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ΓΕΝΙΚΟΙ  ΚΑΝΟΝΕΣ  ΤΟΝΙΣΜΟΥ

Ο τονισμός των λέξεων στην αρχαία ελληνική γίνεται κατά τους εξής γενικούς κανόνες:
1) Καμιά λέξη δεν τονίζεται πιο πάνω από την προπαραλήγουσα (όπως και στην κοινή νέα ελληνική): 

λέγομεν, ἐλέγομεν, ἐλεγόμεθα, ἐπικίν​δυνος, ἐπικινδυνότατος.

2) Όταν η λήγουσα είναι μακρόχρονη, η προπαραλήγουσα δεν τονίζεται: 
ἡ βασίλισσα, ἀλλὰ τῆς βασιλίσσης, ἄμεσος, ἀλλὰ ἀμέσως.

3) Η προπαραλήγουσα, όταν τονίζεται, παίρνει πάντοτε οξεία: 

τιμώμεθα, παρήγορος, πείθομαι.

4) Κάθε βραχύχρονη συλλαβή, όταν τονίζεται, παίρνει πάντοτε οξεία: 

νέφος, τόπος, ἀγαθός.

5) Η μακρόχρονη παραλήγουσα, όταν τονίζεται, παίρνει οξεία ε​μπρός από μακρόχρονη λήγουσα: 

θήκη, κώμη, παιδεύω, κλαίω.

6) Η μακρόχρονη παραλήγουσα, όταν τονίζεται, παίρνει περισπωμέ​νη εμπρός από βραχύχρονη λήγουσα: 

κῆπος, χῶρος, φεῦγε, κῶμαι.

7) Η θέσει μακρόχρονη συλλαβή ως προς τον τονισμό λογαριάζεται βραχύχρονη: αὖλαξ, κλῖμαξ, μεῖραξ, τάξις, λύτρον .
8) Η βαρεία σημειώνεται στη θέση της οξείας μόνο στη λήγουσα, ό​ταν δεν ακολουθεί στίξη ή λέξη εγκλιτική 

ὁ βασι​λεὺς τὴν μὲν πρὸς ἑαυτὸν ἐπιβουλὴν οὐκ ᾐσθάνετο, - τό τε βαρβαρικὸν καὶ τὸ ἑλληνικὸν -ναός τις.
Ειδικοί κανόνες τονισμού

1) Η ασυναίρετη ονομαστική, αιτιατική και κλητική των πτωτι​κών, όταν τονίζεται στη λήγουσα, κανονικά παίρνει οξεία:
ὁ ποιητής, τὸν ποιητήν, ὦ ποιητά· οἱ ποιηταί, τοὺς ποιητάς, ὦ ποιηταί· ἡ φωνή, ὦ φωνή· αἱ φωναί, τάς φωνές, ὦ φωναί· πατήρ, λιμήν, ἀνδριάς, καλήν, καλάς, καλά· αὑτή, αὑτήν, αὑτάς· λαβών, ἰδών, λελυκώς, λυθείς.
2) Η μακροκατάληκτη γενική και δοτική των πτωτικών, όταν τονίζεται στη λήγουσα, παίρνει περισπωμένη:
τοῦ ποιητοῦ, τῷ ποιητῇ· τῶν ποιητῶν, τοῖς ποιηταῖς· τῆς φωνῆς, τῇ φωνῇ, τῶν φωνῶν, ταῖς φωναῖς· τοῦ ἀγαθοῦ, τῆς ἀγαθῆς, τῳ ἀγαθῶ, τῇ ἀγαθῇ,· τῶν ἀγαθῶν, τοῖς ἀγαθοῖς, ταῖς ἀγαθαῖς  κτλ.·
3) Στα πτωτικά, όπου τονίζεται η ονομαστική του ενικού εκεί τονίζονται και οι άλλες πτώσεις του ενικού και του πληθυντικού, εκτός αν εμποδίζει η λήγουσα:
λέων, λέοντος, λέοντες κτλ. - αλλά: λεόντων · ἄρρην, ἄρρενος, ἄρρενες κτλ. - αλλά: ἀρρένων· ἕκαστος, ἕκαστον, ἕκαστοι κτλ. - αλλά: ἑκάστου, ἑκάστων, ἑκάστους· ὁ λύων, τοῦ λύοντας, οἱ  λύοντες κτλ. - αλλά: τῶν λυόντων

4) Η λήγουσα που προέρχεται από συναίρεση, όταν τονίζεται, κανονικά παίρνει περισπωμένη:
(τιμάω) τιμῶ, (τιμάων) τιμῶν, (επιμελεες) ἐπιμελεῖς-

παίρνει όμως οξεία, αν πριν από τη συναίρεση είχε οξεία η δεύτερη από τις συλλαβές που συναιρούνται:
(ἔσταως) ἑστώς, (κληίς, κλής) κλείς.

5) Στις σύνθετες λέξεις ο τόνος κανονικά ανεβαίνει ως την τελευταία συλλαβή του πρώτου συνθετικού, αν επιτρέπει η λήγουσα: (σοφός) πᾶν-σοφός, πάνσοφος, (πόλις) ἀκρόπολις, μεγαλόπολις, (πῆχυς) εἰκοσάπηχυς· (ἐλθέ) ἄ​πελθε, (δός) ἀπόδος· (φρήν) ὁ μεγαλόφρων, τὸ μεγάλοφρον 

Άτονες λέξεις
Δέκα μονοσύλλαβες λέξεις της αρχαίας ελληνικής δεν παίρνουν τόνο και γι' αυτό λέγονται άτονες λέξεις. 

Αυτές είναι (1) τα άρθρα ὁ, ἡ, οἱ, αἱ· 2) οι προθέσεις εἰς, ἐν, ἐκ (ή ἐξ)·  3) τα μόρια εἰ, ὡς, οὐ (ή οὐκ ή οὐχ).

Εγκλιτικές λέξεις. Έγκλιση του τόνου
Μερικές μονοσύλλαβες ή δισύλλαβες λέξεις συμπροφέρονται τό​σο στενά με την προηγούμενη, ώστε ακούονται σαν ν' αποτελούν μαζί της μία λέξη· γι' αυτό ο τόνος τους κανονικά ή χάνεται ή ανεβαίνει στη λήγουσα της προηγούμενης λέξης ως οξεία (πβ. τα νεοελληνικά: ό αδερ​φός μου, ό δάσκαλος μου).
Οι λέξεις αυτές λέγονται εγκλιτικές λέξεις ή απλώς εγκλιτικά.
 Συχνότερα εγκλιτικά της αρχαίας ελληνικής είναι:

1) οι τύποι των προσωπικών αντωνυμιών μοῦ, μοί, μὲ - σου, σοί, σὲ , οὖ, οἰ.
2) όλες οι πτώσεις ενικού και πληθυντικού της αόριστης αντωνυμίας τις - εκτός από τον τύπο του ουδέτ. πληθ. ἄττα (= τινά = μερικά) 
3) όλοι οι δισύλλαβοι τύποι της οριστικής του ενεστώτα των ρημά​των εἰμί (= είμαι) και φημί (= λ,έγω) 
4) τα επιρρήματα ποῦ, ποῖ, πόθεν -πῶς, πῇ (ή πή), ποτὲ  ·
5) τα μόρια γέ, τέ, τοί, πέρ, πω, νυν και το πρόσφυμα δε (διαφορετικό από το σύνδεσμο δε) 
1) Ο τόνος των εγκλιτικών χάνεται: α) σε όλα τα εγκλιτικά (μο​νοσύλλαβα ή δισύλλαβα), όταν η προηγούμενη λέξη είναι οξύτονη ή πε​ρισπωμένη :
ναός τις, καλόν εστί (με οξεία και όχι βαρεία στην προηγούμενη λέ​ξη- τιμῶ σε, τιμῶ τινας·
β) μόνο στα μονοσύλλαβα εγκλιτικά, όταν η προηγούμενη λέξη είναι παροξύτονη: γέρων τις, παιδεύω σε.

2) Ο τόνος των εγκλιτικών ανεβαίνει στη λήγουσα της προηγούμε​νης λέξης (ως οξεία), όταν η προηγούμενη λέξη είναι προπαροξύτονη ή προπερισπώμενη ή άτονη ή εγκλιτική:
ἔλαφός τις, ἔλαφοί τινες - κῆπός τις, κῆποι τινες, Ἄριαιος τὲ καὶ οἳ ἄλλοι στρατηγοὶ - ἐν τινὶ τόπῳ - εἴ τις βούλεται - εἴ τις ἐστί μοι φίλος.

3) Ό τόνος των εγκλιτικών μένει στη θέση του (δηλ. δε γίνεται έγ​κλιση τόνου):
α) όταν η προηγούμενη λέξη είναι παροξύτονη και το εγκλιτικό δι​σύλλαβο: λόγοι τινές, ἀνθρώπων τινῶν, φίλοι εἴσιν
β) όταν η προηγούμενη λέξη έχει πάθει έκθλιψη ή όταν πριν από το εγκλιτικό υπάρχει στίξη: καλὸν δ' ἐστίν- Ὅμηρος, φασί, τυφλὸς ἦν·
γ) όταν υπάρχει έμφαση ή αντιδιαστολή: παρά σου, πρὸς σέ· ταῦτά σοι λέγω, οὐκ ἐκείνῳ.

Τονισμός ανάλογα με την κλίση 

Α' ΚΛΙΣΗ

1) το α στην κατάληξη -ας (σε οποιαδήποτε πτώση) είναι πάντοτε μακρόχρονο: 

ὁ Αἰνείας, τῆς χώρας, τοὺς στρατιώτας  (μακρόχρονη είναι και η κατάληξη α του δυϊκού: τώ Άτρείδα).

2) η γενική του πληθ. τονίζεται στη λήγουσα και παίρνει περισπωμένη: 

τῶν νεανιῶν, τῶν θαλασσῶν Αλλὰ αἱ ἐτήσιαι, τῶν ἐτησίων.
3) αν πριν από την κατάληξη α υπάρχει φωνήεν ή ρ, τότε το α αυτό λέγεται καθαρό, είναι κανονικά μακρόχρονο και φυλάγεται σε όλες τις πτώσεις του ενικού: 

ἡ πολιτεία, τῆς πολιτείας, τῇ πολιτείᾳ κτλ. - ἡ ὥρα, τῆς ὥρας, τῇ ὥρᾳ κτλ.
4) το α της κατάληξης στην αιτιατική και την κλητική του ενικού εί​ναι μακρόχρονο ή βραχύχρονο, ανάλογα με το τι είναι στην ονομαστι​κή: 

(ἡ πολιτεία) τὴν πολιτείαν, ὦ πολιτεία - (ἡ μοῦσα) τὴν μοῦσαν, ὦ μοῦσα.

5( Στα πρωτόκλιτα θηλυκά που λήγουν σε -α αν πριν από την κατάληξη α υπάρχει σύμφωνο (εκτός από το ρ), τότε το α αυτό λέγεται μη καθαρό, είναι κανονικά βραχύχρονο και στη γενική και δοτική του ενικού τρέπεται σε η(
 ἡ μοῦσα, τῆς μούσης, τῇ μούσῃ κτλ. - ἡ μᾶζα, τῆς μάζης, τῇ μάζῃ κτλ.
Β' ΚΛΙΣΗ

 Η κατάληξη α των ουδετέρων όλων γενικά των πτωτικών είναι βραχύχρονη: 
τὰ μῆλα, τὸ σῶμα, τὰ σώματα, τὰ γενναῖα, ἐκεῖνα

Γ' ΚΛΙΣΗ

1( Το ι και το α στη λήγουσα των ονομάτων της γ' κλίσης είναι βραχύχρονα: 

ἡ γνῶσις, τὴν γνῶσιν, τῷ ἀγῶνι, τοῖς ἀγῶσι - τὸν ἀγῶνα, τοὺς ἀγῶνας, τὸ γῆρας (αλλά: τὰ κρέα καὶ κρέα)

2( Παίρνουν περισπωμένη αντίθετα με τον κανόνα, αν και δεν προκύπτουν από συναίρεση:
α) οι μονοσύλλαβοι τύποι της ονομ, αιτιατ. και κλητ. που έχουν χα​ρακτήρα ι, ο (ου, αυ): 

 ἡ δρῦς, τὴν δρῦν, ὦ δρῦ, τάς δρῦς ὁ βοῦς, τὸν βοῦν, ὦ βοῦ, τοὺς βοῦς - ἡ γραῦς, τὴν γραύν, ὦ γραῦ .
β) η αιτιατική πληθ. των ονομ. σε -υς (γεν. -ύος), αν τονίζεται στη λήγουσα: τοὺς ἰχθῦς  
γ) η ονομ., αιτ. και κλητ. του ενικού των ουδετέρων πῦρ  και οὖς

δ) η ονομ. και κλητ. του ενικού του θηλ. ἡ γλαῦξ  (= κουκουβάγια)· 

ε) η κλητ. του ενικού των ονομ. σε -ευς: ὦ  βασιλεῦ
3( Τα μονοσύλλαβα ονομ. της γ' κλίσης στη γεν. και δοτ. όλων των αριθμών τονίζονται στη λήγουσα : 

ἡ φλόξ, τῆς φλογός, τῇ φλογὶ - τῶν φλογῶν, ταῖς φλοξὶ - τοῖν φλογοῖν.  

Εξαι​ρούνται τα μονοσύλλαβα :ἡ δᾲς (= λαμπάδα), ὁ θὼς (= τσακάλι), τὸ οὖς, ὁ παῖς, ὁ Τρὼς και το φῶς που τονίζονται στη γεν. πληθ. στην παραλή​γουσα: τῶν δᾲδων, τῶν θώων, τῶν ὤτων, τῶν παίδων, τῶν Τρώων, τῶν φώτων.

ΚΛΙΣΗ ΟΥΣΙΑΣΤΙΚΩΝ

Α' ΚΛΙΣΗ

Παρατηρήσεις 
Στα πρωτόκλιτα ουσιαστικά:
1) οι καταλήξεις του πληθυντικού (και του δυϊκού) των αρσενικών και των θηλυκών είναι οι ίδιες·

2(Από τα πρωτόκλιτα αρσενικά σε -ης σχηματίζουν την κλητική του ενικού σε -α και όχι σε -η:
α) τα εθνικά: ὦ Πέρσα, ὦ Σκύθα.
β) όσα λήγουν σε -της και τα σύνθετα (με β' συνθ. ρήμα) σε -άρχης, -μέτρης, -πώλης-τρίβης, -ώνης κτλ.: ὦ στρατιῶτα, ὦ γυμνασιάρχα, ὦ βιβλιοπῶλα, ὦ παιδοτρῖβα, ὦ τελῶνα.
Β' ΚΛΙΣΗ

Από τα ουσιαστικά της β' κλίσης:
1) Τα αρσενικά και τα θηλυκά έχουν σε όλες τις πτώσεις τις ίδιες κα​ταλήξεις (και τα ξεχωρίζουμε μόνο από το άρθρο).

2) Τα ουδέτερα διαφέρουν από τα αρσενικά και τα θηλυκά στην ονομ. και κλητ.. του ενικού (όπου έχουν κατάλ. -ον) και στην ονομ., αιτιατ. και κλητ. του πληθ. (όπου έχουν κατάλ. -α).

3( Τα ουδέτερα των πτωτικών (σε όλες τις κλίσεις) σχηματίζουν, στον ενικό και στον πληθ. τρεις πτώσεις όμοιες; την ονομαστική, την αι​τιατική και την κλητική.
Γ' ΚΛΙΣΗ

Από τα ονόματα της γ' κλίσης:
1) τα αρσενικά και τα θηλυκά έχουν σε όλες τις πτώσεις τις ίδιες καταλήξεις·

2) τα ουδέτερα διαφέρουν από τα αρσενικά και θηλυκά στην ονομ., αιτ. και κλητ. του ενικού και του πληθυντικού  

ΤΟ ΑΡΘΡΟ
.
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ΟΥΣΙΑΣΤΙΚΑ
ΠΡΩΤΗ ΚΛΙΣΗ ΤΩΝ ΟΥΣΙΑΣΤΙΚΩΝ
1) Πρωτόκλιτα ἀσυναίρετα οὐσιαστικά. 
Κλίνονται τὰ ἀρσενικὰ ποὺ λήγουν σὲ –ας ἤ –ης καὶ τὰ θηλυκὰ σὲ –α ἤ –η
α) παραδείγματα: ἀρσενικὰ σὲ –ας καὶ –ης
Θέμα: νεανια

	
	Ἐνικὸς ἀριθμός
	Πληθυντικὸς ἀριθμός
	Δυϊκὸς ἀριθμός

	Ὀνομαστική
	ὁ νεανίας
	οἱ νεανίαι
	τὼ νεανία

	Γενική
	τοῦ νεανίου
	τῶν νεανιῶν
	τοῖν νεανίαιν

	Δοτική
	τῷ νεανίᾳ
	τοῖς νεανίαις
	τοῖν νεανίαιν

	Αἰτιατική
	τὸν νεανίαν
	τοὺς νεανίας
	τὼ νεανία

	Κλητική
	ὦ νεανία
	ὦ νεανίαι
	ὦ νεανία


Θέμα: ποιητα

	
	Ἐνικὸς ἀριθμός
	Πληθυντικὸς ἀριθμός
	Δυϊκὸς ἀριθμός

	Ὀνομαστική
	ὁ ποιητής
	οἱ ποιηταί
	τὼ ποιητά

	Γενική
	τοῦ ποιητοῦ
	τῶν ποιητῶν
	τοῖν ποιηταῖν

	Δοτική
	τῷ ποιητῇ
	τοῖς ποιηταῖς
	τοῖν ποιηταῖν

	Αἰτιατική
	τὸν ποιητήν
	τοὺς ποιητάς
	τὼ ποιητά

	Κλητική
	ὦ ποιητά
	ὦ ποιηταί
	ὦ ποιητά


β) παραδείγματα θηλυκῶν σὲ –α (γεν. –ας)

Θέμα: ἀληθεια-

	
	Ἐνικὸς ἀριθμός
	Πληθυντικὸς ἀριθμός
	Δυϊκὸς ἀριθμός

	Ὀνομαστική 
	ἡ ἀλήθεια
	αἱ ἀλήθειαι
	τὼ ἀληθεία

	Γενική 
	τῆς ἀληθείας
	τῶν ἀληθειῶν
	τοῖν ἀληθείαιν

	Δοτική 
	τῇ ἀληθείᾳ
	ταῖς ἀληθείαις
	τοῖν ἀληθείαιν

	Αἰτιατική 
	τὴν ἀλήθειαν
	τὰς ἀληθείας
	τὼ ἀληθεία

	Κλητική 
	ὦ ἀλήθεια
	ὦ ἀλήθειαι
	ὦ ἀληθεία


γ) παράδειγμα θηλυκοῦ σὲ –α (γεν. –ης)

Θέμα: γλωσσα-

	
	Ἐνικὸς ἀριθμός
	Πληθυντικὸς ἀριθμός
	Δυϊκὸς ἀριθμός

	Ὀνομαστική 
	ἡ γλῶσσα
	αἱ γλῶσσαι
	τὼ γλώσσα

	Γενική 
	τῆς γλώσσης
	τῶν γλωσσῶν
	τοῖν γλώσσαιν

	Δοτική 
	τῇ γλώσσῃ
	ταῖς γλώσσαις
	τοῖν γλώσσαιν

	Αἰτιατική 
	τὴν γλῶσσαν
	τὰς γλώσσας
	τὼ γλώσσα

	Κλητική 
	ὦ γλῶσσα
	ὦ γλῶσσαι
	ὦ γλώσσα


δ) παράδειγμα θηλυκοῦ σὲ –η 

Θέμα: κωμα

	
	Ἐνικὸς ἀριθμός
	Πληθυντικὸς ἀριθμός
	Δυϊκὸς ἀριθμός

	Ὀνομαστική 
	ἡ κώμη
	αἱ κῶμαι
	τὼ κώμα

	Γενική 
	τῆς κώμης
	τῶν κωμῶν
	τοῖν κώμαιν

	Δοτική 
	τῇ κώμῃ
	ταῖς κώμαις
	τοῖν κώμαιν

	Αἰτιατική 
	τὴν κώμην 
	τὰς κώμας
	τὼ κώμα

	Κλητική 
	ὦ κώμη
	ὦ κώμαι
	ὦ κώμα


ΠΑΡΑΤΗΡΗΣΕΙΣ

1) τὸ α στὴν κατάληξη –ας (σὲ ὁποιαδήποτε πτώση) εἶναι πάντοτε μακρόχρονο

2) ἡ γενικὴ τοῦ πληθυντικοῦ τονίζεται στὴ λήγουσα καὶ παίρνει περισπωμένη

3) ἀπὸ τὰ πρωτόκλιτα ἀρσενικὰ σὲ –ης σχηματίζουν τὴν κλητικὴ τοῦ ἐνικοῦ σὲ –α καὶ ὄχι σὲ –η : α) τὰ ἐθνικά: ὦ Σκύθα, β) ὅσα λήγουν σὲ –της καὶ τὰ σύνθετα (μὲ β΄συνθετικὸ ῥήμα) σὲ -άρχης, -μέτρης, -πώλης, -τρίβης, -ώνης, κτλ.: ὦ στρατιῶτα, ὦ γυμνασιάρχα, ὦ τελῶνα

4) στὰ πρωτόκλιτα θηλυκὰ ποὺ λήγουν σὲ –α: ἄν πρὶν τὴν κατάληξη α ὑπάρχει σύμφωνο (ἐκτὸς ἀπὸ τὸ ῥ), τὸ α λέγεται μὴ καθαρό, εἶναι κανονικὰ βραχύχρονο καὶ στὴ γενικὴ καὶ δοτικὴ τοῦ ἐνικοῦ τρέπεται σὲ –η: ἡ μοῦσα, τῆς μούσης, τῇ μούσῃ κτλ.

2) Πρωτόκλιτα συνηρημένα οὐσιαστικά 

Τὰ περισσότερα ἀπ’ τὰ πρωτόκλιτα οὐσιαστικὰ ποὺ πρὶν ἀπὸ τὸν χαρακτήρα α τοῦ θέματος ἔχουν ἄλλο α ἤ ε συναιροῦνται σὲ ὅλες τὶς πτώσεις

	
	Ἐνικὸς ἀριθμός
	Πληθυντικὸς ἀριθμός
	Δυϊκὸς ἀριθμός

	Ὀνομ.
	ὁ (Ἑρμέας) Ἑρμής
	οἱ (Ἑρμέαι)Ἑρμαῖ
	τὼ (Ἑρμέα)Ἑρμᾶ

	Γενική 
	τοῦ (Ἑρμέου)Ἑρμοῦ
	τῶν (Ἑρμεῶν)Ἑρμῶν
	τοῖν(Ἑρμέαιν)Ἑρμαῖν

	Δοτική 
	Τῷ (Ἑρμέα) Ἑρμῇ
	τοῖς (Ἑρμίαις)Ἑρμαῖς
	τοῖν (Ἑρμέαιν) Ἑρμαῖν

	Αἰτ. 
	τὸν(Ἑρμέαν)Ἑρμῆν
	τοὺς (Ἑρμέας)Ἑρμᾶς
	τὼ (Ἑρμέα)Ἑρμᾶ

	Κλητ.
	ὦ (Ἑρμέα) Ἑρμῆ
	ὦ (Ἑρμέαι) Ἑρμαῖ
	ὦ (Ἑρμέα)Ἑρμᾶ


Θέμα: μνάα- = μνᾶ-

	
	Ἐνικὸς ἀριθμός
	Πληθυντικὸς ἀριθμός
	Δυϊκὸς ἀριθμός

	Ὀνομαστική 
	ἡ μνᾶ
	Αἱ μναῖ
	Τὼ μνᾶ

	Γενική 
	Τῆς μνᾶς
	Τῶν μνῶν
	Τοῖν μναῖν

	Δοτική 
	Τῇ μνᾶ
	Ταῖς μναῖς
	Τοῖν μναῖν

	Αἰτιατική 
	Τὴν μνᾶν
	Τὰς μνᾶς
	Τὼ μνᾶ

	Κλητική 
	ὦ μνᾶ
	ὦ μναῖ
	ὦ μνᾶ


ΔΕΥΤΕΡΗ ΚΛΙΣΗ ΟΥΣΙΑΣΤΙΚΩΝ
1) Δευτερόκλιτα ἀσυναίρετα οὐσιαστικά
Ἀρσενικὰ καὶ θηλυκὰ σὲ –ος, οὐδέτερα σε –ον
	
	Ἐνικὸς ἀριθμός
	Πληθυντικὸς ἀριθμός
	Δυϊκὸς ἀριθμός

	Ὀνομαστική 
	ὁ ἄνθρωπος
	οἱ ἄνθρωποι
	τὼ ἀνθρώπω

	Γενική 
	τοῦ ἀνθρώπου
	τῶν ἀνθρώπων
	τοῖν ἀνθρώποιν

	Δοτική 
	τῷ ἄνθρωπῳ
	τοῖς ἀνθρώποις
	τοῖν ἀνθρώποιν

	Αἰτιατική 
	τὸν ἄνθρωπον
	τοὺς ἀνθρώπους
	τὼ ἀνθρώπω

	Κλητική 
	ὦ ἄνθρωπε
	ὦ ἄνθρωποι
	ὦ ἀνθρώπω


Θέμα: νησο-

	
	Ἐνικὸς ἀριθμός
	Πληθυντικὸς ἀριθμός
	Δυϊκὸς ἀριθμός

	Ὀνομαστική 
	ἡ νήσος
	αἱ νῆσοι
	τὼ νήσω

	Γενική 
	τῆς νήσου
	τῶν νήσων
	τοῖν νήσοιν

	Δοτική 
	τῇ νήσῳ
	ταὶς νήσοις
	τοῖν νήσοιν

	Αἰτιατική 
	τὴν νῆσον
	τὰς νήσους
	τὼ νήσω

	Κλητική 
	ὦ νῆσε
	ὦ νῆσοι
	ὦ νήσ


Θέμα: μυστηριο-

	
	Ἐνικὸς ἀριθμός
	Πληθυντικὸς ἀριθμός
	Δυϊκὸς ἀριθμός

	Ὀνομαστική 
	τὸ μυστήριον
	τὰ μυστήρια
	τὼ μυστηρίω

	Γενική 
	τοῦ μυστηρίου
	τῶν μυστηρίων
	τοῖν μυστηρίοιν

	Δοτική 
	τῷ μυστηρίῳ
	τοῖς μυστηρίοις
	τοῖν μυστηρίοιν

	Αἰτιατική 
	τὸ μυστήριον
	τὰ μυστήρια
	τὼ μυστηρίω

	Κλητική 
	ὦ μυστήριον
	ὦ μυστήρια
	ὦ μυστηρίω


Παρατηρήσεις: 

Η κατάληξη α τῶν οὐδετέρων ὅλων γενικὰ τῶν πτωτικῶν εἶναι βραχύχρονη.

2) Δευτερόκλιτα συνηρημένα οὐσιαστικά. 
Τὰ περισσότερα οὐσιαστικὰ τῆς β΄ κλίσης ποὺ πρὶν ἀπ’ τὸν χαρακτήρα ο ἔχουν ἄλλο ο ἤ ε συναιροῦνται σὲ ὅλες τὶς πτώσεις.

	
	Ἐνικὸς ἀριθμός
	Πληθυντικὸς ἀριθμός
	Δυϊκὸς ἀριθμός

	Ὀνομαστική 
	ὁ (πλόος) πλοῦς
	Οἱ (πλόοι) πλοῖ
	Τὼ (πλόω) πλώ

	Γενική 
	Τοῦ (πλόου) πλοῦ
	Τῶν (πλόων) πλῶν
	Τοῖν (πλόοιν) πλοῖν

	Δοτική 
	Τῷ (πλόῳ) πλῷ
	Τοῖς (πλόοις) πλοῖς
	Τοῖν πλοῖν

	Αἰτιατική 
	Τὸν (πλόον)πλοῦν
	Τοὺς (πλόους) πλοῦς
	Τὼ (πλόω) πλώ

	Κλητική 
	ὦ (πλόε) πλοῦ
	ὦ (πλόοι) πλοῖ
	Τὼ (πλόω) πλώ


Παρατηρήσεις:

1) Τὰ φωνήεντα ο καὶ ε τῶν συνηρημένων δευτεροκλίτων, ὅταν ἀκολουθεῖ ἀμέσως ὕστερ’ ἀπὸ αὐτὰ ὁ χαρακτήρας ο, συναιροῦνται μὲ αὐτὸν σὲ ου, ἀλλιῶς χάνονται κατὰ συναίρεση ἐμπρὸς ἀπὸ τὶς καταλήξεις.

2) Ὅλες οἱ πτώσεις τῶν συνηρημένων τῆς β’ κλίσης τονίζονται στὴν ἴδια συλλαβή, στὴν ὁποία τονίζεται ἡ ὀνομαστικὴ τοῦ ἐνικοῦ.
ΑΤΤΙΚΗ ΔΕΥΤΕΡΗ ΚΛΙΣΗ
	
	Ἐνικὸς ἀριθμός
	Πληθυντικὸς ἀριθμός
	Δυϊκὸς ἀριθμός

	Ὀνομαστική 
	ἡ ἅλως
	Αἱ ἅλῳ
	Τὼ ἅλω

	Γενική 
	Τῆς ἅλω
	Τῶν ἅλων
	Τοῖν ἅλῳν

	Δοτική 
	Τῇ ἅλῳ
	Ταῖς ἅλῳς
	Τοῖν ἅλῳν

	Αἰτιατική 
	Τὴν ἅλω(ν)
	Τὰς ἅλως
	Τὼ ἅλω

	Κλητική 
	ὦ ἅλως
	ὦ ἅλῳ
	ὦ ἅλω


ΤΡΙΤΗ ΚΛΙΣΗ ΟΥΣΙΑΣΤΙΚΩΝ (ΣΥΜΦΩΝΟΛΗΚΤΑ)
α’ Οὐρανόληκτα καταληκτικὰ μονόθεμα
Θέμα: κορακ-
	
	Ἐνικὸς ἀριθμός
	Πληθυντικὸς ἀριθμός
	Δυϊκὸς ἀριθμός

	Ὀνομαστική 
	ὁ κόραξ (κ-ς)
	οἱ κόρακ-ες
	Τὼ κόρακ-ε

	Γενική 
	τοῦ κόρακ-ος
	τῶν κοράκ-ων
	τοῖς κοράκ-οιν

	Δοτική 
	τῷ κόρακ-ι
	τοῖς κόραξι (κ-σι)
	τοῖς κοράκ-οιν

	Αίτιατική 
	τὸν κόρακ-α 
	τοὺς κόρακ-ας
	τὼ κόρακ-ε

	Κλητική
	ὦ κόραξ (κ-ς)
	ὦ κόρακ-ες
	ὦ κόρακ-ε


β’ Χειλικόληκτα καταληκτικὰ μονόθεμα

Θέμα: γυπ-
	
	Ἐνικὸς ἀριθμός
	Πληθυντικὸς ἀριθμός
	Δυϊκὸς ἀριθμός

	Ὀνομαστική 
	ὁ γύψ (π-ς)
	οἱ γῦπ-ες
	τὼ γῦπ-ε

	Γενική 
	τοῦ γυπ-ός
	τῶν γυπ-ῶν
	τοῖν γυπ-οῖν

	Δοτική 
	τῷ γυπ-ί
	τοῖς γυψὶ (π-σι)
	τοῖν γυπ-οῖν

	Αίτιατική 
	τὸν γῦπ-α 
	τοὺς γῦπ-ας
	τὼ γῦπ-ε

	Κλητική
	ὦ γύψ (π-ς)
	ὦ γῦπ-ες
	ὦ γῦπ-ε


γ’ Ὀδοντόληκτα καταληκτικὰ μονόθεμα μὲ χαρακτήρα ἁπλὸ ὀδοντικὸ τ ἤ δ ἤ θ
Θέμα: πατριδ-
	
	Ἐνικὸς ἀριθμός 
	Πληθυντικὸς ἀριθμός
	Δυϊκὸς ἀριθμός

	Ὀνομαστική 
	ἡ πατρὶς (δ-ς)
	αἱ πατρίδ-ες
	τὼ πατρίδ-ε

	Γενική 
	τῆς πατρίδ-ος
	τῶν πατρίδ-ων
	τοῖν πατρίδ-οιν

	Δοτική 
	τῇ πατρίδ-ι
	ταῖς πατρίσι (δ-σι)
	τοῖν πατρίδ-οιν

	Αίτιατική 
	τὴν πατρίδ-α
	τὰς πατρίδ-ας
	τὼ πατρίδ-ε

	Κλητική
	ὦ πατρίς
	ὦ πατρίδ-ες
	ὦ πατρίδ-ε


δ’ Ὀδοντικόληκτα καταληκτικὰ μονόθεμα μὲ θέμα σὲ -ντ (ὀν. –ας, γεν. –αντος καὶ ὀν. –ους, γεν. –οντος)

Θέμα: ἱμαντ-

	
	Ἐνικὸς ἀριθμός
	Πληθυντικὸς ἀριθμός
	Δυϊκὸς ἀριθμός

	ὀνομαστική
	ὁ ἱμάς (ντ-ς)
	οἱ ἱμάντ-ες
	τὼ ἱμάντε

	γενική 
	τοῦ ἱμᾶντ-ος
	τῶν ἱμάντ-ων
	τοῖν ἱμάντ-οιν

	δοτική
	τῷ ἱμᾶντ-ι
	τοῖς ἱμᾶσι
	τοῖν ἱμάντ-οιν

	αἰτιατική
	τὸν ἱμάντ-α
	τοὺς ἱμάντ-ας
	τὼ ἱμάντε

	κλητική 
	ὦ ἱμάς
	ὦ ἱμάντ-ες
	ὦ ἱμάντε


Θέμα: γιγαντ-

	
	Ἐνικὸς ἀριθμός
	Πληθυντικὸς ἀριθμός
	Δυϊκὸς ἀριθμός

	ὀνομαστική
	ὁ γίγας 
	οἱ γίγαντ-ες
	τὼ γίγαντ-ε

	γενική 
	τοῦ γίγαντ-ος
	τῶν γιγάντ-ων
	τοῖν γιγάντ-οιν

	δοτική
	τῷ γίγαντ-ι
	τοῖς γίγασι
	τοῖν γιγάντ-οιν

	αἰτιατική
	τὸν γιγαντ-α
	τοὺς γίγαντ-ας
	τὼ γίγαντ-ε

	κλητική 
	ὦ γίγαν
	ὦ γίγαντ-ες
	ὦ γίγαντ-ε


Θέμα: ὀδοντ-
	
	Ἐνικὸς ἀριθμός
	Πληθυντικὸς ἀριθμός
	Δυϊκὸς ἀριθμός

	Ὀνομαστική 
	ὁ ὀδούς(ὀδόντ-ς)
	οἱ ὀδόντ-ες
	τὼ ὀδόντ-ε

	Γενική 
	τοῦ ὀδόντ-ος
	τῶν ὀδόντ-ων
	τοῖν ὀδόντ-οιν

	Δοτική 
	τῷ ὀδόντ-ι 
	τοῖς ὀδοῦσι (ὀδόντ-σι)
	τοῖν ὀδόντ-οιν

	Αίτιατική 
	τὸν ὀδόντ-α
	τοὺς ὀδόντ-ας
	τὼ ὀδόντ-ε

	Κλητική
	ὦ ὀδούς
	ὦ ὀδόντ-ες
	ὦ ὀδόντ-ε


ε’ Ὀδοντικόληκτα ἀκατάληκτα διπλόθεμα μὲ θέμα σε –ντ (ὀν. –ων, γεν. –οντος)

Θέμα: γεροντ-
	
	Ἐνικὸς ἀριθμός
	Πληθυντικὸς ἀριθμός
	Δυϊκὸς ἀριθμός

	Ὀνομαστική 
	ὁ γέρων
	οἱ γέροντ-ες
	τὼ γέροντ-ε

	Γενική 
	τοῦ γέροντ-ος
	τῶν γερόντ-ων
	τοῖν γερόντ-οιν

	Δοτική 
	τῷ γέροντ-ι
	τοῖς γέρουσι(γέροντ-σι)
	τοῖν γερόντ-οιν

	Αίτιατική 
	τὸν γέροντ-α
	τοὺς γέροντ-ας
	τὼ γέροντ-ε

	Κλητική
	ὦ γέρον
	ὦ γέροντ-ες
	ὦ γέροντ-ε


ζ’ Ὀδοντικόληκτα οὐδέτερα ἀκατάληκτα μονόθεμα σὲ -α (γεν. –ατος)

Θέμα: κτηματ-
	
	Ἐνικὸς ἀριθμός
	Πληθυντικὸς ἀριθμός
	Δυϊκὸς ἀριθμός

	Ὀνομαστική 
	τὸ κτῆμα
	τὰ κτήματ-α
	τὼ κτήματ-ε

	Γενική 
	τοῦ κτήματ-ος
	τῶν κτημάτ-ων
	τοῖν κτημάτ-οιν

	Δοτική 
	τῷ κτήματ-ι
	τοῖς κτήμασι (ατ-σι)
	τοῖν κτημάτ-οιν

	Αίτιατική 
	τὸ κτῆμα
	τὰ κτήματ-α
	τὼ κτήματ-ε

	Κλητική
	ὦ κτῆμα
	ὦ κτήματ-α
	ὦ κτήματ-ε


Παρατηρήσεις:
1) Τὰ βαρύτονα ὀδοντικόληκτα σε –ων (γεν. –οντος) καὶ -ας (γεν. –αντος), τὸ ὀξύτονο τυραννὶς (-ίδος) καὶ τὸ περισπώμενο ὁ/ἡ παῖς σχημαίζουν την κλητικὴ τοῦ ἐνικοῦ χωρὶς κατάληξη (μὲ ἀφαίρεση τοῦ ὀδοντικοῦ χαρακτήρα): ὦ γέρον, ὦ γίγαν, ὦ Αἶαν, ὦ τυραννί, ὦ παῖ.
ΣΥΜΦΩΝΟΛΗΚΤΑ ΟΥΣΙΑΣΤΙΚΑ ΤΗΣ Γ' ΚΛΙΣΗΣ (ΗΜΙΦΩΝΟΛΗΚΤΑ)
Α) Ἐνρινόληκτα (χαρακτ. ν)

Θέμα: ἀκτιν-

	
	Ἐνικὸς ἀριθμός
	Πληθυντικὸς ἀριθμός
	Δυϊκὸς ἀριθμός

	Ὀνομαστική 
	ἡ ἀκτίς
	Αἱ ἀκτῖν-ες
	Τὼ ἀκτῖν-ε

	Γενική
	Τῆς ἀκτῖν-ος
	Τῶν ἀκτίν-ων
	Τοῖν ἀκτίν-οιν

	Δοτική
	Τῇ ἀκτίν-ι
	Ταῖς ἀκτῖ-σι(ν)
	Τοῖν ἀκτίν-οιν

	Αίτιατική
	Τὴν ἀκτῖν-α
	Τὰς ἀκτῖν-ας
	Τὼ ἀκτῖν-ε

	Κλητική
	ὦ ἀκτίς
	ὦ ἀκτῖν-ες
	ὦ ἀκτίν-ε


Θέμα: Τιταν-

	
	Ἐνικὸς ἀριθμός
	Πληθυντικὸς ἀριθμός
	Δυϊκὸς ἀριθμός

	Ὀνομαστική 
	ὁ Τιτὰν
	Οἱ Τιτᾶν-ες
	Τὼ Τιτᾶν-ε

	Γενική
	Τοῦ Τιτᾶν-ος
	Τῶν Τιτάν-ων
	Τοῖν Τιτάν-οιν

	Δοτική
	Τῷ Τιτᾶν-ι
	Τοῖς Τιτᾶ-σι(ν)
	Τοῖν Τιτάν-οιν

	Αίτιατική
	Τὸν Τιτᾶν-α
	Τοὺς Τιτᾶν-ας
	Τὼ Τιτᾶν-ε

	Κλητική
	ὦ Τιτὰν
	ὦ Τιτᾶν-ες
	ὦ Τιτᾶν-ε


Θέμα: Ἑλλην-

	
	Ἐνικὸς ἀριθμός
	Πληθυντικὸς ἀριθμός
	Δυϊκὸς ἀριθμός

	Ὀνομαστική 
	ὁ Ἕλλην
	Οἱ Ἕλλην-ες
	Τὼ Ἕλλην-ε

	Γενική
	Τοῦ Ἕλλην-ος
	Τῶν Ἑλλήν-ων
	Τοῖν Ἑλλήν-οιν

	Δοτική
	Τῷ Ἕλλην-ι
	Τοῖς Ἕλλη-σι(ν)
	Τοῖν Ἑλλήν-οιν

	Αίτιατική
	Τὸν Ἕλλην-α
	Τοὺς Ἕλλην-ας
	Τὼ Ἕλλην-ε

	Κλητική
	ὦ Ἕλλην
	ὦ Ἕλλην-ες
	ὦ Ἕλλην-ε


Θέμα: χειμων-

	
	Ἐνικὸς ἀριθμός
	Πληθυντικὸς ἀριθμός
	Δυϊκὸς ἀριθμός

	Ὀνομαστική 
	ὁ χειμών
	Οἱ χειμῶν-ες
	Τὼ χειμῶν-ε

	Γενική
	Τοῦ χειμῶν-ος
	Τῶν χειμών-ων
	Τοῖν χειμών-οιν

	Δοτική
	Τῷ χειμῶν-ι
	Τοῖς χειμῶ-σι(ν)
	Τοῖν χειμών-οιν

	Αίτιατική
	Τὸν χειμῶν-α
	Τοὺς χειμῶν-ας
	Τὼ χειμῶν-ε

	Κλητική
	ὦ χειμών
	ὦ χειμῶν-ες
	ὦ χειμῶν-ε


2) Διπλόθεμα: ἀκατάληκτα σε –ην (γεν. –ενος) και –ων (γεν. –ονος)
Θέμα: ποιμην-, ποιμεν-

	
	Ἐνικὸς ἀριθμός
	Πληθυντικὸς ἀριθμός
	Δυϊκὸς ἀριθμός

	Ὀνομαστική 
	ὁ ποιμήν
	Οἱ ποιμέν-ες
	Τὼ ποιμέν-ε

	Γενική
	Τοῦ ποιμέν-ος
	Τῶν ποιμέν-ων
	Τοῖν ποιμέν-οιν

	Δοτική
	Τῷ πομέν-ι
	Τοῖς ποιμέ-σι(ν)
	Τοῖν ποιμέν-οιν

	Αίτιατική
	Τὸν ποιμέν-α
	Τοὺς ποιμέν-ας
	Τὼ ποιμέν-ε

	Κλητική
	ὦ ποιμήν
	ὦ ποιμέν-ες
	ὦ ποιμέν-ε


Θέμα: γειτων-, γειτον-

	
	Ἐνικὸς ἀριθμός
	Πληθυντικὸς ἀριθμός
	Δυϊκὸς ἀριθμός

	Ὀνομαστική 
	ὁ γείτων
	Οἱ γείτον-ες
	Τὼ γείτον-ε

	Γενική
	Τοῦ γείτον-ος
	Τῶν γειτόν-ων
	Τοῖν γειτόν-οιν

	Δοτική
	Τῷ γείτον-ι
	Τοῖς γείτο-σι(ν)
	Τοῖν γειτόν-οιν

	Αίτιατική
	Τὸν γείτον-α
	Τοὺς γείτον-ας
	Τὼ γείτον-ε

	Κλητική
	ὦ γεῖτον
	ὦ γείτον-ες
	ὦ γείτον-ε


Β) Ὑγρόληκτα (λ, ρ)

Θέμα: κλητηρ-

	
	Ἐνικὸς ἀριθμός
	Πληθυντικὸς ἀριθμός
	Δυϊκὸς ἀριθμός

	Ὀνομαστική 
	ὁ κλητήρ
	Οἱ κλητῆρ-ες
	Τὼ κλητῆρ-ε

	Γενική
	Τοῦ κλητῆρ-ος
	Τῶν κλητήρ-ων
	Τοῖν κλητήρ-οιν

	Δοτική
	Τῷ κλητῆρ-ι
	Τοῖς κλητῆρ-σι(ν)
	Τοῖν κλητήρ-οιν

	Αίτιατική
	Τὸν κλητῆρ-α
	Τοὺς κλητῆρ-ας
	Τὼ κλητῆρ-ε

	Κλητική
	ὦ κλητήρ
	ὦ κλητῆρ-ες
	ὦ κλητῆρ-ε


Θέμα: ἰχωρ- (ὁ ίχώρ=τὸ αἷμα ποὺ ῥέει στὶς φλέβες τῶν θεῶν΄ ὀρὸς αἵματος)

	
	Ἐνικὸς ἀριθμός
	Πληθυντικὸς ἀριθμός
	Δυϊκὸς ἀριθμός

	Ὀνομαστική 
	ὁ ἰχώρ
	Οἱ ἰχῶρ-ες
	Τὼ ἰχῶρ-ε

	Γενική
	Τοῦ ἰχῶρ-ος
	Τῶν ἰχώρ-ων
	Τοῖν ἰχώρ-οιν

	Δοτική
	Τῷ ἰχῶρ-ι
	Τοῖς ἰχῶρ-σι(ν)
	Τοῖν ἰχώρ-οιν

	Αίτιατική
	Τὸν ἰχῶρ-α
	Τοὺς ἰχῶρ-ας
	Τὼ ἰχῶρ-ε

	Κλητική
	ὦ ἰχώρ
	ὦ ἰχῶρ-ες
	ὦ ἰχῶρ-ε


Θέμα: νεκταρ-

	
	Ἐνικὸς ἀριθμός

	Ὀνομαστική 
	Τὸ νέκταρ

	Γενική
	Τοῦ νέκταρ-ος

	Δοτική
	Τῷ νέκταρ-ι 

	Αίτιατική
	Τὸ νέκταρ

	Κλητική
	ὦ νέκταρ


2) Διπλόθεμα: ἀκατάληκτα σὲ -ήρ (γεν. -έρος) καὶ -ωρ (γεν. –ορος)
Θέμα: ἀθηρ-, ἀθερ- (= ἡ λεπτότατη ἄκρη στὰ στάχυα, ἀθέρας)

	
	Ἐνικὸς ἀριθμός
	Πληθυντικὸς ἀριθμός
	Δυϊκὸς ἀριθμός

	Ὀνομαστική 
	ὁ ἀθήρ
	Οἱ ἀθέρ-ες
	Τὼ ἀθέρ-ε

	Γενική
	Τοῦ ἀθέρ-ος
	Τῶν ἀθέρ-ων
	Τοῖν ἀθέρ-οιν

	Δοτική
	Τῷ ἀθέρ-ι
	Τοῖς ἀθέρ-σι(ν)
	Τοῖν ἀθέρ-οιν

	Αίτιατική
	Τὸν ἀθέρ-α
	Τοὺς ἀθέρ-ας
	Τὼ ἀθέρ-ε

	Κλητική
	ὦ ἀθήρ
	ὦ ἀθέρ-ες
	ὦ ἀθέρ-ε


Θέμα: ῥητωρ-, ῥητορ

	
	Ἐνικὸς ἀριθμός
	Πληθυντικὸς ἀριθμός
	Δυϊκὸς ἀριθμός

	Ὀνομαστική 
	ὁ ῥήτωρ
	Οἱ ῥήτορ-ες
	Τὼ ῥήτορ-ε

	Γενική
	Τοῦ ῥήτορ-ος
	Τῶν ῥητόρ-ων
	Τοῖν ῥητόρ-οιν

	Δοτική
	Τῷ ῥήτορ-ι
	Τοῖς ῥητόρ-σι(ν)
	Τοῖν ῥητόρ-οιν

	Αίτιατική
	Τὸν ῥήτορ-α
	Τοὺς ῥήτορ-ας
	Τὼ ῥήτορ-ε

	Κλητική
	ὦ ῥῆτορ
	ὦ ῥήτορ-ες
	ὦ ῥήτορ-ε


3) Συγκοπτόμενα διπλόθεμα: ἀκατάληκτα σὲ -ηρ (γεν. –ρος)

Θέμα: παρηρ-, πατερ-

	
	Ἐνικὸς ἀριθμός
	Πληθυντικὸς ἀριθμός
	Δυϊκὸς ἀριθμός

	Ὀνομαστική 
	ὁ πατήρ
	Οἱ πατέρ-ες
	Τὼ πατέρ-ε

	Γενική
	Τοῦ πατρ-ος
	Τῶν πατέρ-ων
	Τοῖν πατέρ-οιν

	Δοτική
	Τῷ πατρ-ι
	Τοῖς πατρ-α-σι(ν)
	Τοῖν πατέρ-οιν

	Αίτιατική
	Τὸν πατέρ-α
	Τοὺς πατέρ-ας
	Τὼ πατέρ-ε

	Κλητική
	ὦ πάτερ
	ὦ πατέρ-ες
	ὦ πατέρ-ε


Θέμα: Δημητηρ-, Δημητερ-

	
	Ἐνικὸς ἀριθμός

	Ὀνομαστική 
	ἡ Δημήτηρ

	Γενική
	Τῆς Δήμητρ-ος

	Δοτική
	Τῇ Δήμητρ-ι

	Αίτιατική
	Τὴν Δήμητρ-α

	Κλητική
	ὦ Δήμητερ


Γ) Σιγμόληκτα (σ)

1) Ἀρσενικὰ ἀκατάληκτα σὲ -ης (γεν. –ους) ή –κλῆς (γεν. –κλέους)
Θέμα: Σωκρατεσ-

	
	Ἐνικὸς ἀριθμός
	Πληθυντικὸς ἀριθμός

	Ὀνομαστική 
	ὁ Σωκράτ-ης
	Οἱ Σωκράται

	Γενική
	Τοῦ Σωκράτ-ους
	Τῶν Σωκρατῶν

	Δοτική
	Τῷ Σωκράτ-ει
	Τοῖς Σωκράταις

	Αίτιατική
	Τὸν Σωκράτ-η
	Τοὺς Σωκράτας

	Κλητική
	ὦ Σώκρατες
	ὦ Σωκράται


Θέμα: Περικλεεσ-

	
	Ἐνικὸς ἀριθμός
	Πληθυντικὸς ἀριθμός

	Ὀνομαστική 
	ὁ Περικλ-ῆς
	Οἱ Περικλεῖς

	Γενική
	Τοῦ Περικλ-έους
	Τῶν Περικλέων

	Δοτική
	Τῷ Περικλ-εῖ
	

	Αίτιατική
	Τὸν Περικλέα
	Τοὺς Περικλεῖς

	Κλητική
	ὦ Περίκλ-εις
	ὦ Περικλεῖς


2) Θηλυκὰ ἀκατάληκτα σὲ -ώς (γεν. –οῦς)
Θέμα: αἰδωσ-, αἰδοσ-

	
	Ἐνικὸς ἀριθμός

	Ὀνομαστική 
	ἡ (ἰσχυρὸ θ. αἰδωσ-) αἰδώς

	Γενική
	Τῆς (ἀδύνατο θ. αἰδόσ-ος, αἰδό-ος) αἰδοῦς

	Δοτική
	Τῇ (ἀδύνατο θ. αἰδόσ-ι, αἰδό-ϊ) αἰδοῖ

	Αίτιατική
	Τὴν (ἀδύνατο θ. αἰδόσ-α, αἰδό-α) αἰδῶ

	Κλητική
	ὦ (ἰσχυρὸ θ. αἰδωσ-) αἰδώς


3) Οὐδέτερα ἀκατάληκτα σὲ -ος (γεν. –ους)
Θέμα: ἐδαφοσ-, ἐδαφεσ-

	
	Ἐνικὸς ἀριθμός
	Πληθυντικὸς ἀριθμός
	Δυϊκὸς ἀριθμός

	Ὀνομαστική 
	Τὸ ἔδαφ-ος
	Τὰ εδάφ-η
	Τὼ ἐδάφ-ει

	Γενική
	Τοῦ ἐδάφ-ους
	Τῶν ἐδαφ-ῶν
	Τοῖν ἐδαφ-οῖν

	Δοτική
	Τῷ ἐδάφ-ει
	Τοῖς ἐδάφε-σι(ν)
	Τοῖν ἐδαφ-οῖν

	Αίτιατική
	Τὸ ἔδαφ-ος
	Τὰ ἐδάφ-η
	Τὼ ἐδάφ-ει

	Κλητική
	ὦ ἔδαφος
	ὦ ἐδάφη
	ὦ ἐδάφ-ει


4) Οὐδέτερα ἀκατάληκτα σὲ -ας (γεν. –ως ἤ -ατος)
Θέμα: κρεασ-

	
	Ἐνικὸς ἀριθμός
	Πληθυντικὸς ἀριθμός
	Δυϊκὸς ἀριθμός

	Ὀνομαστική 
	Τὸ κρέ-ας
	Τὰ κρέ-α
	Τὼ κρέ-α

	Γενική
	Τοῦ κρέ-ως
	Τῶν κρε-ῶν
	Τοῖν κρε-οῖν

	Δοτική
	Τῷ κρέ-ᾳ
	Τοῖς κρέα-σι(ν)
	Τοῖν κρε-οῖν

	Αίτιατική
	Τὸ κρέ-ας
	Τὰ κρέ-α
	Τὼ κρέ-α

	Κλητική
	ὦ κρέας
	ὦ κρέα
	ὦ κρέ-α


Θέμα: περασ-, περατ-

	
	Ἐνικὸς ἀριθμός
	Πληθυντικὸς ἀριθμός
	Δυϊκὸς ἀριθμός

	Ὀνομαστική 
	Τὸ πέρ-ας
	Τὰ πέρατ-α
	Τὼ πέρατ-ε

	Γενική
	Τοῦ πέρατ-ος
	Τῶν περάτ-ων
	Τοῖν περάτ-οιν

	Δοτική
	Τῷ πέρατ-ι
	Τοῖς πέρα-σι(ν)
	Τοῖν περάτ-οιν

	Αίτιατική
	Τὸ πέρ-ας
	Τὰ πέρατ-α
	Τὼ πέρατ-ε

	Κλητική
	ὦ πέρας
	ὦ πέρατα
	ὦ πέρατ-ε


Παρατηρήσεις
1) Τὸ ὄνομα γῆρας ἔχει μόνο ἐνικὸ ἀριθμό.

Παρατηρήσεις στὶς καταλήξεις τῶν ὀνομάτων τῆς γ’ κλίσης

Τὸ ι καὶ τὸ α στὴ λήγουσα τῶν ὀνομάτων εἶναι βραχύχρονα: ἡ γνῶσις, τὴν γνῶσιν, τῷ ἀγῶνι, τοῖς ἀγῶσι – τὸν ἀγῶνα, τοὺς ἀγῶνας, τὸ γῆρας.
ΤΡΙΤΗ ΚΛΙΣΗ ΟΥΣΙΑΣΤΙΚΩΝ (ΦΩΝΗΕΝΤΟΛΗΚΤΑ)
Α) Φωνηεντόληκτα οὐσιαστικὰ τῆς γ’ κλίσης
1) Καταληκτικὰ μονόθεμα σε –ως, γεν. –ωος
	
	Ἐνικὸς ἀριθμός
	Πληθυντικὸς ἀριθμός
	Δυϊκὸς ἀριθμός

	Ὀνομαστική 
	ὁ ἥρω-ς
	οἱ ἥρω-ες
	τὼ ἥρω-ε

	Γενική
	τοῦ ἥρω-ος
	τῶν ἡρώ-ων
	τοῖν ἡρώ-οιν

	Δοτική
	Τῷ ἥρω-ι
	τοῖς ἥρω-σι(ν)
	τοῖν ἡρώ-οιν

	Αίτιατική
	τὸν ἥρω-α
	τοὺς ἥρω-ας
	τὼ ἥρω-ε

	Κλητική
	ὦ ἥρω-ς
	ὦ ἥρω-ες
	ὦ ἥρω-ε


2) Καταληκτικὰ μονόθεμα σὲ –υς, γεν. –υος
	
	Ἐνικὸς ἀριθμός
	Πληθυντικὸς ἀριθμός
	Δυϊκὸς ἀριθμός

	Ὀνομαστική 
	ἡ δρῦ-ς
	αἱ δρύ-ες
	τὼ δρύ-ε

	Γενική
	τῆς δρυ-ός
	τῶν δρυ-ῶν
	τοῖν δρυ-οῖν

	Δοτική
	τῇ δρυ-ΐ
	ταῖς δρυ-σί(ν)
	τοῖν δρυ-οῖν

	Αίτιατική
	τὴν δρῦ-ν
	τὰς δρῦ-ς
	τὼ δρύ-ε

	Κλητική
	ὦ δρῦ
	ὦ δρύ-ες
	ὦ δρύ-ε


3) Καταληκτικὰ διπλόθεμα ἀρσενικὰ καὶ θηλυκὰ σὲ -ις ἤ -υς (γεν. –εως) καὶ οὐδέτερα σὲ -υ (γεν. –εως)

	
	Ἐνικὸς ἀριθμός
	Πληθυντικὸς ἀριθμός
	Δυϊκὸς ἀριθμός

	Ὀνομαστική 
	ὁ πέλεκυ-ς
	οἱ πελέκ-εις
	τὼ πελέκ-ει

	Γενική
	τοῦ πελέκ-εως
	τῶν πελέκε-ων
	τοῖν πελεκέ-οιν

	Δοτική
	τῷ πελέκ-ει
	τοῖς πελέκε-σι(ν)
	τοῖν πελεκέ-οιν

	Αίτιατική
	τὸν πέλεκυ-ν
	τοὺς πελέκ-εις
	τὼ πελέκ-ει 

	Κλητική
	ὦ πέλεκυ
	ὦ πελέκ-εις
	ὦ πελέκ-ει


Θέμα: πολι-, πολε-

	
	Ἐνικὸς ἀριθμός
	Πληθυντικὸς ἀριθμός
	Δυϊκὸς ἀριθμός

	Ὀνομαστική 
	ἡ πόλι-ς
	αἱ πόλ-εις
	τὼ πόλ-ει

	Γενική
	τῆς πόλε-ως
	τῶν πόλε-ων
	τοῖν πολέ-οιν

	Δοτική
	τῇ πόλ-ει
	ταῖς πόλε-σι(ν)
	τοῖν πολέ-οιν

	Αίτιατική
	τὴν πόλι-ν
	τὰς πόλ-εις
	τὼ πόλ-ει

	Κλητική
	ὦ πόλι
	ὦ πόλ-εις
	ὦ πόλ-ει


Θέμα:βασιλευ-
	
	Ἐνικὸς ἀριθμός
	Πληθυντικὸς ἀριθμός
	Δυϊκὸς ἀριθμός

	Ὀνομαστική 
	ὁ βασιλεύ-ς
	Οἱ βασιλεῖς
	Τὼ βασιλεῖ

	Γενική
	Τοῦ βασιλέ-ως
	Τῶν βασιλέ-ων
	Τοῖν βασιλέ-οιν

	Δοτική
	Τῷ βασιλ-εῖ
	Τοῖς βασιλεῦ-σι(ν)
	Τοῖν βασιλέ-οιν

	Αίτιατική
	Τὸν βασιλέ-α
	Τοὺς βασιλέ-ας
	Τὼ βασιλεῖ

	Κλητική
	ὦ βασιλεῦ
	ὦ βασιλεῖς
	ὦ βασιλεῖ


Θέμα: βου-

	
	Ἐνικὸς ἀριθμός
	Πληθυντικὸς ἀριθμός
	Δυϊκὸς ἀριθμός

	Ὀνομαστική 
	ὁ βοῦ-ς
	οἰ βό-ες
	τὼ βό-ε

	Γενική
	τοῦ βο-ός
	τῶν βο-ῶν
	τοῖν βο-οῖν

	Δοτική
	τῷ βο-ΐ
	τοῖς βου-σί(ν)
	τοῖν βο-οῖν

	Αίτιατική
	τὸν βοῦ-ν
	τοὺς βοῦ-ς
	τὼ βό-ε

	Κλητική
	ὦ βοῦ
	ὦ βό-ες
	ὦ βό-ε


Θέμα: γραυ-

	
	Ἐνικὸς ἀριθμός
	Πληθυντικὸς ἀριθμός
	Δυϊκὸς ἀριθμός

	Ὀνομαστική 
	ἡ γραῦ-ς
	αἱ γρᾶ-ες
	τὼ γρᾶ-ε

	Γενική
	τῆς γρα-ός
	τῶν γρα-ῶν
	τοῖν γρα-οῖν

	Δοτική
	Τῇ γρα-ΐ
	ταῖς γραυ-σί(ν)
	τοῖν γρα-οῖν

	Αίτιατική
	τὴν γραῦ-ν
	τὰς γραῦ-ς
	τὼ γρᾶ-ε

	Κλητική
	ὦ γραῦ
	ὦ γρᾶ-ες
	ὦ γρᾶ-ε


5) Ἀκατάληκτα διπλόθεμα σὲ -ώ (γεν. -οῦς)

	
	Ἐνικὸς ἀριθμός

	Ὀνομαστική 
	ἡ ἠχώ

	Γενική
	Τῆς (ἠχό-ος) ἠχοῦς

	Δοτική
	Τῇ (ἠχό-ι) ἠχοῖ

	Αίτιατική
	Τὴν (ἠχό-α) ἠχώ

	Κλητική
	ὦ ήχοῖ


ΑΝΩΜΑΛΑ ΟΥΣΙΑΣΤΙΚΑ
1) ΑΝΩΜΑΛΑ ΚΑΤΑ ΤΟ ΓΕΝΟΣ
	Ἐνικὸς ἀριθμός
	Πληθυντικὸς ἀριθμός

	ὁ λύχνος
	Τὰ λύχνα

	ὁ σῖτος
	Τὰ σῖτα

	ὁ δεσμός
	οἱ δεσμοὶ καὶ τὰ δεσμά

	ὁ σταθμός
	οἱ σταθμοὶ καὶ τὰ σταθμά

	τὸ στάδιον
	τὰ στάδια καὶ οἱ στάδιοι


2) ΕΤΕΡΟΚΛΙΤΑ
Λέγονται μερικὰ οὐσιαστικὰ ποὺ σχηματίζονται στὸν πληθυντικὸ ἤ σὲ μερικὲς πτώσεις κατὰ διαφορετικὴ κλίση ἤ συγχρόνως κατὰ τὴν ἴδια καὶ κατὰ διαφορετικὴ κλίση΄ π.χ.

1) ὁ ἀμνός, τοῦ ἀμνοῦ κτλ. (κατὰ τὴ β’ κλίση) καὶ τοῦ ἀρνός, τῷ ἀρνί, τὸν ἄρνα – οἱ ἄρνες, τῶν ἀρνῶν, τοῖς ἀρνάσι, τοὺς ἄρνας (κατὰ τὰ συγκοπτόμενα τῆς γ΄ κλίσης (Β. Υγρόληκτα, 3 ) ἀπὸ θέμα ἀρεν-, ἀρν- τοῦ σπάνιου ὀνόματος ὁ ἀρήν).

2) ὀ Ἄρης, τοῦ Ἄρεως (ἀπὸ τὸ Ἄρηος μὲ ἀντιμεταχώρηση), τῷ Ἄρει, τὸν Ἄρη, ὦ Ἄρες (κατὰ τὴν γ’ κλίση) καὶ αἰτιατικὴ τὸν Ἄρην (κατὰ τὴν γ’ κλίση).

3) ἡ γυνὴ (κατὰ τὴν α’ κλίση), τῆς γυναικός, τῇ γυναικί, τὴν γυναῖκα, ὦ γύναι – αἱ γυναῖκες, τῶν γυναικῶν, ταῖς γυναιξί, τὰς γυναῖκας, ὦ γυναῖκες (κατὰ τὴν γ’ κλίση).

4) τὸ δάκρυον, τοῦ δακρύου κτλ (κατὰ τὴ β’ κλίση) – καὶ ὀνομαστικὴ, αἰτιατικὴ καὶ κλητικὴ δάκρυ (κατὰ τὴν γ’ κλίση).

5) ὁ Θαλῆς (ἀπὸ τὸ Θαλέης), τοῦ Θαλοῦ, τῷ Θαλῇ, τὸν Θαλῆν (κατὰ τὰ συνηρημένα τῆς α’ κλίσης) – γενικὴ καὶ τοῦ Θάλεω (κατὰ τὰ ἀττικόκλιτα) – καὶ τοῦ Θάλητος, τῷ Θάλητι, τὸν Θάλητα (κατὰ τὴν γ’ κλίση).

6) ὁ Οἰδίπους, τοῦ Οἰδίποδος, τῷ Οἰδίποδι, ὦ Οἰδίπου (κατὰ τὴν γ’ κλίση) – καὶ τοῦ Οἰδίπου, τὸν Οἰδίπουν (κατὰ τὰ συνηρημένα τῆς β’ κλίσης, ὅπως τοῦ περίπλου, τὸν περίπλουν).

7) ὁ ὄνειρος καὶ τὸ ὄνειρον, τοῦ ὀνείρου κτλ (κατὰ τὴ β’ κλίση), τοῦ ὀνείρατος, τῷ όνείρατι – τὰ ὀνείρατα, τῶν ὀνειράτων, τοῖς ὀνείρασι (κατὰ τὴν γ’ κλίση).

8) ὁ πρεσβευτής, τοῦ πρεσβευτοῦ, τῷ πρεσβευτῇ κτλ. (κατὰ τὴν α’ κλίση) – οἱ πρέσβεις (=πρεσβευταί), τῶν πρέσβεων, τοῖς πρέσβεσι κτλ (κατὰ τὴν γ’ κλίση), ἀπὸ τὸ ποιητικὸ ὄνομα ὁ πρέσβυς (=ὁ γέρων), ποὺ οἰ πεζογράφοι τὸ ἔλεγαν πρεσβύτης. 

9) τὸ πῦρ, τοῦ πυρός, τῷ πυρί κτλ. (κατὰ τὴν γ’ κλίση) – τὰ πυρά, τῶν πυρῶν, τοῖς πυροῖς κτλ. (κατὰ τὴ β’ κλίση).

10) ὁ χρώς (=δέρμα, ἐπιδερμίδα), τοῦ χρωτός, τῷ χρωτί, τὸν χρῶτα (κατὰ τὴν γ’ κλίση) - ἀλλὰ δοτικὴ καὶ χρῷ (κατὰ τὰ ἀττικόκλητα, στὴ φράση ἐν χρῷ=ὡς τὸ δέρμα).

3) ΜΕΤΑΠΛΑΣΤΑ
Λέγονται μερικὰ οὐσιαστικὰ ποὺ κλίνονται κατὰ μία ὁρισμένη κλίση σὲ ὅλες τὶς πτώσεις, ἀλλὰ τὸ θέμα τους (μεταπλάσσεται, δηλ) μεταβάλλεται σὲ ὁρισμένες πτώσεις΄ π.χ.

1) ὁ Ἀπόλλων, τοῦ Ἀπόλλων-ος, τῷ Ἀπόλλων-ι, τὸν Ἀπόλλων-α καὶ Ἀπόλλω, ὦ Ἄπολλον (θέμα:Ἀπολλων-, Ἀπολλω-, Ἀπολλον-).

2) τὸ γόνυ, τοῦ γόνατ-ος, τῷ γόνατ-ι, τὸ γόνυ – τὰ γόνατ-α, τῶν γον-άτων, τοῖς γόνασι κτλ. (θέμα: γονυ-, γονατ-).

3) τὸ δέλεαρ(=δόλωμα), τοῦ δελέατ-ος, τῷ δελέατ-ι κτλ (θέμα:δελεαρ-, δελεατ-)

4) τὸ δόρυ, τοῦ δόρατ-ος, τῷ δόρατ-ι κτλ. – τὰ δόρατ-α, τῶν δοράτ-ων κτλ (θέμα: δορυ-, δορατ-).

5) ὁ Ζεύς, τοῦ Δι-ός, τῷ Δι-ί, τὸν Δί-α, ὦ Ζεῦ (θέμα: Ζευ-, Δι-).

6) τὸ ἧπαρ(=συκώτι), τοῦ ἥπατ-ος, τῷ ἥπατ-ι κτλ. – τὰ ἥπατ-α, τῶν ἡπάτ-ων κτλ. (θέμα: ἡπαρ-, ἡπατ-)

7) ἡ κλείς, τῆς κλειδ-ός, τῇ κλειδ-ί, τὴν κλεῖδ-α καὶ τὴν κλεῖ-ν, αἱ κλεῖδ-ες, τῶν κλειδ-ῶν, ταῖς κλει-σί, τὰς κλεῖδ-ας καὶ τὰς κλεῖς (θέμα: κλειδ-, κλει-).

8) τὸ κνέφας(=σκοτάδι), τοῦ (κνέφεσ-ος, κνέφε-ος) κνέφους, τῷ (κνέφεσ-ι, κνέφε-ϊ) κνέφει (κατὰ τὸ βέλος) καὶ τῷ κνέφᾳ, τὸ κνέφας (κατὰ τὸ κρέας), χωρίς πληθυντικό (θέμα: κνεφασ- καὶ κνεφεσ-).

9) ὁ, ἡ κύων, κυν-ός, κυν-ί, κύν-α, κύον΄ κύν-ες, κυν-ῶν, κυ-σί(ν), κύν-ας, κύν-ες (θέμα: κυων-, κυον-, κυν-).

10) ὁ μάρτυς, τοῦ μάρτυρ-ος, τῷ μάρτυρ-ι, τὸν μάρτυρ-α, ὦ μάρτυς – οἱ μάρτυρ-ες, τῶν μαρτύρ-ων, τοῖς μάρτυ-σι, τοὺς μάρτυρ-ας κτλ. (θέμα: μαρτυ-, μαρτυρ-)

11) ἡ ναῦς(=πλοῖο), τῆς νε-ώς (ἀπὸ τὸ νη-ός μὲ ἀντιμεταχώρηση), τῇ νη-ί, τὴν ναῦ-ν, ὦ ναῦ - αἱ νῆ-ες, τῶν νε-ῶν, ταῖς ναυ-σί, τὰς ναῦς, ὦ νῆ-ες (θέμα: ναυ-, νη-, νε-).

12) τὸ οὖς, τοῦ ὠτός, τῷ ωτ-ί, τὸ οὖς – τὰ ὦτ-α, τῶν ὤτ-των, τοῖς ὠ-σί, τὰ ὦτ-α – τὼ ὦτ-ε, τοῖν ὤτ-οιν (θέμα: οὐσ-, ὠτ-).

13) ὁ Ποσειδῶν (ἀπὸ τὸ Ποσειδάων), τοῦ Ποσειδῶν-ος, τῷ Ποσειδῶν-ι, τὸν Ποσειδῶν-α καὶ Ποσειδῶ, ὦ Πόσειδον (θέμα: Ποσειδαων- = Ποσειδων-, Ποσειδω-, Ποσειδον-).

14) ἡ Πνύξ, τῆς Πυκν-ός, τῇ Πυκν-ί, τὴν Πύκν-α (θέμα: Πνυκ-, Πυκν).

15) ὁ σής(=σκόρος), τοῦ σε-ός (ἀπὸ τὸ σεσ-ός) – οἱ σέ-ες, τῶν σέ-ων, τοὺς σέ-ας καὶ τοῦ σητ-ός, οἱ σῆτ-ες, τῶν σητ-ῶν, τοὺς σῆτ-ας (θέμα; Σησ-, σεσ-, σητ-).

16) τὸ στέαρ(=λίπος), τοῦ στέατ-ος, τῷ στέατ-ι κτλ. (θέμα στεαρ-, στεατ-)

17) τὸ ὕδωρ, τοῦ ὕδατ-ος, τῷ ὕδατ-ι κτλ. (θέμα: ὑδωρ-, ὑδατ-).

18) τὸ φρέαρ(=πηγάδι), τοῦ φρέατ-ος, τῷ φρέατ-ι κτλ. (θέμα: φρεαρ-, φρεατ-).

19) ἡ χείρ, τῆς χειρ-ός, τῇ χειρ-ί, τὴν χεῖρ-α, ὦ χείρ – αἱ χεῖρ-ες, τῶν χειρ-ῶν, ταῖς χερ-σί, τὰς χεῖρ-ας, ὦ χεῖρ-ες – τὼ χεῖρ-ε, τοῖν χερ-οῖν (θέμα: χειρ-, χερ-).

4. ΙΔΙΟΚΛΙΤΑ
Λέγονται ὅσα δὲν κλίνονται σύμφωνα μὲ μία ἀπὸ τὶς τρεὶς κλίσεις, παρὰ ἀκολουθοῦν δικό τους σχηματισμό, δηλ. κλίνονται μὲ ἰδιαίτερο τρόπο. Τέτοια εἶναι μερικὰ κύρια ὀνόματα α) ἑλληνικὰ μὲ συντομότερο τύπο, δηλ. μὲ ἀφαίρεση συλλαβῶν, καὶ β) ξενικά΄ π.χ.

	ὀνομαστική
	γενική
	δοτική
	αἰτιατική
	κλητική

	Ἀλεξᾶς (ἀπὸ τὸ Ἀλέξανδρος)
	-ᾶ
	-ᾷ
	-ᾶν
	-ᾶ

	Μητρᾶς(ἀπὸ τὸ Μητρόδωρος)
	-ᾶ
	-ᾷ
	-ᾶν
	-ᾶ

	Φιλῆς (ἀπὸ τὸ Φιλήμων)
	-ῆ
	-ῇ
	-ῆν
	-ῆ

	Διονῦς (ἀπὸ τὸ Διονύσιος)
	-ῦ
	-ῦ
	-ῦν
	-ῦ

	Ἰησοῦς (ἐβραϊκὸ ὄνομα)
	-οῦ
	-οῦ
	-οῦν
	-οῦ

	Νεκῶς (αἰγυπτιακὸ ὄνομα)
	-ῶ
	-ῷ
	-ῶν
	-ῶ


Ἰδιόκλιτα εἶναι καὶ μερικὰ προσηγορικὰ σὲ -ᾶς: ὁ φαγᾶς, ὁ καταφαγᾶς (=αὐτὸς ποὺ τρώει ἀρπαχτικά), ὁ τρεσᾶς(=ὁ ἄνθρωπος ποὺ τρέπεται σὲ φυγὴ ἀπὸ φόβο, δειλός), κ.ά.

Τὰ ἰδιόκλιτα συνηθίζονται μόνο στὸν ἐνικό.
ΑΝΤΩΝΥΜΙΕΣ
ΠΡΟΣΩΠΙΚΕΣ ΑΝΤΩΝΥΜΙΕΣ
	
	Ἐνικός ἀριθμός
	Πληθυντικός
	Δυϊκός

	ὀνομαστική
	ἐγώ

σύ

-
	ἡμεῖς

ὑμεῖς

(σφεῖς)
	νώ

σφώ

	γενική
	ἐμοῦ, μου

σοῦ, σου

(οὗ)
	ἡμῶν

ὑμῶν

(σφῶν)
	νῷν

σφῷν

	δοτική
	ἐμοί, μοι

σοί, σοι

οἷ, οἱ
	ἡμῖν

ὑμῖν

σφίσι(ν)
	νῷν

σφῷν

	αἰτιατική
	ἐμέ, με

σέ, σε

(ἕ)
	ἡμᾶς

ὑμᾶς

(σφᾶς)
	νώ

σφώ


ΔΕΙΚΤΙΚΕΣ ΑΝΤΩΝΥΜΙΕΣ
1. οὗτος, αὕτη, τοῦτο
	
	Ἐνικός ἀριθμός
	Πληθυντικός
	Δυϊκός

	ὀνομαστική
	οὗτος

αὕτη

τοῦτο
	οὗτοι

αὗται

ταῦτα
	τούτω

τούτω

τούτω

	γενική
	τούτου

ταύτης

τούτου
	τούτων

τούτων

τούτων
	τούτοιν

τούτοιν

τούτοιν

	δοτική
	τούτῳ

ταύτῃ

τούτῳ
	τούτοις

ταύταις

τούτοις
	τούτοιν

τούτοιν

τούτοιν

	αἰτιατική
	τοῦτον

ταύτην

τοῦτο
	τούτους

ταύτας

ταῦτα
	τούτω

τούτω

τούτω

	κλητική
	ὦ οὗτος

ὦ αὕτη

-
	-

-

-
	τούτω

τούτω

τούτω


2. ἐκεῖνος, ἐκείνη, ἐκεῖνο
Κλίνεται ὡς τρικατάληκτο ἐπίθετο τῆς β’ κλίσης σὲ -ος, -η, -ον, ἀλλὰ χωρὶς τὸ τελικὸ ν στὸ οὐδέτερο. 

3. ὅδε, ἥδε, τόδε (=αὐτὸς ἐδώ, ὁ ἐξῆς)

. 

	
	Ἐνικός ἀριθμός
	Πληθυντικός
	Δυϊκός

	ὀνομαστική
	ὅδε

ἥδε

τόδε
	οἵδε

αἵδε

τάδε
	τώδε

τώδε

τώδε

	γενική
	τοῦδε

τῆσδε

τοῦδε
	τῶνδε

τῶνδε

τῶνδε
	τοῖνδε

τοῖνδε

τοῖνδε

	δοτική
	τῷδε

τῇδε

τῷδε
	τοῖσδε

ταῖσδε

τοῖσδε
	τοῖνδε

τοῖνδε

τοῖνδε

	αἰτιατική
	τόνδε

τήνδε

τόδε
	τούσδε

τάσδε

τάδε
	τώδε

τώδε

τώδε


4. τοιόσδε, τοιάδε, τοιόνδε ἤ τοιοῦτος, τοιαύτη, τοιοῦτο(ν) (=τέτοιος)

5. τηλικόσδε, τηλικήδε, τηλικόνδε ἤ τηλικοῦτος, τηλικαύτη, τηλικοῦτο(ν) (=τόσο μεγάλος)

* Οἱ ἀντωνυμίες τοιόσδε, τοιάδε, τοιόνδε – τοσόσδε, τοσήδε, τοσόνδε καὶ τηλικόσδε, τηλικήδε, τηλικόνδε (ποὺ ἀπαρτίζονται ἀπὸ τὶς ἀρχαιότερες ἀντωνυμίες τοῖος, τόσος, τηλίκος καὶ τὸ ἐγκλιτικὸ μόριο δέ κλίνονται μόνο κατὰ τὸ πρῶτο μέρος τους, μὲ τὸ μόριο δὲ ἀμετάβλητο: τοιόσδε, τοιάδε, τοιόνδε – τοιοῦδε, τοιᾶσδε, τοιοῦδε – τοιῷδε, τοιᾷδε, τοιῷδε κτλ. – τοιοίδε, τοιαίδε, τοιάδε – τοιῶνδε – τοιοῖσδε, τοιαῖσδε, τοιοῖσδε κτλ.

* Οἱ ἀντωνυμίες τοιοῦτος, τοσοῦτος, τηλικοῦτος (ποὺ εἶναι σύνθετες ἀπὸ τὶς ἀρχαιότερες ἀντωνυμίες τοῖος, τόσος, τηλίκος καὶ τὴν ἀντωνυμία οὗτος) κλίνονται ἔτσι:

	
	Ἐνικός ἀριθμός
	Πληθυντικός
	Δυϊκός

	ὀνομαστική
	τοιοῦτος

τοιαύτη

τοιοῦτο(ν)
	τοιοῦτοι

τοιαῦται

τοιαῦτα
	τοιοῦτω

τοιοῦτω

τοιοῦτω

	γενική
	τοιοῦτου

τοιαύτης

τοιούτου
	τοιούτων

τοιούτων

τοιούτων
	τοιούτοιν

τοιούτοιν

τοιούτοιν

	δοτική
	τοιούτῳ

τοιαύτῃ

τοιούτῳ
	τοιούτοις

τοιαύταις

τοιούτοις
	τοιούτοιν

τοιούτοιν

τοιούτοιν

	αἰτιατική
	τοιοῦτον

τοιαύτην

τοιοῦτο(ν)
	τοιούτους

τοιαύτας

τοιαῦτα
	τοιοῦτω

τοιοῦτω

τοιοῦτω


ΟΡΙΣΤΙΚΗ Ἤ ΕΠΑΝΑΛΗΠΤΙΚΗ ΑΝΤΩΝΥΜΙΑ
Ἡ ἀντωνυμία αὐτός, αὐτή, αὐτό εἶναι ὁριστική ἤ ἐπαναληπτική.

-Ἡ ἀντωνυμία αὐτὸς κλίνεται σὰν τρικατάληκτο ἐπίθετο τῆς β’ κλίσης σὲ -ος, -η, -ον, ἀλλὰ χωρὶς τὸ τελικὸ ν στὸ οὐδέτερο τοῦ ἐνικοῦ: αὐτός, αὐτή, αὐτό - αὐτοῦ, αὐτῆς, αὐτοῦ κτλ. 
-Ἡ ἀντωνυμία αὐτός, ὅταν ἐκφέρεται μαζὶ μὲ τὸ ἄρθρο, σημαίνει ταυτότητα (ὁ αὐτός=ὁ ἴδιος): τὴν Ἀττικὴν ἄνθρωποι ᾤκουν οἱ αὐτοί ἀεί (=οἱ ἴδιοι πάντοτε).

ΚΤΗΤΙΚΕΣ ΑΝΤΩΝΥΜΙΕΣ
Οἱ κτητικὲς ἀντωνυμίες ἔχουν τρία πρόσωπα, ὅπως καὶ οἱ προσωπικές, καὶ σχηματίζονται ἀπὸ τὰ θέματα τῶν ἀντίστοιχων προσωπικῶν ἀντωνυμιῶν.

Α΄ Γιὰ ἕναν κτήτορα
α’ πρόσωπο: ἐμός, ἐμή, ἐμόν (=δικός μου, δική μου, δικό μου)

β’ πρόσωπο: σός, σή, σόν (=δικός σου, δική σου, δικό σου)

γ’ πρόσωπο: ἐός, ἐή, ἐόν (=δικός του, δική του, δικό του)

Β’ Γιὰ πολλοὺς κτήτορες
α’ πρόσωπο: ἡμέτερος, ἡμετέρα, ἡμέτερον (=δικός μας, δική μας, δικό μας)

β’ πρόσωπο: ὑμέτερος, ὑμετέρα, ὑμέτερον (=δικός σας, δική σας, δικό σας)

γ’ πρόσωπο: σφέτερος, σφετέρα, σφέτερον (=δικός τους, δική τους, δικό τους)


-Οἱ κτητικὲς ἀντωνυμίες κλίνονται σὰν τρικατάληκτα ἐπίθετα τῆς β’ κλίσης σὲ -ος, -η, -ον: ἐμός, ἐμή, ἐμόν (ὅπως σοφός, σοφή, σοφόν) - ἡμέτερος, ἡμετέρα, ἡμέτερον (ὅπως δίκαιος, δικαία, δίκαιον). 

ΑΥΤΟΠΑΘΗΤΙΚΕΣ ΑΝΤΩΝΥΜΙΕΣ
Αὐτοπαθητικὲς λέγονται οἱ ἀντωνυμίες ποὺ φανερώνουν ὅτι τὸ ἴδιο ὑποκείμενο ἐνεργεῖ καὶ συγχρόνως παθαίνει: ἐγὼ τιμῶ ἐμαυτόν (=ἐγὼ τιμῶ τὸν ἑαυτό μου) – γνώθι σαυτόν (=σὺ γνώρισε τὸν ἑαυτό σου) – οὗτος ἐπιμελεῖται ἑαυτοῦ (=αὐτὸς φροντίζει γιὰ τὸν ἑαυτό του).

Οἱ αὐτοπαθητικὲς ἀντωνυμίες ἐξαιτίας τῆς σημασίας τους δὲν συνηθίζονται στὴν ὀνομαστική, παρὰ μόνο στὶς πλάγιες πτώσεις. Οἱ ἀντωνυμίες αὐτὲς ἔχουν τρία πρόσωπα καὶ κλίνονται κατὰ τὸν ἀκόλουθο τρόπο:

α΄ πρόσωπο

	
	Ἐνικός ἀριθμός
	Πληθυντικός

	γενική
	ἐμαυτοῦ

ἐμαυτῆς
	ἡμῶν αὐτῶν

ἡμῶν αὐτῶν

	δοτική
	ἐμαυτῷ

ἐμαυτῇ
	ἡμῖν αὐτοῖς

ἡμῖν αὐταῖς

	αἰτιατική
	ἐμαυτόν

ἐμαυτήν
	ἡμᾶς αυτούς

ἡμᾶς αὐτάς


β’ πρόσωπο

	
	Ἐνικός ἀριθμός
	Πληθυντικός

	γενική
	σεαυτοῦ

σεαυτῆς
	ὑμῶν αὐτῶν

ὑμῶν αὐτῶν

	δοτική
	σεαυτῷ

σεαυτῇ
	ὑμῖν αὐτοῖς

ὑμῖν αὐταῖς

	αἰτιατική
	σεαυτόν

σεαυτήν
	ὑμᾶς αὐτούς

ὑμᾶς αὐτάς


γ’ πρόσωπο

	
	Ἐνικός ἀριθμός
	Πληθυντικός

	γενική
	ἑαυτοῦ

ἑαυτῆς

-
	ἑαυτῶν ἤ σφῶν αυτῶν

ἑαυτῶν ἤ σφῶν αυτῶν

-

	δοτική
	ἑαυτῷ

ἑαυτῇ

-
	ἑαυτοῖς ἤ σφίσιν αὐτοῖς

ἑαυταῖς ἤ σφίσιν αὐταῖς

-

	αἰτιατική
	ἑαυτόν

ἑαυτήν

ἑαυτό
	ἑαυτοῦς ἤ σφᾶς αὐτούς

ἑαυτάς ἤ σφᾶς αὐτάς

ἑαυτά


ΑΛΛΗΛΟΠΑΘΗΤΙΚΗ ΑΝΤΩΝΥΜΙΑ
 Ἔχει τρία γένη καὶ κλίνεται ὅπως τὰ τρικατάληκτα ἐπίθετα τῆς β’ κλίσης: 
	
	Πληθυντικός
	Δυϊκός

	γενική
	ἀλλήλων

ἀλλήλων

ἀλλήλων
	(καὶ γιὰ τὰ τρία γένη)

ἀλλήλοιν

	δοτική
	ἀλλήλοις

ἀλλήλαις

ἀλλήλοις
	ἀλλήλοιν

	αἰτιατική
	ἀλλήλους

ἀλλήλας

ἄλληλα
	ἀλλήλω


ΕΡΩΤΗΜΑΤΙΚΕΣ ΑΝΤΩΝΥΜΙΕΣ
	
	Ἐνικός ἀριθμός
	Πληθυντικός
	Δυϊκός

	ὀνομαστική
	τίς

τί
	τίνες

τίνα
	τίνε

τίνε

	γενική
	τίνος ἤ τοῦ

τίνος ἤ τοῦ
	τίνων

τίνων
	τίνοιν

τίνοιν

	δοτική
	τίνι ἤ τῷ

τίνι ἤ τῷ
	τίσι(ν)

τίσι(ν)
	τίνοιν

τίνοιν

	αἰτιατική
	τίνα

τί
	τίνας

τίνα
	τίνε

τίνε


ΑΟΡΙΣΤΕΣ ΑΝΤΩΝΥΜΙΕΣ
Ἀόριστες ἀντωνυμίες εἶναι κυρίως οἱ ἀκόλουθες τρεῖς:

1) τίς (ἀρσ. καὶ θηλ.), τί (οὐδ.) (=κάποιος)

2) ὁ δεῖνα, ἡ δεῖνα, τὸ δεῖνα
3) ἔνιοι, ἐνιαι, ἐνια (=μερικοί)

-Ἀπὸ τὶς ἀόριστες ἀντωνυμίες: 

α ) Ἡ ἀντωνυμία δεῖνα ἤ μένει ἄκλιτη (ὅπως στὴν νέα) ἤ κλίνεται κατὰ τὴν γ’ κλίση: 

	
	Ἐνικός ἀριθμός
	Πληθυντικός

	ὀνομαστική
	ὁ,ἡ,τὸ δεῖνα
	οἱ,αἱ δεῖνες

	γενική
	τοῦ,τῆς,τοῦ δεῖνος
	τῶν δείνων

	δοτική
	τῷ,τῇ,τῷ δεῖνι
	(τοῖς,ταῖς δεῖσι)

	αἰτιατική
	τὸν,τὴν,τὸ δεῖνα
	τοὺς,τάς δεῖνας


γ) Ἡ ἀντωνυμία ἔνιοι, ἔνιαι, ἔνια βρίσκεται μόνο στὸν πληθυντικὸ καὶ κλίνεται σὰν τρικατάληκτο ἐπίθετο τῆς β’ κλίσης.

-Στὶς ἀόριστες ἀντωνυμίες ἀνήκουν καὶ τὰ ἀκόλουθα ἐπίθετα ποὺ λέγονται καὶ ἐπιμεριστικὲς ἀντωνυμίες, γιατὶ σημαίνουν ἐ π ι μ ε ρ ι σ μ ό ἀπὸ ἕνα σύνολο δύο ἤ περισσότερων οὐσιαστικῶν:

1. πᾶς, πᾶσα, πᾶν (=καθένας χωρὶς καμία ἐξαίρεση΄ μ’ αυτὴ τὴ σημασία ὁ πληθυντικὸς πάντες=ὅλοι): οὐ παντὸς πλεῖν ἐς Κόρινθον(=δὲν εἶναι εὔκολο στὸν καθένα κτλ.) – πάντες εὐθαύμαζον(=ὅλοι εὐθάμαζον). 

Χρησιμεύει καὶ ὡς ἐπίθετο (=ὅλος, ὁλόκληρος): πᾶς ἀνήρ, πᾶσα ἡ πόλις. 

2. ἕκαστος, ἑκάστη, ἕκαστον (=καθένας)

3. ἄλλος, ἄλλη, ἄλλο
Κλίνεται ὡς τρικατάληκτο ἐπίθετο τῆς β’ κλίσης σὲ -ος, -η, -ον, ἀλλὰ χωρὶς τὸ τελικὸ ν στὸ οὐδέτερο .

4. οὐδείς, οὐδεμία, οὐδέν – μηδείς, μηδεμία, μηδέν (=κανείς)

Κλίνονται ὅπως τὸ ἀριθμητικὸ εἷς, μία, ἕν, ἀλλὰ στὸ ἀρσενικὸ γένος ἔχουν καὶ πληθυντικὸ ἀριθμὸ οὐδένες, μηδένες (=κανείς, χωρὶς ἐξαίρεση).

	
	Ἐνικός ἀριθμός
	Πληθυντικός

	ὀνομαστική
	οὐδείς

οὐδεμία

οὐδέν
	οὐδένες

	γενική
	οὐδενός

οὐδεμιᾶς

οὐδενός
	οὐδενῶν

	δοτική
	οὐδενί

οὐδεμιᾷ

οὐδενί
	οὐδέσι(ν)

	αἰτιατική
	οὐδένα

οὐδεμίαν

οὐδέν
	οὐδένας


5. ἀμφότεροι, ἀμφότεραι, ἀμφότερα (=καὶ οἱ δύο μαζί)

Κλίνεται κανονικὰ στὸν πληθυντικὸ καὶ δυϊκὸ ἀριθμὸ ὡς τρικατάληκτο ἐπίθετο τῆς β’ κλίσης 
6. ἑκάτερος, ἑκατέρα, ἑκάτερον (=καθένας ἀπὸ τοὺς δύο)

7. ἕτερος, ἑτέρα, ἕτερον (=ἄλλος΄ λέγεται γιὰ δύο οὐσιαστικά)

8. οὐδέτερος, οὐδετέρα, οὐδέτερον – μηδέτερος, μηδετέρα, μηδέτερον (=οὔτε ὁ ἕνας οὔτε ὁ ἄλλος)

9. ποσός, ποσή, ποσόν (=κάμποσος)

10. ποιός, ποιά, ποιόν (προφ. ποι-ός, ποι-ά, ποι-όν) (=κάποιας λογῆς)

11. ἀλλοδαπός, ἀλλοδαπή, ἀλλοδαπόν (=ἀπὸ ἄλλον τόπο)

Οἱ ὑπόλοιπες κλίνονται ὡς τρικατάληκτα ἐπίθετα σὲ -ος, -η, -ον ἤ -ος, -α, -ον.

 ΑΝΑΦΟΡΙΚΕΣ ΑΝΤΩΝΥΜΙΕΣ
1. ὅς, ἥ, ὅ (=ὁ ὁποῖος, αὐτὸς πού)

2. ὅσπερ, ἥπερ, ὅπερ (=ἀυτὸς ἀκριβῶς πού)

3. ὅστις, ἥτις, ὅ,τι (=ὅποιος)

Οἱ ἀναφορικὲς ἀντωνυμίες ὅς, ὅσπερ καὶ ὅστις κλίνονται κατὰ τὸν ἀκόλουθο τρόπο:

	
	Ἐνικός 
	Πληθυντικός
	Δυϊκός

	ὀνομαστική
	ὅς

ἥ

ὅ
	οἵ

αἵ

ἅ
	ὥ

ὥ (ἅ)

ὥ

	γενική
	οὗ

ἧς

οὗ
	ὧν

ὧν

ὧν
	οἷν

οἷν (αἷν) 

οἷν

	δοτική
	ᾧ

ᾗ

ᾧ
	οἷς

αἷς

οἷς
	οἷν

οἷν (αἷν) 

οἷν

	αἰτιατική
	ὅν

ἥν

ὅ
	οὕς

ἅς

ἅ
	ὥ

ὥ (ἅ)

ὥ


	
	Ἐνικός 
	Πληθυντικός
	Δυϊκός

	ὀνομαστική
	ὅσπερ

ἥπερ

ὅπερ
	οἵπερ

αἵπερ

ἅπερ
	ὥπερ

ὥπερ (ἅπερ)

ὥπερ

	γενική
	οὗπερ

ἧσπερ

οὗπερ
	ὧνπερ

ὧνπερ

ὧνπερ
	οἷνπερ

οἷνπερ (αἷνπερ)

οἷνπερ

	δοτική
	ᾧπερ

ᾗπερ

ᾧπερ
	οἷσπερ

αἷσπερ

οἷσπερ
	οἷνπερ

οἷνπερ (αἷνπερ)

οἷνπερ

	αἰτιατική
	ὅνπερ

ἥνπερ

ὅπερ
	οὕσπερ

ἅσπερ

ἅπερ
	ὥπερ

ὥπερ (ἅπερ)

ὥπερ


	
	Ἐνικός άριθμός
	Πληθυντικός
	Δυϊκός

	ὀνομαστική
	ὅστις

ἥτις

ὅ,τι
	οἵτινες

αἵτινες

ἅτινα ἤ ἅττα
	ὥτινε

ὥτινε (ἅτινε)

ὥτινε

	γενική
	οὗτινος καὶ ὅτου

ἧστινος

οὗτινος καὶ ὅτου
	ὧντινων

ὧντινων

ὧντινων
	οἷντινοιν

οἷντινοιν (αἷντινοιν)

Οἷντινοιν

	δοτική
	ᾧτινι καὶ ὅτῳ

ᾗτινι

ᾧτινι καὶ ὅτῳ
	οἷστισι(ν)

αἷστισι(ν)

οἷστισι(ν)
	οἷντινοιν

οἷντινοιν (αἷντινοιν)

οἷντινοιν

	αἰτιατική
	ὅντινα

ἥντινα

ὅ,τι
	οὕστινας

ἅστινας

ἅτινα ἤ ἅττα
	ὥτινε

ὥτινε (ἅτινε)

ὥτινε


4. ὁπότερος, ὁποτέρα, ὁπότερον (=ὅποιος ἀπὸ τοὺς δύο)

5. ὅσος, ὅση, ὅσον
6. ὁπόσος, ὁπόση, ὁπόσον (=ὅσος)

7. οἷος, οἵα, οἷον (=τέτοιος πού)

8. ὁποῖος, ὁποία, ὁποῖον χωρὶς ἄρθρο (=ὅποιας λογῆς)

9. ἡλίκος, ἡλίκη, ἡλίκον (=ὅσο μεγάλος)

10. ὁπηλίκος, ὁπηλίκη, ὁπηλίκον (=ὅσο μεγάλος)

11. ὁποδαπός, ὁποδαπή, ὁποδαπόν (=ἀπὸ ποιὸν τόπο΄ σὲ πλάγια ἐρώτηση)

Οἱ ἄλλες ἀναφορικὲς ἀντωνυμίες κλίνονται σὰν τρικατάληκτα ἐπίθετα τῆς β’ κλίσης.

ΣΥΣΧΕΤΙΚΕΣ ΑΝΤΩΝΥΜΙΕΣ
Ἀπὸ τὶς ἀντωνυμίες οἱ ἐρωτηματικές, οἱ ἀόριστες, οἱ δεικτικὲς καὶ οἱ ἀναφορικὲς λέγονται μαζὶ συσχετικὲς ἀντωνυμίες, γιατὶ ἔχουν μεταξύ τους κάποια σχέση, δηλ. σὲ κάθε ἐρωτηματικὴ ἀντωνυμία ἀντιστοιχεῖ μὶα ἀπὸ τὶς ἄλλες: τίς; - οὐδείς – οὗτος - ὅς κτλ.

	ΠΙΝΑΚΑΣ ΣΥΣΧΕΤΙΚΩΝ ΑΝΤΩΝΥΜΙΩΝ

	Ἐρωτηματικές
	Ἀόριστες
	Δεικτικές
	Ἀναφορικές

	τίς; 
	τίς, οὐδείς, μηδείς, πᾶς, ὁ δεῖνα, ἕνιοι, ἕκαστος, ἄλλος
	ὅδε,

οὗτος,

ἐκεῖνος
	ὅς, ὅστις, 

ὅσπερ

	πότερος;
	οὐδέτερος, μηδέτερος, ἀμφότεροι (ἄμφω), ἕτερος, ἑκάτερος
	(ὁ ἕτερος = ὁ ἕνας ἀπὸ τοὺς δύο)
	ὁπότερος

	πόσος;
	ποσός (κάμποσος)
	τοσόσδε, τοσοῦτος
	ὅσος, ὁπόσος

	ποῖος;
	ποιός (κάποιος)
	τοιόσδε, τοιοῦτος
	οἷος, ὁποῖος

	πηλίκος;
	-
	τηλικόσδε, τηλικοῦτος
	ἡλίκος, ὁπηλίκος

	ποδαπός;
	(ἀλλοδαπός) 
	-
	ὁποδαπός


ΕΠΙΘΕΤΑ

ΔΕΥΤΕΡΟΚΛΙΤΑ ΕΠΙΘΕΤΑ
Θέμα: σοφο-, σοφη-, σοφο-

	
	Ένικὸς 
	Πληθυντικὸς 
	Δυϊκός

	ὀνομαστική
	ὁ σοφός
ἡ σοφή 

τὸ σοφόν
	οἱ σοφοί
αἱ σοφαί
τὰ σοφά
	τὼ σοφώ
τώ σοφά
τώ σοφώ

	γενική
	τοῦ σοφοῦ 

τῆς σοφῆς 

τοῦ σοφοῦ
	τῶν σοφῶν
τῶν σοφῶν
τῶν σοφῶν
	τοῖν σοφοῖν
τοῖν σοφαῖν
τοῖν σοφοῖν

	δοτική
	τῷ σοφῷ
τῇ σοφῇ
τῷ σοφῷ
	τοῖς σοφοῖς
ταῖς σοφαῖς
τοῖς σοφοῖς
	τοῖν σοφοῖν
τοῖν σοφαῖν
τοῖν σοφοῖν

	αἰτιατική
	τὸν σοφόν 

τὴν σοφήν
τὸ σοφόν
	τοὺς σοφούς
τὰς σοφάς
τὰ σοφά
	τὼ σοφώ
τώ σοφά
τώ σοφώ

	κλητική
	ὦ σοφέ 

ὦ σοφή
ὦ σοφόν
	ὦ σοφοί
ὦ σοφαί
ὦ σοφά
	ὦ σοφώ
ὦ σοφά
ὦ σοφώ


Θέμα: δικαιο-, δικαια-, δικαιο-

	
	Ένικὸς 
	Πληθυντικὸς 
	Δυϊκός

	ὀνομαστική
	ὁ δίκαιος
ἡ δικαία
τὸ δίκαιον
	οἱ δίκαιοι
αἱ δίκαιαι
τὰ δίκαια
	τὼ δικαίω
τὼ δικαία
τὼ δικαίω

	γενική
	τοῦ δικαίου
τῆς δικαίας
τοῦ δικαίου
	τῶν δικαίων
τῶν δικαίων
τῶν δικαίων
	τοῖν δικαίοιν
τοῖν δικαίαιν
τοῖν δικαίοιν

	δοτική
	τῷ δικαίῳ
τῇ δικαίᾳ
τῷ δικαίῳ
	τοῖς δικαίοις
ταῖς δικαίαις
τοῖς δικαίοις
	τοῖν δικαίοιν
τοῖν δικαίαιν
τοῖν δικαίοιν

	αἰτιατική
	τὸν δίκαιον
τὴν δικαίαν
τὸ δίκαιον
	τοὺς δικαίους
τὰς δικαίας
τὰ δίκαια
	τὼ δικαίω
τὼ δικαία
τὼ δικαίω

	κλητική
	ὦ δίκαιε
ὦ δικαία
ὦ δίκαιον
	ὦ δίκαιοι
ὦ δίκαιαι
ὦ δίκαια
	τὼ δικαίω
τὼ δικαία
τὼ δικαίω


Β) Δικατάληκτα μὲ τρία γένη (σὲ -ος, -ον)
Θέμα: ἀφθονο-

	
	Ένικὸς 
	Πληθυντικὸς 
	Δυϊκός

	ὀνομαστική
	ὁ, ἡ ἄφθονος
τὸ ἄφθονον
	οἱ, αἱ ἄφθονοι
τὰ ἄφθονα
	τὼ ἀφθόνω
τώ ἀφθόνω

	γενική
	τοῦ, τῆς ἀφθόνου
τοῦ ἀφθόνου
	τῶν ἀφθόνων
τῶν ἀφθόνων
	τοῖν ἀφθόνοιν
τοῖν ἀφθόνοιν

	δοτική
	τῷ, τῇ ἀφθόνῳ
τῷ ἀφθόνῳ
	τοῖς, ταῖς ἀφθόνοις
τοῖς ἀφθόνοις
	τοῖν ἀφθόνοιν
τοῖν ἀφθόνοιν

	αἰτιατική
	τὸν, τὴν ἄφθονον
τὸ ἄφθονον
	τοὺς, τὰς ἀφθόνους
τὰ ἄφθονα
	τὼ ἀφθόνω
τώ ἀφθόνω

	κλητική
	ὦ ἄφθονε
ὦ ἄφθονον
	ὦ ἄφθονοι
ὦ ἄφθονα
	ὦ ἀφθόνω
ὦ ἀφθόνω


2) Συνηρημένα δευτερόκλιτα ἐπίθετα
Μερικὰ δευτερόκλιτα ἐπίθετα, ποὺ πρὶν ἀπὸ τὸ χαρακτήρα τους ο ἔχουν ἄλλο ο ἤ ε, συναιροῦνται σὲ ὅλες τὶς πτώσεις. Τὰ ἐπίθετα αὐτὰ λέγονται συνηρημένα δευτερόκλιτα ἐπίθετα. Ἀπὸ αὐτὰ ἄλλα εἶναι τρικατάληκτα (μὲ τρία γένη) καὶ ἄλλα δικατάληκτα (μὲ τρία γένη).

ΤΡΙΤΟΚΛΙΤΑ ΕΠΙΘΕΤΑ
Θέμα: βαθυ-, βαθε-

	
	Ἐνικός
	Πληθυντικός
	Δυϊκός

	ὀνομαστική
	ὁ βαθύς
ἡ βαθεῖα
τὸ βαθύ
	οἱ βαθεῖς
αἱ βαθεῖαι
τὰ βαθέ-α
	τὼ βαθεῖ
τὼ βαθεία
τὼ βαθεῖ

	γενική
	τοῦ βαθέ-ος
τῆς βαθείας
τοῦ βαθέος
	τῶν βαθέ-ων
τῶν βαθειῶν
τῶν βαθέ-ων
	τοῖν βαθέ-οιν
τοῖν βαθείαιν
τοῖν βαθέ-οιν

	δοτική
	τῷ βαθεῖ
τῂ βαθείᾳ
τῷ βαθεῖ
	τοῖς βαθέ-σι
ταῖς βαθείαις
τοῖς βαθέ-σι
	τοῖν βαθέ-οιν
τοῖν βαθείαιν
τοῖν βαθέ-οιν

	αἰτιατική
	τὸν βαθύ-ν
τὴν βαθεῖαν
τὸ βαθύ
	τοὺς βαθεῖς
τὰς βαθείας
τὰ βαθέ-α
	τὼ βαθεῖ
τὼ βαθεία
τὼ βαθεῖ

	κλητική
	ὦ βαθύ
ὦ βαθεῖα
ὦ βαθύ
	ὦ βαθεῖς
ὦ βαθεῖαι
ὦ βαθέ-α
	ὦ βαθεῖ
ὦ βαθεία
ὦ βαθεῖ


Θέμα: εὐβοτρυ- (εὔβοτρυς=ὁ ἔχων ἄφθονα σταφύλια)

	
	Ἐνικός
	Πληθυντικός
	Δυϊκός

	ὀνομαστική
	ὁ,ἡ εὔβοτρυς
τὸ εὔβοτρυ
	οἱ,αἱ εὐβότρυες
τὰ εὐβότρυα
	τὼ εὐβότρυε
τὼ ευβότρυε

	γενική
	τοῦ εὐβότρυος
τοῦ εὐβότρυος
	τῶν εὐβοτρύων
τῶν εὐβοτρύων
	τοῖν εὐβοτρύοιν
τοῖν εὐβοτρύοιν

	δοτική
	τῷ,τῇ εὐβότρυϊ
τῷ εὐβότρυϊ
	τοῖς,ταῖς εὐβότρυσι
τοῖς εὐβότρυσι
	τοῖν εὐβοτρύοιν
τοῖν εὐβοτρύοιν

	αἰτιατική
	τὸν,τὴν εὔβοτρυν
τὸ εὔβοτρυ
	τοὺς,τὰς εὐβότρυς
τὰ εὐβότρυα
	τὼ εὐβότρυε
τὼ εὐβότρυε

	κλητική
	ὦ εὔβοτρυ
ὦ εὔβοτρυ
	ὦ εὐβότρυα
ὦ εὐβότρυα
	ὦ εὐβότρυε
ὦ εὐβότρυε


Β) Συμφωνόληκτα ἐπίθετα τῆς γ’ κλίσης
	
	Ἐνικός
	Πληθυντικός

	ὀνομαστική
	ὁ πᾶς
ἡ πᾶσα
τὸ πᾶν
	οἱ πάντες
αἱ πᾶσαι

τὰ πάντα

	γενική
	τοῦ παντός
τῆς πάσης
τοῦ παντός
	τῶν πάντων
τῶν πάντων
τῶν πάντων

	δοτική
	τῷ παντί
τῇ πάσῃ
τῷ παντί
	τοῖς πᾶσι
ταῖς πάσαις
τοῖς πᾶσι

	αἰτιατική
	τὸν πάντα
τὴν πᾶσαν
τὸ πᾶν
	τοὺς πάντας
τὰς πάσαις
τὰ πάντα

	κλητική
	ὦ πᾶς
ὦ πᾶσα
ὦ πᾶν
	ὦ πάντες
ὦ πᾶσαι
ὦ πάντα


2) Σὲ -εις, -εσσα, -εν
Θέμα: Χαριεντ-, χαριετ- (χαρίεις=γεμάτος χάρη, χαριτωμένος)

	
	Ἐνικός
	Πληθυντικός
	Δυϊκός

	ὀνομαστική
	ὁ χαρίεις
ἡ χαρίεσσα
τὸ χαρίεν
	οἱ χαρίεντες
αἱ χαρίεσσαι
τὰ χαρίεντα
	τὼ χαρίεντε
τὼ χαριέσσα
τὼ χαρίεντε

	γενική
	τοῦ χαρίεντος
τῆς χαριέσσης
τοῦ χαρίεντος
	τῶν χαριέντων
τῶν χαριεσσῶν
τῶν χαριέντων
	τοῖν χαριέντοιν
τοῖν χαριέσσαιν
τοῖν χαριέντοιν

	δοτική
	τῷ χαρίεντι
τῇ χαριέσσῃ
τῷ χαρίεντι
	τοῖς χαρίεσι
ταῖς χαριέσσαις
τοῖς χαρίεσι
	τοῖν χαριέντοιν
τοῖν χαριέσσαιν
τοῖν χαριέντοιν

	αἰτιατική
	τὸν χαρίεντα
τὴν χαρίεσσαν
τὸ χαρίεν
	τοὺς χαρίεντας
τὰς χαριέσσας
τὰ χαρίεντα
	τὼ χαρίεντε
τὼ χαριέσσα
τὼ χαρίεντε

	κλητική
	ὦ χαρίεν
ὦ χαρίεσσα
ὦ χαρίεν
	ὦ χαρίεντες
ὦ χαρίεσσαι
ὦ χαρίεντα
	ὦ χαρίεντε
ὦ χαριέσσα
ὦ χαρίεντε


3) Σὲ -ων, -ουσα, -ον
Θέμα: ἀκοντ- (ἄκων=μὴ θέλοντας, ἀκούσιος) 

	
	Ἐνικός
	Πληθυντικός
	Δυϊκός

	ὀνομαστική
	ὁ ἄκων
ἡ ἄκουσα
τὸ ἆκον
	οἱ ἄκοντες
αἱ ἄκουσαι
τὰ ἄκοντα
	τὼ ἄκοντε
τὼ ἀκούσα
τὼ ἄκοντε

	γενική
	τοῦ ἄκοντος
τῆς ἀκούσης
τοῦ ἄκοντος
	τῶν ἀκόντων
τῶν ἀκουσῶν
τῶν ἀκόντων
	τοῖν ἀκόντοιν
τοῖν ἀκούσαιν
τοῖν ἀκόντοιν

	δοτική
	τῷ ἄκοντι
τῇ ἀκούσῃ
τῷ ἄκοντι
	τοῖς ἄκουσι
ταῖς ἀκούσαις
τὰς ἄκουσι
	τοῖν ἀκόντοιν
τοῖν ἀκούσαιν
τοῖν ἀκόντοιν

	αἰτιατική
	τὸν ἄκοντα
τὴν ἄκουσαν
τὸ ἆκον
	τοὺς ἄκοντας
τὰς ἀκούσας
τοῖς ἄκοντα
	τὼ ἄκοντε
τὼ ἀκούσα
τὼ ἄκοντε

	κλητική
	ὦ ἆκον
ὦ ἄκουσα
ὦ ἆκον
	ὦ ἄκοντες
ὦ ἄκουσαι
ὦ ἄκοντα
	ὦ ἄκοντε
ὦ ἀκούσα
ὦ ἄκοντε


β) Δικατάληκτα
	
	Ἐνικός
	Πληθυντικός

	ὀνομαστική
	ὁ,ἡ εὔχαρις
τὸ εὔχαρι
	οἱ,αἱ εὐχάριτες
τὰ εὐχάριτα

	γενική
	τοῦ,τῆς εὐχάριτος
	τὼν εὐχαρίτων

	δοτική
	τῷ,τῇ εὐχάριτι
	τοῖς,ταῖς εὐχάρισι

	αἰτιατική
	Τὸν,τὴν εὔχαριν ,τὸ εὔχαρι
	τοὺς, τὰς εὐχάριτας
τὰ εὐχάριτα


γ) Μονοκατάληκτα (μὲ δύο γένη)
	
	Ἐνικός
	Πληθυντικός

	ὀνομαστική
	ὁ,ἡ βλάξ
	οἱ,αἱ βλάκες

	γενική
	τοῦ,τῆς βλακός
	τῶν βλακῶν

	δοτική
	τῷ,τῇ βλακί
	τοῖς,ταῖς βλαξί

	αἰτιατική
	Τὸν,τὴν βλάκα
	τοὺς,τὰς βλάκας

	κλητική
	ὦ βλάξ
	ὦ βλάκες


ΙΙ) ἘΝΡΙΝΟΛΗΚΤΑ ΚΑΙ ‘ΥΓΡΟΛΗΚΤΑ
Θέμα: μελαν-

	
	Ἐνικός
	Πληθυντικός
	Δυϊκός

	ὀνομαστική
	ὁ μέλας
ἡ μέλαινα
τὸ μέλαν
	οἱ μέλανες
αἱ μέλαιναι
τὰ μέλανα
	τὼ μέλανε
τὼ μελαίνα
τὼ μέλανε

	γενική
	τοῦ μέλανος
τῆς μελαίνης
τοῦ μέλανος
	τῶν μελάνων
τῶν μελαινῶν
τῶν μελάνων
	τοῖν μελάνοιν
τοῖν μελαίναιν
τοῖν μελάνοιν

	δοτική
	τῷ μέλανι
τῇ μελαίνῃ
τῷ μέλανι
	τοῖς μέλασι
ταῖς μελαίναις
τοῖς μέλασι
	τοῖν μελάνοιν
τοῖν μελαίναιν
τοῖν μελάνοιν

	αἰτιατική
	τὸν μέλανα
τὴν μέλαιναν
τὸ μέλαν
	τοὺς μέλανας
τὰς μελαίνας
τὰ μέλανα
	τὼ μέλανε
τὼ μελαίνα
τὼ μέλανε

	κλητική
	ὦ μέλαν
ὦ μέλαινα
ὦ μέλαν
	ὦ μέλανες
ὦ μέλαιναι
ὦ μέλανα
	ὦ μέλανε
ὦ μελαίνα
ὦ μέλανε


Θέμα: εὐδαιμον-

	
	Ἐνικός
	Πληθυντικός
	Δυϊκός

	ὀνομαστική
	ὁ,ἡ εὐδαίμων
τὸ εὔδαιμον
	οἱ,αἱ εὐδαίμονες
τὰ εὐδαίμονα
	τὼ εὐδαίμονε

	γενική
	τοῦ,τῆς εὐδαίμονος
τοῦ εὐδαίμονος
	τῶν εὐδαιμόνων
τῶν ευδαιμόνων
	τοῖν εὐδαιμόνοιν

	δοτική
	τῷ,τῇ εὐδαίμονι
τῷ εὐδαίμονι
	τοῖς,ταῖς εὐδαίμοσι
τοῖς εὐδαίμοσι
	τοῖν εὐδαιμόνοιν

	αἰτιατική
	τὸν,τὴν εὐδαίμονα
τὸ εὔδαιμον
	τοὺς,τὰς εὐδαίμονας
τὰ εὐδαίμονα
	τὼ εὐδαίμονε

	κλητική
	ὦ εὔδαιμον
ὦ εὔδαιμον
	ὦ εὐδαίμονες
ὦ εὐδαίμονα
	ὦ εὐδαίμονε


γ) Μονοκατάληκτα (μὲ δύο γένη)
	
	Ἐνικός
	Πληθυντικός
	Δυϊκός

	ὀνομαστική
	ὁ,ἡ μάκαρ
	οἱ,αἱ μάκαρες
	τὼ μακάρε

	γενική
	τοῦ,τῆς μάκαρος
	τῶν μακάρων
	τοῖν μακάροιν

	δοτική
	τῷ, τῇ μάκαρι
	τοῖς,ταῖς μακάρσι
	τοῖν μακάροιν

	αἰτιατική
	τὸν,τὴν μάκαρα
	τοὺς,τὰς μακάρας
	τὼ μακάρε

	κλητική
	ὦ μάκαρ
	ὦ μάκαρες
	ὦ μακάρε


ΙΙΙ) ΣΙΓΜΟΛΗΚΤΑ ΔΙΚΑΤΑΛΗΚΤΑ

Θέμα: ἀληθεσ-

	
	Ἐνικός
	Πληθυντικός
	Δυϊκός

	ὀνομαστική
	ὁ,ἡ ἀληθής
τὸ ἀληθές
	οἱ,αἱ ἀληθεῖς
τὰ ἀληθῆ
	τὼ ἀληθεῖ

	γενική
	τοῦ,τῆς ἀληθοῦς
τοῦ ἀληθοῦς
	τῶν ἀληθῶν
τῶν ἀληθῶν
	τοῖν ἀληθοῖν

	δοτική
	τῷ,τῇ ἀληθεῖ
τῷ ἀληθεῖ
	τοῖς,ταῖς ἀληθέσι
τοῖς ἀληθέσι
	τοῖν ἀληθοῖν

	αἰτιατική
	τὸν,τὴν ἀληθῆ
τὸ ἀληθές
	τοὺς,τὰς ἀληθεῖς
τὰ ἀληθῆ
	τὼ ἀληθεῖ

	κλητική
	ὦ ἀληθές
ὦ ἀληθές
	ὦ ἀληθεῖς
ὦ ἀληθῆ
	ὦ ἀληθεῖ


Θέμα: πληρεσ-

	
	Ἐνικός
	Πληθυντικός
	Δυϊκός

	ὀνομαστική
	ὁ,ἡ πλήρης
τὸ πλῆρες
	οἱ,αἱ πλήρεις
τὰ πλήρη
	τὼ πλήρει

	γενική
	τοῦ,τῆς πλήρους
τοῦ πλήρους
	τῶν πλήρων
τῶν πλήρων
	τοῖν πλήροιν

	δοτική
	τῷ,τῇ πλήρει
τῷ πλήρει
	τοῖς,ταῖς πλήρεσι
τοῖς πλήρεσι
	τοῖν πλήροιν

	αἰτιατική
	τὸν,τὴν πλήρη
τὸ πλῆρες
	τοὺς,τὰς πλήρεις
τὰ πλήρη
	τὼ πλήρει

	κλητική
	ὦ πλῆρες
ὦ πλῆρες
	ὦ πλήρεις
ὦ πλήρη
	ὦ πλήρει


Θέμα: συνηθεσ-

	
	Ἐνικός
	Πληθυντικός
	Δυϊκός

	ὀνομαστική
	ὁ,ἡ συνήθης
τὸ σύνηθες
	οἱ,αἱ συνήθεις
τὰ συνήθη
	τὼ συνήθει

	γενική
	τοῦ,τῆς συνήθους
τοῦ συνήθους
	τῶν συνήθων
τῶν συνήθων
	τοῖν συνήθοιν

	δοτική
	τῷ,τῇ συνήθει
τῷ συνήθει
	τοῖς,ταῖς συνήθεσι
τοῖς συνήθεσι
	τοῖν συνήθοιν

	αἰτιατική
	τὸν,τὴν συνήθη
τὸ σύνηθες
	τοὺς,τὰς συνήθεις
τὰ συνήθη
	τὼ συνήθει

	κλητική
	ὦ σύνηθες
ὦ σύνηθες
	ὦ συνήθεις
ὦ συνήθεις
	ὦ συνήθει


ΑΝΩΜΑΛΑ ΕΠΙΘΕΤΑ
	
	Ἐνικὸς ἀριθμός
	Πληθυντικὸς ἀριθμός

	ὀνομαστική
	ὁ πολύς
ἡ πολλή
τὸ πολὺ
	οἱ πολλοί
αἱ πολλαί
τὰ πολλά

	γενική
	τοῦ πολλοῦ
τῆς πολλῆς
τοῦ πολλοῦ
	τῶν πολλῶν
τῶν πολλῶν
τῶν πολλῶν

	δοτική
	τῷ πολλῷ
τῇ πολλῇ
τῷ πολλῷ
	τοῖς πολλοῖς
ταῖς πολλαῖς
τοῖς πολλοῖς

	αἰτιατική
	τὸν πολύν
τὴν πολλήν
τὸ πολύ
	τοὺς πολλούς
τὰς πολλάς
τὰ πολλά

	κλητική 
	ὦ πολύ
ὦ πολλή
ὦ πολύ
	ὦ πολλοί
ὦ πολλαί
ὦ πολλά


μέγας, μεγάλη, μέγα (ἐτερόκλιτο)

	
	Ἐνικὸς ἀριθμός
	Πληθυντικὸς ἀριθμός
	Δυϊκός ἀριθμός

	ὀνομαστική
	ὁ μέγας
ἡ μεγάλη
τὸ μέγα
	οἱ μεγάλοι
αἱ μεγάλαι 

τὰ μεγάλα
	τὼ μεγάλω
τὼ μεγάλα
τὼ μεγάλω

	γενική
	τοὺ μεγάλου
τῆς μεγάλης
τοῦ μεγάλου
	τῶν μεγάλων
τῶν μεγάλων
τῶν μεγάλων
	τοῖν μεγάλοιν
τοῖν μεγάλαιν
τοῖν μεγάλοιν

	δοτική
	τῷ μεγάλῳ
τῇ μεγάλῃ
τῷ μεγάλῳ
	τοῖς μεγάλοις
ταῖς μεγάλαις
τοῖς μεγάλοις
	τοῖν μεγάλοιν
τοῖν μεγάλαιν
τοῖν μεγάλοιν

	αἰτιατική
	τὸν μέγαν
τὴν μεγάλην
τὸ μέγα
	τοὺς μεγάλους
τὰς μεγάλας
τὰ μεγάλα
	τὼ μεγάλω
τὼ μεγάλα
τὼ μεγάλω

	κλητική 
	ὦ μέγα
ὦ μεγάλη
ὦ μέγα
	ὦ μεγάλοι
ὦ μεγάλαι
ὦ μεγάλα
	ὦ μεγάλω
ὦ μεγάλα
ὦ μεγάλω


πρᾶος, πραεῖα, πρᾶον (ἐτερόκλιτο)

	
	Ἐνικὸς ἀριθμός
	Πληθυντικὸς ἀριθμός
	Δυϊκός ἀριθμός

	ὀνομαστική
	ὁ πρᾶος
ἡ πραεῖα
τὸ πρᾶον
	οἱ πρᾶοι
αἱ πραεῖαι
τὰ πραέα
	τὼ πράω
τὼ πραεία
τὼ πράω

	γενική
	τοῦ πράου
τῆς πραείας
τοῦ πράου
	τῶν πραέων
τῶν πραειῶν
τῶν πραέων
	τοῖν πράοιν
τοῖν πραείαιν
τοῖν πράοιν

	δοτική
	τῷ πράῳ
τῇ πραείᾳ
τῷ πράῳ
	τοῖς πραέσι
ταῖς πραείαις
τοῖς πραέσι
	τοῖν πράοιν
τοῖν πραείαιν
τοῖν πράοιν

	αἰτιατική
	τὸν πρᾶον
τὴν πραεῖαν
τὸ πρᾶον
	τοὺς πράους
τὰς πραείας
τὰ πραέα
	τὼ πράω
τὼ πραεία
τὼ πράω

	κλητική 
	ὦ πρᾶε
ὦ πραεῖα
ὦ πρᾶον
	ὦ πρᾶοι
ὦ πραεῖαι

ὦ πραέα
	ὦ πράω
ὦ πραεία
ὦ πράω


Α) Τρικατάληκτα μὲ τρία γένη
	
	Ένικὸς 
	Πληθυντικὸς 

	ὀνομαστική
	ὁ (χρυσέος) χρυσοῦς
ἡ (χρυσέα) χρυσῆ
τὸ (χρυσοῦν) χρυσοῦν
	οἱ (χρύσεοι) χρυσοῖ
αἱ (χρύσεαι) χρυσαῖ
τὰ (χρύσεα) χρυσᾶ

	γενική
	τοῦ (χρυσέου) χρυσοῦ
τῆς (χρυσέας) χρυσῆς
τοῦ (χρυσέου) χρυσοῦ
	τῶν (χρυσέων) χρυσῶν
τῶν (χρυσέων) χρυσῶν
τῶν (χρυσέων) χρυσῶν

	δοτική
	τῷ (χρυσέῳ) χρυσῷ
τῇ (χρυσέα) χρυσῇ
τῷ χρυσέῳ) χρυσῷ
	τοῖς (χρυσέοις) χρυσοῖς
ταῖς (χρυσέαις) χρυσαῖς
τοῖς (χρυσέοις) χρυσοῖς

	αἰτιατική
	τὸν (χρύσεον) χρυσοῦν
τὴν (χρυσέαν) χρυσῆν
τὸ (χρύσεον) χρυσοῦν
	τοὺς (χρυσέους) χρυσοῦς
τὰς (χρυσέας) χρυσᾶς
τὰ (χρύσεα) χρυσᾶ


	
	Δυϊκός

	ὀνομαστική
	τὼ (χρυσέω) χρυσώ
τὼ (χρυσέα) χρυσᾶ
τὼ (χρυσέω) χρυσώ

	γενική
	τοῖν (χρυσέοιν) χρυσοῖν
τοῖν ( χρυσέαιν) χρυσαῖν
τοῖν (χρυσέοιν) χρυσοῖν

	δοτική
	τοῖν (χρυσέοιν) χρυσοῖν
τοῖν ( χρυσέαιν) χρυσαῖν
τοῖν (χρυσέοιν) χρυσοῖν

	αἰτιατική
	τὼ (χρυσέω) χρυσώ
τὼ (χρυσέα) χρυσᾶ
τὼ (χρυσέω) χρυσώ


Β) Δικατάληκτα μὲ τρία γένη (σὲ -ους, -ουν)
Θέμα: εὐνοο-

	
	Ένικὸς 
	Πληθυντικὸς 

	ὀνομαστική
	ὁ, ἡ (εὔνοος) εὔνους
τὸ (εὔνοον) εὔνουν
	οἱ, αἱ (εὔνοοι) εὖνοι
τὰ (εὔνοα) εὔνοα

	γενική
	τοῦ, τῆς (εύνόου) εὔνου
τοῦ (εύνόου) εὔνου
	τῶν (εὐνόων) εὔνων
τῶν (εὐνόων) εὔνων

	δοτική
	τῷ, τῇ (εὐνόῳ) εὔνῳ
τῷ (εὐνόῳ) εὔνῳ
	τοῖς, ταῖς (εὐνόοις) εὔνοις
τοῖς (εὐνόοις) εὔνοις

	αἰτιατική
	τὸν, τὴν (εὔνοον) εὔνουν
τὸ (εὔνοον) εὔνουν
	τοὺς, τὰς (εὐνόους) εὔνους
τὰ (εὔνοα) εὔνοα


	
	Δυϊκός

	ὀνομαστική
	τὼ (εὐνόω) εὔνω
τὼ (εὐνόω) εὔνω

	γενική
	τοῖν (εὐνόοιν) εὔνοιν
τοῖν (εὐνόοιν) εὔνοιν

	δοτική
	τοῖν (εὐνόοιν) εὔνοιν
τοῖν (εὐνόοιν) εὔνοιν

	αἰτιατική
	τὼ (εὐνόω) εὔνω
τὼ (εὐνόω) εὔνω


3) Ἀττικόκλιτα ἐπίθετα
	
	Ένικὸς 
	Πληθυντικὸς 
	Δυϊκός

	ὀνομαστική
	ὁ, ἡ ἵλεως
τὸ ἵλεων
	οἱ, αἱ ἵλεῳ
τὰ ἵλεα
	τὼ ἵλεω
τὼ ἵλεω

	γενική
	τοῦ, τῆς ἵλεω
τοῦ ἵλεω
	τῶν ἵλεων
τῶν ἵλεων
	τοῖν ἵλεῳν
τοῖν ἵλεῳν

	δοτική
	τῷ, τῇ ἵλεῳ
τῷ ἵλεῳ
	τοῖς, ταῖς ἵλεῳς
τοῖς ἵλεῳς
	τοῖν ἵλεῳν
τοῖν ἵλεῳν

	αἰτιατική
	τὸν, τὴν ἵλεων
τὸ ἵλεων
	τοὺς, τὰς ἵλεως
τὰ ἵλεα
	τὼ ἵλεω
τὼ ἵλεω

	κλητική
	ὦ ἵλεως
ὦ ἵλεων
	ὦ ἵλεῳ
ὦ ἵλεα
	ὦ ἵλεω
ὦ ἵλεω


ΑΡΙΘΜΗΤΙΚΑ ΕΠΙΘΕΤΑ
 ΕΙΔΗ ΑΡΙΘΜΗΤΙΚΩΝ ΕΠΙΘΕΤΩΝ
Τὰ ἀριθμητικὰ ἐπίθετα εἶναι ἀπόλυτα, τακτικά, χρονικά, πολλαπλασιαστικὰ καὶ ἀναλογικά.

α) Τὰ ἀπόλυτα ἀριθμητικὰ φανερώνουν ἁπλῶς ἕνα ὁρισμένο πλήθος ἀπὸ ὄντα: εἷς (ὁπλίτης), μία (ναῦς), ἕν (ὅπλον), δέκα (τάλαντα).

β) Τὰ τακτικὰ ἀριθμητικὰ φανερώνουν τὴν τάξη, δηλ. τὴν θέση ποὺ κατέχει ἕνα ὁρισμένο ὄν σὲ μιὰ σειρὰ ἀπὸ ὄμοιά του: πρῶτος (μήν), δευτέρα (ἡμέρα), τρίτον (ἔτος)΄ αὐτὰ λήγουν ὡς τὸ 19 σὲ  -τος (ἐκτὸς ἀπὸ τὸ δεύτερος, ἕβδομος, ὄγδοος)

γ) Τὰ χρονικὰ ἀριθμητικὰ φανερώνουν χρόνο, δηλ. ποιὰ ἡμέρα, ἀπὸ τὸτε ποὺ ἄρχισε, τελειώνει κάποια ἐνέργεια΄ αὐτὰ σχηματίζονται ἀπὸ τὸ θέμα τῶν τακτικῶν καὶ λήγουν σὲ -αῖος: (δεύτερος) δευταραῖος, (τρίτος) τριταῖος, (τέταρτος) τεταρταῖος κτλ. (αὐτὸς ποὺ γίνεται τὴ δεύτερη, τὴν τρίτη, τὴν τέταρτη κτλ. ἡμέρα ἀπὸ τὴν ἡμέρα ποὺ ἄρχισε)΄ π.χ. δευτεραῖος ἀφίκετο (=ἔφτασε τὴ δεύτερη ἡμέρα ἀπὸ τότε ποὺ ξεκίνησε).

δ) Τὰ πολλαπλασιαστικὰ ἀριθμητικὰ φανερώνουν ἀπὸ πόσα ἁπλὰ μέρη ἀπαρτίζεται κάτι΄ αὐτὰ λήγουν σὲ -πλοῦς καὶ τὰ περισσότερα σχηματίζονται ἀπὸ τὸ θέμα τῶν ἀπόλυτων ἀριθμητικῶν: (τρία) τριπλοῦς, (ἐννέα) ἐννεαπλοῦς, (δέκα) δεκαπλοῦς.

ε) Τὰ ἀναλογικὰ ἀριθμητικὰ φανερώνουν ποιὰ εἶναι ἡ ἀναλογία ἑνὸς ποσοῦ πρὸς ἕνα ἄλλο τοῦ ἴδιου εἴδους, δηλ. πόσες φορὲς τὸ ἕνα εἶναι μεγαλύτερο ἀπὸ τὸ ἄλλο΄ αυτἀ λήγουν σὲ -πλάσιος καὶ τὰ περισσότερα σχηματίζονται ἀπὸ τὸ θέμα τῶν ἀπόλυτων ἀριθμητικῶν: (δύο, θέμα: δι-) διπλάσιος, (τρία) τριπλάσιος.

ΚΛΙΣΗ ΤΩΝ ΑΡΙΘΜΗΤΙΚΩΝ ΕΠΙΘΕΤΩΝ
α) Τὰ τέσσερα πρώτα κλίνονται ἔτσι: 

	(1)
	Ἐνικὸς ἀριθμός

	
	ἀρσενικό
	θηλυκό
	οὐδέτερο

	ὀνομαστική
	εἶς
	μία
	ἕν

	γενική
	ἑνός
	μιᾶς
	ἑνός

	δοτική
	ἑνί
	μιᾷ
	ἑνί

	αἰτιατική
	ἕνα
	μίαν
	ἕν


	(2)
	Δυϊκός ἀριθμός (καὶ γιὰ τὰ τρία γένη)

	ὀνομαστική
	δύο

	γενική
	δυοῖν

	δοτική
	δυοῖν

	αἰτιατική
	δύο


	(3)
	Ἐνικὸς ἀριθμός

	
	ἀρσενικό καὶ θηλυκό
	οὐδέτερο

	ὀνομαστική
	τρεῖς
	τρία

	γενική
	τριῶν
	τριῶν

	δοτική
	τρισί(ν)
	τρισί(ν)

	αἰτιατική
	τρεῖς
	τρία


	(4)
	Ἐνικὸς ἀριθμός

	
	ἀρσενικό καὶ θηλυκό
	οὐδέτερο

	ὀνομαστική
	τέτταρες
	τέτταρα

	γενική
	τεττάρων
	τεττάρων

	δοτική
	τέτταρσι(ν)
	τέτταρσι(ν)

	αἰτιατική
	τέτταρας
	τέτταρα


β) Τὰ ἀπὸ τὸ πέντε ὡς τὸ ἑκατὸν εἶναι ἄκλιτα: οἱ πέντε ὁπλῖται, τῶν πέντε ὁπλιτῶν, τοῖς εἴκοσιν ὁπλῖταις, τῶν τριάκοντα τυράννων κτλ.

Τὰ πολλαπλασιαστικὰ ἀριθμητικὰ κλίνονται ὅπως τὰ συνηρημένα τρικατάληκτα ἐπίθετα τῆς β’ κλίσης σὲ -ους, -ῆ, 
-οῦν: (ἁπλόος) ἁπλοῦς, (ἁπλόη) ἁπλῆ, (ἁπλόον) ἁπλοῦν (διπλόος) διπλοῦς, (διπλόη) διπλῆ, (διπλόον) διπλοῦν κτλ.

ΑΡΙΘΜΗΤΙΚΑ ΟΥΣΙΑΣΤΙΚΑ
Τὰ ἀριθμητικὰ οὐσιαστικὰ κλίνονται ὅπως τὰ θηλυκὰ ὀδοντικόληκτα τῆς γ’ κλίσης σὲ -άς, γεν. -άδος: ἡ δυάς, τῆς δυάδος κτλ - ἡ τριάς, τῆς τριάδος κτλ.

ΚΛΙΣΗ ΤΩΝ ΜΕΤΟΧΩΝ
α) Μετοχὲς δευτερόκλιτες
Οἱ δευτερόκλιτες μετοχὲς λήγουν σὲ -μενος, -μένη, -μενον 

καὶ κλίνονται ὅπως τὰ ἐπίθετα σὲ -ος, -η, -ον (σοφός, σοφή, σοφόν)

λυόμενος, λυομένη, λυόμενον ΄ γεν. λυομένου, λυομένης, λυομένου, κτλ. – λυσόμενος, λυσομένη, λυσόμενον ΄ γεν. λυσομένου, λυσομένης, λυσομένου κτλ.

Ἔτσι καὶ: λυσάμενος, λυσαμένη, λυσάμενον΄ λελυμένος, λελυμένη, λελυμένον΄ τιμώμενος, τιμωμένη, τιμώμενον΄ ποιούμενος, ποιουμένη, ποιούμενον΄ δηλούμενος, δηλουμένη, δηλούμενον΄ δεικνύμενος, δεικνυμένη, δεικνύμενον΄ τιθέμενος, τιθεμένη, τιθέμενον κτλ.

β) Μετοχὲς τριτόκλιτες
Οἱ τριτόκλιτες μετοχὲς λήγουν:

1) σὲ -ας, -ᾶσα, -αν (πᾶς, πᾶσα, πᾶν)

λύσας, λύσασα, λῦσαν΄ γεν. λύσαντος, λυσάσης, λύσαντος κτλ.΄ κλ., ὦ λύσας, λύσασα, λῦσαν΄ πληθ., λύσαντες, λύσασαι, λύσαντα΄ γεν., λυσάντων, λυσασῶν, λυσάντων΄ δοτ., λύσασι, λυσάσαις, λύσασι κτλ.΄ δυϊκός, τὼ λύσαντε, λυσάσα, λύσαντε΄ τοῖν λυσάντοιν, λυσάσαιν, λυσάντοιν ΄ 

ἱστάς, ἱστᾶσα, ἱστάν΄ γεν., ἱστάντος, ἱστάσης, ἱστάντος κτλ.΄ κλ., ἱστάς, ἱστᾶσα, ἱστάν΄ πληθ., ἱστάντες, ἱστᾶσαι, ἱστάντα΄ γεν. ἱστάντων, ἱστασῶν, ἱστάντων΄ δοτ., ἱστᾶσι, ἱστάσαις, ἱστᾶσι κτλ΄ δυϊκός, τὼ ἱστάντε, ἱστάσα, ἱστάντε΄ τοῖν ἱστάντοιν, ἱστάσαιν, ἱστάντοιν).

Ὅπως τὸ λύσας ἔτσι καί: γράψας, γράψασα, γράψαν΄ μείνας, μείνασα, μεῖναν΄ άγγείλας, άγγείλασα, ἀγγεῖλαν κ.ἄ.

Ὅπως τὸ ἱστάς ἔτσι καί: ἐμπιμπλάς, -ᾶσα, -άν΄ βάς, βᾶσα, βάν΄ ἀποδράς, ἀποδρᾶσα, ἀποδράν.

2) σὲ -είς, -εῖσα, -έν (χαρίεις, χαρίεσσα, χαρίεν)

λυθείς, λυθεῖσα, λυθέν΄ γεν., λυθέντος, λυθείσης, λυθέντος κτλ., κλ., ὦ λυθείς, λυθεῖσα, λυθέν΄ πληθ., λυθέντες, λυθεῖσαι, λυθέντα΄ γεν., λυθέντων, λυθεισῶν, λυθέντων΄ δοτ., λυθεῖσι, λυθείσαις, λυθεῖσι κτλ΄ δυϊκός, τὼ λυθέντε, λυθείσα, λυθέντε΄ τοῖν λυθέντοιν, λυθείσαιν, λυθέντοιν.

Ἔτσι καί: γραφείς, γραφεῖσα, γραφέν – πληγείς, πληγεῖσα, πληγέν΄ τιθείς, τιθεῖσα, τιθέν - ἱείς, ἱεῖσα, ἱέν΄ ῥυείς, ῥυεῖσα, ῥυέν κ.ἄ.

3) σὲ -ούς, -οῦσα, -όν (ὀδούς)

διδούς, διδοῦσα, διδόν΄ γεν., διδόντος, διδούσης, διδόντος κτλ.΄ κλ., ὦ διδούς, διδοῦσα, διδόν΄ πληθ., διδόντες, διδοῦσαι, διδόντα΄ γεν., διδόντων, διδουσῶν, διδόντων΄ δοτ., διδοῦσι, διδούσαις, διδοῦσι κτλ.΄ δυϊκός, τὼ διδόντε, διδούσα, διδόντε΄ τοῖν διδόντοιν, διδούσαιν, διδόντοιν.

Ἔτσι καί: (τοῦ ἁλίσκομαι, μτχ. ἀορ. β’) ἁλούς, ἀλοῦσα, ἁλόν΄ (τοῦ γιγνώσκω, μτχ. ἀορ. β’) γνούς, γνοῦσα, γνόν΄ (τοῦ ζῶ, μτχ. ἀορ. β΄) βιούς, βιοῦσα, βιόν κ.ἄ.

4) σὲ -ύς, -ῦσα, -ύν (ἱμάς)

δεικνύς, δεικνῦσα, δεικνύν΄ γεν., δεικνύντος, δεικνύσης, δεικνύντος κτλ΄ κλ., ὦ δεικνύς, δεικνῦσα, δεικνύν΄ πληθ., δεικνύντες, δεικνῦσαι, δεικνύντα΄ γεν., δεικνύντων, δεικνυσῶν, δεικνύντων΄ δοτ., δεικνῦσι, δεικνύσαις, δεικνῦσι κτλ.΄ δυϊκός, τὼ δεικνύντε, δεικνύσα, δεικνύντε΄ τοῖν δεικνύντοιν, δεικνύσαιν, δεικνύντοιν. 

Ἔτσι καί: (τοῦ ἀπόλλυμι, μτχ. ἐνεστ.) ἀπολλύς, ἀπολλῦσα, ἀπολλύν΄ (τοῦ δύομαι, μτχ. ἀορ. β΄) δύς, δῦσα, δύν΄ (τοῦ φύομαι, μτχ. ἀορ. β΄) φύς, φῦσα, φύν κ.ἄ.

5) σὲ -ων, -ουσα, -ον (ἄκων, ἄκουσα, ἆκον - ἑκών, ἑκοῦσα, ἑκόν)

λύων, λύουσα, λῦον΄ γεν., λύοντος, λυούσης, λύοντος κτλ.΄ κλ., ὦ λύων, λύουσα, λῦον΄ πληθ., λύοντες, λύουσαι, λύοντα΄ γεν., λυόντων, λυουσῶν, λυόντων΄ δοτ., λύουσι, λυούσαις, λύουσι κτλ.΄ δυϊκός, τὼ λύοντε, λυούσα, λύοντε΄ τοῖν λυόντοιν, λυούσαιν, λυόντοιν.

Ἔτσι καί: λύσων, λύσουσα, λῦσον΄ γράφων, γράφουσα, γράφον΄ γράψων, γράψουσα, γράψον κ.ἄ.

φυγών, φυγοῦσα, φυγόν΄ γεν., φυγόντος, φυγοῦσης, φυγόντος κτλ.΄ κλ., ὦ φυγών, φυγοῦσα, φυγόν΄ πληθ., φυγόντες, φυγοῦσαι, φυγόντα΄ γεν., φυγόντων, φυγουσῶν, φυγόντων΄ δοτ., φυγοῦσι, φυγούσαις, φυγοῦσι κτλ.΄ δυϊκός, τὼ φυγόντε, φυγούσα, φυγόντε΄ τοῖν φυγόντοιν, φυγούσαιν, φυγόντοιν.

Ἔτσι καί: (εἰμί) ὤν, οὖσα, ὄν΄ (αἱρῶ) ἑλών, ἑλοῦσα, ἑλόν΄ (ὁρῶ) ίδών, ἰδοῦσα, ἰδόν κ.ἄ.

6) σὲ -ῶν, -ῶσα, -ῶν (γέρων)

τιμῶν, τιμῶσα, τιμῶν΄ γεν., τιμῶντος, τιμώσης, τιμῶντος κτλ.΄ κλ., ὦ τιμῶν, τιμῶσα, τιμῶν΄ πληθ., τιμῶντες, τιμῶσαι, τιμῶντα΄ γεν., τιμώντων, τιμωσῶν, τιμώντων΄ δοτ., τιμῶσι, τιμώσαις, τιμῶσι κτλ.΄ δυϊκός, τὼ τιμῶντε, τιμώσα, τιμῶντε΄ τοῖν τιμώντοιν, τιμώσαιν, τιμώντοιν.

Ἔτσι καί: ὁρῶν, ὁρῶσα, ὁρῶν – φοιτῶν, φοιτῶσα, φοιτών κ.ἄ.΄ ὅμοια καὶ (τοῦ ἐλαύνω, μτχ. μέλλ.) ἐλῶν, ἐλῶσα, ἐλῶν κ.ἄ.

7) σὲ -ῶν, -οῦσα, -οῦν (ὀδούς)

δηλῶν, δηλοῦσα, δηλοῦν΄ γεν., δηλοῦντος, δηλούσης, δηλοῦντος κτλ.΄ κλ., ὦ δηλῶν, δηλοῦσα, δηλοῦν΄ πληθ., δηλοῦντες, δηλοῦσαι, δηλοῦντα΄ γεν., δηλούντων, δηλουσῶν, δηλούντων΄ δοτ., δηλοῦσι, δηλούσαις, δηλοῦσι κτλ.΄ δυϊκός, τὼ δηλοῦντε, δηλούσα, δηλοῦντε΄ τοῖν δηλούντοιν, δηλούσαιν, δηλούντοιν.

Ἔτσι καί: ποιῶν, ποιοῦσα, ποιοῦν - ἐλευθερῶν, ἐλευθεροῦσα, ἐλευθεροῦν - ἀγγελῶν, ἀγγελοῦσα, ἀγγελοῦν – μενῶν, μενοῦσα, μενοῦν κ.ἄ.

8) σὲ -ώς, -υῖα, -ός 

λελυκώς, λελυκυῖα, λελυκός΄ γεν., λελυκότος, λελυκυίας, λελυκότος΄ δοτ., λελυκότι, λελυκυίᾳ, λελυκότι΄ αἰτ., λελυκότα, λελυκυῖαν, λελυκός΄ κλ., ὦ λελυκώς, λελυκυῖα, λελυκός΄ πληθ., λελυκότες, λελυκυῖαι, λελυκότα΄ γεν., λελυκότων, λελυκυιῶν, λελυκότων΄ δοτ., λελυκόσι, λελυκυίαις, λελυκόσι κτλ.΄ δυϊκός, τὼ λελυκότε, λελυκυία, λελυκότε΄ τοῖν λελυκότοιν, λελυκυίαιν, λελυκότοιν.

Ἔτσι καί: ἠγγελκώς, -κυῖα, -κός΄ γεγραφώς, γεγραφυῖα, γεγραφός΄ (τοῦ ἄχρ. ῥ. εἴκω *μοιάζω, παρακ. ἔοικα) εἰκώς, εἰκυῖα, εἰκός΄ (τοῦ ἀποθνήσκω, παρακ. τέθνηκα) τεθνηκώς, -κυῖα, -κός΄ (τοῦ ἄχρ. ῥ. δείδω *φοβοῦμαι, παρακ. δέδοικα) δεδοικώς, -κυῖα, -κός ἤ δεδιώς, δεδιυῖα, δεδιός΄ (τοῦ ῥ. οἶδα= γνωρίζω)εἰδώς, εἰδυῖα, εἰδός΄ (τοῦ ῥ. γίγνομαι) γεγονώς, γεγονυῖα, γεγονός κ.ἄ.

9) σὲ -ώς, -ῶσα, -ώς (ἤ -ός)
ἑστώς, ἑστῶσα, ἑστώς (ἤ ἑστός)΄ γεν., ἑστῶτος, ἑστώσης, ἑστῶτος κτλ.΄ κλ., ὦ ἑστώς, ἑστῶσα, ἑστώς (ἤ ἑστός)΄ πληθ., ἑστῶτες. ἑστῶσαι, ἑστῶτα΄ γεν., ἑστώτων, ἑστωσῶν, ἑστώτων΄ δοτ., ἑστῶσι, ἑστώσαις, ἑστῶσι κτλ.΄ δυϊκός, τὼ ἑστῶτε, ἑστώσα, ἑστῶτε΄ τοῖν ἑστώτοιν, ἑστώσαιν, ἑστώτοιν.

Ἔτσι καί: (τοῦ ἀποθνῄσκω, παρακ. τέθνηκα) β΄ τύπος: τεθνεῶσα, τεθνεώς ἤ τεθνεός.

ΠΑΡΑΘΕΤΙΚΑ

ΚΑΝΟΝΙΚΟΣ ΣΧΗΜΑΤΙΣΜΟΣ ΜΟΝΟΛΕΚΤΙΚΩΝ ΠΑΡΑΘΕΤΙΚΩΝ
Τα παραθετικα σε –οτερος, -οτατος και –ωτερος, -ωτατος

Τὰ παραθετικὰ τῶν δευτερόκλιτων ἐπιθέτων διατηροῦν τὸ χαρακτῆρα τοῦ θετικοῦ ο, ἄν προηγεῖται συλλαβὴ φύσει ἤ θέσει μακρόχρονη΄ τὸν ἐκτείνουν σὲ ω, ἄν προηγεῖται συλλαβὴ βραχύχρονη:

ξηρός, ξηρό-τερος, ξηρό-τατος

πτωχός, πτωχό-τερος, πτωχό-τατος

γενναῖος, γενναιό-τερος, γενναιό-τατος

θερμός, θερμό-τερος, θερμό-τατος

ἔνδοξος, ἐνδοξό-τερος, ἐνδοξό-τατος

ἀλλά: νέος, νεώ-τερος, νεώ-τατος΄ 

σοφός, σοφώ-τερος, σοφώ-τατος

ΑΝΑΛΟΓΙΚΟΣ ΣΧΗΜΑΤΙΣΜΟΣ ΠΑΡΑΘΕΤΙΚΩΝ
α) -έστερος, -έστατος

Κατὰ τὰ παραθετικὰ τῶν σιγμόληκτων ἐπιθέτων σὲ -ης, -ες (ἀληθής, ἀληθέσ-τερος, ἀληθέσ-τατος) σχηματίζουν τὰ παραθετικά τους τὰ τριτόκλιτα ἐπίθετα σὲ -ων, -ον (γεν. –ονος), καθὼς καὶ τὰ ἐπίθετα ἄκρατος (=αὐτὸς ποὺ δὲν ἔχει ἀνακατευτεῖ μὲ ἄλλον, ἀνόθευτος), ἄσμενος (=εὐχαριστημένος), ἐρρωμένος (=δυνατός) καὶ πένης: 

σώφρων (θέμα: σωφρον-) σωφρον-έσ-τερος, σωφρον-έσ-τατος

εὐδαίμων (θέμα: εὐδαιμον-) εὐδαιμον-ἐσ-τερος, εὐδαιμον-έσ-τατος

ἄκρατος (θέμα: ἀκρατο-) ἀκρατ-έσ-τερος, ἀκρατ-έσ-τατος (καὶ ἀκρατό-τατος)

ἄσμενος (θέμα: ἀσμενο-) ἀσμεν-έσ-τερος (καὶ ἀσμενώ-τερος), ἀσμεν-έσ-τατος  (καὶ ἀσμενώ-τατος)

ἐρρωμένος (θέμα: ἐρρωμενο-) ἐρρωμεν-έσ-τερος, ἐρρωμεν-έσ-τατος

πένης (θέμα: πενητ-) πεν-έσ-τερος, πεν-έσ-τατος

β) –ούστερος, -ούστατος

ἁπλοῦς (θέμα: ἁπλοο-)ἁπλούστερος, ἁπλούστατος  (ἀπὸ τό) ἁπλο-έσ-τερος, ἁπλο-έσ-τατος

εὔνους (θέμα: εὐνοο-)εὐνούστερος, εὐνούστατος (ἀπὸ τό) εὐνο-έσ-τερος, εὐνο-έσ-τατος

γ) -ίστερος, -ίστατος
ἅρπαξ (θέμα: ἁρπαγ-) ἁρπαγ-ίσ-τερος, ἁρπαγ-ίσ-τατος

βλάξ (θέμα βλακ-) βλακ-ίσ-τερος, βλακ-ίσ-τατος

λάλος (θέμα: λαλο-) λαλ-ίσ-τερος, λαλ-ίσ-τατος

κλέπτης (θέμα: κλέπτα-) κλεπτ-ίσ-τερος, κλεπτ-ίσ-τατος

πλεονέκτης (θέμα: πλεονεκτα-) πλεονεκτ-ίσ-τερος, πλεονεκτ-ίσ-τατος

δ) –αίτερος, -αίτατος

Τὸ ἐπίθετο παλαιὸς σχηματίζει τὰ παραθετικά του μὲ θέμα τὸ ἐπίρρημα πάλαι σὲ -αίτερος, -αίτατος:  Παλαιός, παλαίτερος, παλαίτατος

Ἀνάλογα πρὸς αὐτὸ σχηματίστηκαν τὰ παραθετικά:

γεραιός (=γέροντας, σεβαστός), γεραί-τερος, γεραί-τατος

σχολαῖος (=ἀργός, ἀργοκίνητος, σχολαί-τερος, σχολαί-τατος

Ἀπὸ αὐτὰ ἀποσπάστηκε ἡ κατάληξη –αίτερος, -αίτατος, μὲ τὴν ὁποία σχηματίζουν τὰ παραθετικά τους ὁρισμένα ἐπίθετα σὲ -ος:

ἴσος, ἰσ-αί-τερος, ἰσ-αί-τατος

ὄψιος (=ὄψιμος), ὀψι-αί-τερος, ὀψι-αί-τατος

πλησίος, πλησι-αί-τερος, πλησι-αί-τατος

πρῷος (ἀπὸ τὸ πρώιος=πρωινός), πρῳ-αί-τερος, πρῳ-αί-τατος

εὔδιος, εὐδι-αίτερος, εὐδι-αί-τατος (καὶ εὐδιέσ-τερος, εὐδιέσ-τατος)

ἥσυχος, ἡσυχ-αί-τερος, ἡσυχ-αί-τατος 

(καὶ ἡσυχώ-τερος, ἣσυχώ-τατος)

ἴδιος, ἰδι-αί-τερος, ἰδι-αί-τατος (καὶ ἰδιώ-τερος, ἰδιώ-τατος)

φίλος, φιλ-αί-τερος, φιλ-αίτατος 

(καὶ φιλ-ίων ἤ φίλ-τερος, φίλ-τατος)

ΑΝΩΜΑΛΑ ΠΑΡΑΘΕΤΙΚΑ (ΣΕ –ίων, -ιστος)
	Θετικός
	Συγκριτικός
	Ὑπερθετικός
	Θέμα

	αἰσχρός
	ὁ,ἡ αἰσχίων

τὸ αἴσχιον
	αἰσχιστος
	αἰσχ- (πβ. αἶσχ-ος)

	ἐχθρός
	ὁ,ἡ ἐχθίων

τὸ ἔχθιον

καὶ ὀμαλά: 

ἐχθρότερος
	ἔχθιστος

καὶ ὀμαλά:

ἐχθρό-τατος
	ἐχθ- (πβ. ἔχθ-ος=ἔχθρα)

ἐχθρο-

	ἡδύς
	ὁ, ἡ ἡδίων

τὸ ἥδιον
	ἥδιστος
	ἡδ-

	καλός
	ὁ,ἡ καλλίων

τὸ κάλλιον
	κάλλιστος
	καλλ- (πβ. κάλλος)

	μέγας
	ὁ,ἡ μείζων

τὸ μεῖζον
	μέγιστος
	μεγ-

	ῥᾴδιος
	ὁ,ἡ ῥᾴων

τὸ ῥᾴον
	ῥᾷστος
	ῥα-

	ταχύς
	ὁ,ἡ θάττων

τὸ θᾶττον
	τάχιστος
	θαχ-

	ἀγαθός
	ὁ,ἡ ἀμείνων

τὸ ἄμεινον

ὁ,ἡ βελτίων

τὸ βέλτιον

ὁ,ἡ κρείττων

τὸ κρεῖττον

ὁ,ἡ λῴων

τὸ λῷον
	ἄριστος

βέλτιστος

κράτιστος

λῷστος
	ἀμεν- καὶ ἀρ- (πβ. ἀρ-ετή)

βελτ-

κρετ-, κρατ- (πβ. κράτ-ος)

λω-

	κακός
	ὁ,ἡ κακίων

τὸ κάκιον

ὁ,ἡ χείρων

τὸ χεῖρον
	κάκιστος

χείριστος
	κακ-

χερ-, χειρ-

	μακρός
	μακρό-τερος
	μακρό-τατος

μήκιστος
	ὀμαλά

μηκ- (πβ. μῆκ-ος)

	μικρός
	μικρό-τερος

ὁ,ἡ ἐλάττων

τὸ ἔλαττον

ὁ,ἡ ἧττων

τὸ ἧττον
	μικρό-τατος

ἐλάχιστος

ἐπιρρ. ἥκιστα
	ὀμαλά

ἐλαχ-

ἡκ-

	ὀλίγος
	ὁ,ἡ μείων

τὸ μεῖον
	ὀλίγιστος
	με-, ὀλιγ-

	πολύς
	ὁ,ἡ πλείων

τὸ πλέον
	πλεῖστος
	πλε-


Κλιση των συγκριτικων σε –ίων, -ιον (και –ων,-ον)
Θέμα: βελτιον-, βελτιοσ-

	
	Ἐνικός
	Πληθυντικός
	Δυϊκός

	ὀνομαστική
	ὁ,ἡ βελτίων

τὸ βέλτιον
	οἱ,αἱ βελτίον-ες 

ἤ βελτίους

τὰ βελτίον-α ἤ

βελτίω
	τὼ βελτίον-ε

τὼ βελτίον-ε

	Γενική
	τοῦ,τῆς βελτίον-ος

τοῦ βελτίον-ος
	τῶν βελτιόν-ων

τῶν βελτιόν-ων
	τοῖν βελτιόν-οιν

τοῖν βελτιόν-οιν

	Δοτική
	τῷ,τῇ βελτίον-ι

τῷ βελτίον-ι
	τοῖς,ταῖς βελτίοσι(ν)

τοῖς βελτίοσι(ν) 
	τοῖν βελτιόν-οιν

τοῖν βελτιόν-οιν

	Αἰτιατική
	τὸν,τὴν βελτίον-α

ἤ βελτίω

τὸ βέλτιον
	τοὺς,τὰς βελτίον-ας ἤ βελτίους

τὰ βελτίον-α ἤ βελτίω
	τὼ βελτίον-ε

τὼ βελτίον-ε

	Κλητική
	ὦ βέλτιον

ὦ βέλτιον
	ὦ βελτίον-ες ἤ βελτίους

ὦ βελτίον-α ἤ βελτίω
	ὦ βελτίον-ε

ὦ βελτίον-ε


ΠΕΡΙΦΡΑΣΤΙΚΑ ΠΑΡΑΘΕΤΙΚΑ. ΠΑΡΑΘΕΤΙΚΑ ΜΕΤΟΧΩΝ
Τὰ περιφραστικὰ παραθετικὰ σχηματίζονται στὴν ἀρχαία ἑλληνικὴ, ὅπως καὶ στὴ νέα, μὲ τὸ θετικὸ τοῦ ἐπιθέτου καὶ μὲ ὁρισμένο ποσοτικὸ ἐπίρρημα ἐμπρὸς ἀπὸ αὐτό. Ἔτσι ὁ συγκριτικὸς βαθμὸς σχηματίζεται μὲ τὸ ἐπίρρημα μᾶλλον καὶ ὁ ὑπερθετικὸς μὲ τὸ ἐπίρρημα μάλιστα ἐμπρὸς ἀπὸ τὸ θετικό:

ἐπιμελῆς, μᾶλλον ἐπιμελής, μάλιστα ἐπιμελής

(πβ. μικρός, πιὸ μικρός, ὁ πιὸ μικρὸς ἤ πολὺ μικρός)

Ὅλα τὰ ἐπίθετα ποὺ σχηματίζουν μονολεκτικὰ παραθετικὰ μποροῦν νὰ σχηματίσουν παράλληλα καὶ περιφραστικὰ παραθετικά. Σχηματίζουν τὰ παραθετικά τους μόνο περιφραστικὰ οἱ μετοχὲς καὶ μερικὰ μονοκατάληκτα ἐπίθετα ποὺ χρησιμοποιοῦνται καὶ ὡς οὐσιαστικά.

1) μετοχές: δυνάμενος – μᾶλλον δυνάμενος – μάλιστα δυνάμενος΄ συμφέρων – μᾶλλον συμφέρων – μάλιστα συμφέρων΄ ὠφελῶν – μᾶλλον ὠφελῶν – μάλιστα ὠφελῶν.

2) μονοκατάληκτα ἐπίθετα: εἴρων – μᾶλλον εἴρων – μάλιστα εἴρων΄ ἔνδακρυς – μᾶλλον ἔνδακρυς – μάλιστα ἔνδακρυς. 

Ἔτσι καὶ τὰ εὔελπις, κόλαξ, ὑβριστής, φιλόγελως κ.ἄ.

ΕΛΛΕΙΠΤΙΚΑ ΠΑΡΑΘΕΤΙΚΑ
Τὰ περισσότερα ἐλλειπτικὰ παραθετικὰ παράγονται ἀπὸ ἐπιρρήματα, προθέσεις ἤ μετοχές:

ἄνω, ἀνώ-τερος, ἀνώ-τατος

κάτω, κατώ-τερος, κατώ-τατος

πρό, πρό-τερος, πρῶτος (πρό-ατος)

ὑπέρ, ὑπέρ-τερος, ὑπέρ-τατος

ἐπικρατῶν, ἐπικρατ-έστερος, - 

προτιμώμενος, προτιμό-τερος, -

Μερικὰ ἐπίθετα δὲν σχηματίζουν παραθετικά, γιατὶ φανερώνουν ἰδιότητα, ποιότητα ἤ κατάσταση ποὺ δὲν παρουσιάζει βαθμούς. Τέτοια ἐπίθετα εἶναι:

1) ὅσα φανερώνουν ὕλη: λίθινος, ἀργυροῦς, γήινος΄ τοπικὴ ἤ χρονικὴ σχέση: χερσαῖος, θαλάσσιος, θερινός, ἡμερήσιος΄ μέτρο: σταδιαῖος, πηχυαῖος΄ καταγωγή, συγγένεια: πατρῷος, μητρικός΄ μόνιμη κατάσταση: θνητός, νεκρός κ.ἄ.

2) μερικὰ σύνθετα μὲ α’ συνθετικὸ τὸ στερητικὸ ἀ-: ἀθάνατος, ἄυλος, ἄυπνος, ἄψυχος κ.ἄ.

3) μερικὰ συνθετικὰ μὲ α’ συνθετικὸ τὸ ἐπίθετο πᾶς ἤ τὴν πρόθεση ὑπέρ (ποὺ ἔχουν μόνα τους ὑπερθετικὴ σημασία): πάνσοφος, πάντιμος, πάγκαλος - ὑπερμεγέθης, ὑπέρλαμπρος κ.ἄ.

ΠΑΡΑΘΕΤΙΚΑ ΕΠΙΡΡΗΜΑΤΩΝ
Σχηματίζουν ἔτσι παραθετικὰ στὴν ἀρχαία ἑλληνική:

1) ἐπιρρήματα σὲ -ως ποὺ παράγονται ἀπὸ ἐπίθετα. Τὰ ἐπιρρήματα αὐτὰ στὸν συγκριτικὸ ἔχουν τύπο ὄμοιο μὲ τὴν ἐνικὴ αἰτιατικὴ τοῦ οὐδέτερου τοῦ συγκριτικοῦ ἐπιθέτου καὶ στὸν ὑπερθετικὸ ἔχουν τύπο ὄμοιο μὲ τὴν πληθυντικὴ αἰτιατικὴ τοῦ οὐδέτερου τοῦ ὑπερθετικοῦ ἐπιθέτου:

(δίκαιος), δικαίως, δικαιότερον, δικαιότατα

(σοφός), σοφῶς, σοφώτερον, σοφώτατα

(ἀληθής), ἀληθῶς, ἀληθέστερον, ἀληθέστατα

(σώφρων), σωφρόνως, σωφρονέστερον, σωφρονέστατα

(ἡδύς), ἡδέως, ἥδιον, ἥδιστα

(καλός), καλῶς, κάλλιον, κάλλιστα κ.ἄ.

2) τὰ ἐπιρρήματα εὖ (ἀντίστοιχο τοῦ ἐπιθέτου ἀγαθός), ὀλίγον καὶ πολύ:

εὖ, ἄμεινον, ἄριστα καὶ βέλτιον, βέλτιστα καὶ κρεῖττον, κράτιστα

ὀλίγον, μεῖον, ὀλίγιστα καὶ ἔλαττον, ἐλάχιστα καὶ ἧττον, ἥκιστα

πολύ, πλέον, πλεῖστα (ἤ πλεῖστον)

3) τὸ ἐπίρρημα μάλα (=πολύ), ποὺ οἱ τρεὶς βαθμοί του εἶναι: θετ. μάλα, συγκρ. μᾶλλον, ὑπερθ. μάλιστα

4) μερικὰ τοπικὰ ἐπιρρήματα ποὺ παίρνουν παραθετικὲς καταλήξεις –τέρω, -τάτω:

ἄνω, ἀνωτέρω, ἀνωτάτω

ἄπωθεν (=μακριά), ἀπωτέρω, ἀπωτάτω

ἐγγύς (=κοντά), ἐγγυτέρω, ἐγγυτάτω καὶ ἐγγύτερον, ἐγγύτατα καὶ ἔγγιον, ἔγγιστα

ἔξω, ἐξωτέρω, ἐξωτάτω

ἔσω (καὶ εἴσω), ἐσωτέρω, ἐσωτάτω

κάτω, κατωτέρω, κατωτάτω

πόρρω, πορρωτέρω, πορρωτάτω

πέρα, περαιτέρω, -

5) μερικὰ χρονικὰ ἐπιρρήματα μὲ παραθετικὲς καταλήξεις –(αί)τερον, -(αί)τατα:

πάλαι, παλαίτερον, παλαίτατα

πρωί, πρωιαίτερον, πρωιαίτατα ἤ πρῳαίτερον, πρῳαίτατα

ὀψέ (=ἀργά), ὀψιαίτερον, ὀψιαίτατα

Καὶ τὰ παραθετικὰ τῶν ἐπιρρημάτων, ὅπως καὶ τῶν ἐπιθέτων, ἐκφέρονται κάποτε περιφραστικὰ μὲ τὸ μᾶλλον, μάλιστα καὶ τὸ θετικό, π.χ.:

σοφῶς, μᾶλλον σοφῶς, μἀλιστα σοφῶς

ἡδέως, μᾶλλον ἡδέως, μάλιστα ἡδέως

ΡΗΜΑΤΑ
ΟΜΑΛΟΣ  ΣΧΗΜΑΤΙΣΜΟΣ  ΡΗΜΑΤΩΝ

	ΧΡΟΝΟΣ
	ΑΥΞΗΣΗ
	ΑΝΑΔΙΠΛΑΣ.
	ΘΕΜΑ
	ΚΑΤΑΛΗΞΗ

	ΕΝΕΣΤΩΤΑΣ
	-
	-
	+

κελεύ-
	+

ω / ομαι

	ΠΑΡΑΤΑΤ.
	+

ε-
	-
	+

κελευ-
	+

ον / ομην

	ΜΕΛΛΩΝ
	-
	-
	+

κελευ-
	+

σω / σομαι / θήσομαι

	ΑΟΡΙΣΤΟΣ
	+

ε-
	-


	+

κελευ-
	+

σα / σαμην / θην

	ΠΑΡΑΚΕΙΜ.
	-
	+

κε-
	+

κελευ-
	+

-κα / -μαι / -μαι

	ΥΠΕΡΣΥΝΤ.
	+

ε-
	+

κε-
	+

κελευ-
	+

κειν / μην / μην


Κατά το σχηματισμό του Μέλλοντα και του Αορίστου των αφωνόληκτων ρημάτων από το συνδυασμό του θεματικού και του χρονικού χαρακτήρα  - σ- έχουμε τις ακόλουθες μεταβολές ( 

κ, γ, χ, ττ / σσ + σ ( ξ 

π.χ. διώκ- σω ( διώξω / }ἐδίωκ- σα ( ἐδίωξα)

φυλάττ-ὠ θ. φυλὰκ + σω ( φυλάξω / ἐφύλακ + σα ( ἐφύλαξα)

π, β, φ, πτ + σ = ψ 

π.χ. τρέπ+ σω (τρέψω / ἔτρεπ- σα = ἔτρεψα

βλάπτ- ὠ θ. βλάβ+ σω  ( βλάψω / ἔβλαπτ + σα ( ἔβλαψα)

τ, δ, θ, μερικὰ σε -ζω + σ = σ
π.χ. πεὶθ + σω (πείσω / ἔπειθ+ σα ( ἔπεισα)

σχίζω θ. σχίδ+ σω ( σχίσω / ἔσχιδ+ σα = ἔσχισα

Στον Παρατατικό, τον Αόριστο και στον Υπερσυντέλικο τα ρήματα παίρνουν χρονική αύξηση στην αρχή του θέματος .

Αυξήσεις (
1(Ένα ε- , στα ρήματα που αρχίζουν από σύμφωνο ( ἐστράτευον / ἐκέλευον  κ.ά

Τα ρήματα που αρχίζουν από ρ- , εκτός από την άυξηση του ε- διπλασιάζουν και το αρχικό ρ- π.χ. ῥίπτω ( ἔρριπτον / ἔρριψα / ἐρρίφειν

Αν το ρήμα αρχίζει από φωνήεν γίνονται οι ακόλουθες αλλαγές ( 
α > η ( ἀγοράζω >  ἠγόραζον

ε > η ( ἐλπίζω> ἤλπιζον

ε >  ει (  ἔχω > εἶχον

ο> ω ( ὁρίζω >ὥριζον

ι>ι ( ἱδρύω >ἵδρυον

υ >  υ ( ὑβρίζω >ὕβριζον

αυ > ηυ ( αὐξάνω > ηὔξανον

ευ > ηυ ( εὔχομαι > ηὐχόμην

αι > ῃ  (αἰχμαλωτίζω > ᾐχμαλώτιζον

ει > ῃ ( εἰκάζω  >ᾔκαζον 

οι > ῳ ( οἰκτίρω > ᾤκτιρον

ΣΧΗΜΑΤΙΣΜΟΣ  ΠΑΡΑΚΕΙΜΕΝΟΥ ΚΑΙ ΥΠΕΡΣΥΝΤΕΛΙΚΟΥ

Χαρακτηριστικό στοιχείο των δυο χρόνων είναι ο αναδιπλασιασμός , που εμφανίζεται ως ( 

1( επανάληψη του αρχικού συμφώνου του θέματος με ένα -ε- σε όσα ρήματα αρχίζουν από ένα σύμφωνο 

π.χ. παιδεύω ( πε-παίδευκά / ἐ-πε-παιδεύκειν

κελεύω ( κε- κέκλευκά / ἐ- κε-κελεύκειν

* Τα αρχικά   κ( χ  / φ ( π / θ ( τ

π.χ. χορεύω ( κε-χόρευκα / ἐ- κε- χορεύκειν

φυτεύω ( πε- φύτευκα / ἐ- πε- φυτεύκειν

θύω ( τέ- θυκα / ἐ τε- θύκειν

2( συλλαβική αύξηση , δηλαδή ένα ε- , όταν το θέμα του ρήματος αρχίζει από τρία σύμφωνα ή ένα διπλό (ζ, ξ, ψ ( ή από ρ ( 

στρατεύω ( ἐ- στράτευκα / ἐ- στρατεύκειν

σπουδάζω ( ἐ- σπούδακα / ἐ- σπουδάκειν

ῥίπτω ( ἒ- ρριφα / ἐ- ρρίφειν

3( επανάληψη του πρώτου από τα δυο αρχικά σύμφωνα , όταν το δεύτερο είναι ένρινο ή υγρό (λ, ρ( (
πλέω ( πέ- πλευκα / ἐ-πε-πλεύκειν

γράφω ( γέ- γραφα / ἐ- γε- γράφειν

βλάπτω ( βέ- βλαφα / ἐ- βε- βλάφειν

τρίβω ( τέ- τριφα / ἐ- τε -τρίφειν

4( χρονική αύξηση , όταν το θέμα αρχίζει από φωνήεν (
ἁλιεύω ( ἡλίευκα / ἡλιεύκειν

ἱδρύω ( ἵδρυκα / ἱδρύκειν

Χαρακτηριστικό της κατάληξης των χρόνων αυτών είναι στην ενεργητική φωνή το κ . Αυτό εμφανίζεται μόνο στα φωνηεντόληκτα ρήματα (
κωλύ-ω ( κεκώλυ-κα

Στα αφωνόληκτα παρατηρούμε ιδιαιτερότητες ( 

οδοντικόληκτα  (με χαρακτήρα τ, δ, θ ( κομίζ-ω (θ. κομίδ- ( κε-κόμι-κ-α

χειλικόληκτα (με χαρακτήρα π, β, φ( τρίβ-ω (θ. τρίβ-( τέ-τριφ- α

ουρανικόληκτα (με χαρακτήρα κ, γ, χ( τάττ-ω (θ. ταγ- ( τε- ταχ-α

Ειδικότερα ( 

1( Όσα έχουν χαρακτήρα -ζ-  σχηματίζουν κατάληξη -κα / κειν (
ἀγοράζ-ω ( ἠγόρακα / ἠγοράκειν

2( Όσα έχουν χαρακτήρα τ, δ, θ , σχηματίζουν κατάληξη - κα /- κειν
πείθ-ω ( πέπει-κα / ἐ-πε-πεί-κειν

3( Όσα έχουν χαρακτήρα -ττ- , σχηματίζουν κατάληξη - χα / -χειν
πράττ-ω ( πέ-πρα-χα / ἐ-πε-πρά-χειν 

4( Όσα έχουν χαρακτήρα π, β, φ , πτ, σχηματίζουν κατάληξη -φα / -φειν
βλάπτ-ω ( βέ-βλα-φα / ἐ- βε- βλά- φειν

Στα φωνηεντόληκτα ρήματα της μέσης φωνής ο σχηματισμός είναι απλός (
κωλύ-ομαι ( κε-κώλυ-μαι

πιστεύομαι ( πε-πίστευ-μαι

Στα αφωνόληκτα όμως παρουσιάζονται οι ακόλουθες αλλαγές (
1( με χαρακτήρα  κ, γ, χ, ττ/ σσ + μ ( γμ  

π.χ. τάττ-ομαι ( τέ-τα-γμαι / τε-τά-γμην , διώκ-ομαι ( δε-δίω-γμαι / ἐ-δε-διώ-γμην

2( με χαρακτήρα τ, δ, θ + μ ( σμ 

π.χ. πείθ-ομαι ( πέ-πει-σμαι / ἐ-πε-πεί-σμην, κομίζ-ομαι (θ. κομίδ-( (κε-κόμι-σμαι / ἐ-κε-κομί-σμην

3( με χαρακτήρα π, β, φ ,πτ + μ ( μμ
π.χ. γράφ-ομαι ( γέ-γρα-μμαι / ἐ-γε-γρά-μμην , τρίβ-ομαι ( τέ-τρι-μμαι / ἐ-τε-τρί-μμην, κόπτ-ομαι ( κέ-κο-μμαι / ἐ-κε-κό-μμην, λείπ-ομαι ( λέ-λει-μμαι / ἐ-λε-λεί-μμην

Ρηματα της α’ συζυγιας (σε –ω) βαρυτονα
Στὰ βαρύτονα ῥήματα τῆς α’ συζυγίας ἀνήκουν, ὅπως εἴδαμε (διαίρεση ῥημάτων): α) τὰ φωνηεντόληκτα ἀσυναίρετα: λύ-ω, παιδεύ-ω κ.ἄ.΄ β) τὰ ἀφωνόληκτα (δηλ. ὅσα ἔχουν χαρακτῆρα κ, γ, χ – π, β, φ – τ, δ, θ): πλέκ-ω, γράφ-ω, πείθ-ω κ.ἄ΄ γ) τὰ ὑγρόληκτα καὶ ἐνρινόληκτα (δηλ. ὅσα ἔχουν χαρακτῆρα λ, ρ – μ, ν): ἀγγέλλ-ω, σπείρ-ω, νέμ-ω, μέν-ω κ.ἄ.

ΕΝΕΡΓΗΤΙΚΗ ΦΩΝΗ
	ΕΝΕΣΤΩΤΑΣ

	
	Ἐνικός
	Πληθυντικός
	Δυϊκός 

	Ὁριστική
	λύ-ω
λύ-εις
λύ-ει
	λύ-ομεν
λύ-ετε
λύ-ουσι(ν)
	-

λύ-ετον
λύ-ετον

	Ὑποτακτική
	λύ-ω
λύ-ῃς
λύ-ῃ
	λύ-ωμεν
λύ-ητε
λύ-ωσι(ν)
	-

λύ-ητον
λύ-ητον

	Εὐκτική
	λύ-οιμι
λύ-οις
λύοι
	λύ-οιμεν
λύ-οιτε
λύ-οιεν
	-

λύ-οιτον
λυ-οίτην

	Προστακτική 
	-

λύ-ε
λυ-έτω
	-

λύ-ετε
λυ-όντων ἤ λυ-έτωσαν* 
	-

λύ-ετον
λυ-έτων

	Ἀπαρέμφατο
	λύ-ειν

	Μετοχή 
	λύ-ων
λύ-ουσα
λῦ-ον


* Οἱ τύποι τοῦ γ’ πληθυντικοῦ τῆς προστακτικῆς σὲ -ντων εἶναι πιὸ εὔχρηστοι ἀπὸ τοὺς τύπους σὲ -τωσαν.

	ΠΑΡΑΤΑΤΙΚΟΣ

	
	Ἐνικός
	Πληθυντικός
	Δυϊκός 

	Ὁριστική
	ἔ-λυ-ον
ἔ-λυ-ες
ἔ-λυ-ε
	ἐ-λύ-ομεν
ἐ-λύ-ετε
ἔ-λυ-ον
	-

ἐ-λύ-ετον
ἐ-λυ-έτην


	ΜΕΛΛΟΝΤΑΣ

	
	Ἐνικός
	Πληθυντικός
	Δυϊκός 

	Ὁριστική
	λῦ-σω
λύ-σεις
λύ-σει
	λύ-σομεν
λύ-σετε
λύ-σουσι(ν) 
	-

λύ-σετον
λύ-σετον

	Ὑποτακτική
	-

	Εὐκτική
	λύ-σοιμι
λύ-σοις
λύ-σοι
	λύ-σοιμεν
λύ-σοιτε
λύ-σοιεν
	-

λύ-σοιτον
λυ-σοίτην

	Προστακτική 
	-

	Ἀπαρέμφατο
	λύ-σειν

	Μετοχή 
	λύ-σων
λύ-σουσα
λῦ-σον


	ΑΟΡΙΣΤΟΣ

	
	Ἐνικός
	Πληθυντικός
	Δυϊκός 

	Ὁριστική
	ἔ-λυ-σα
ἔ-λυ-σας
ἔ-λυ-σε(ν)
	ἐ-λύ-σαμεν
ἐ-λύ-σατε
ἔ-λυ-σαν
	-

ἐ-λύ-σατον
ἐ-λυ-σάτην

	Ὑποτακτική
	λύ-σω
λύ-σῃς
λύ-σῃ
	λύ-σωμεν
λύ-σητε
λύ-σωσι(ν)
	-

λύ-σητον
λύ-σητον

	Εὐκτική
	λύ-σαιμι
λύ-σαις ἤ λύ-σει-ας
λύ-σαι ἤ λύ-σειε(ν)*
	λύ-σαιμι
λύ-σαιτε
λύ-σαιεν ἤ 

λύ-σειαν
	-

λύ-σαιτον
λυ-σαίτην

	Προστακτική 
	-

λῦ-σον
λυ-σάτω
	-

λύ-σατε
λυ-σάντων ἤ 

λυ-σάτωσαν
	-

λύ-σατον
λυ-σάτων

	Ἀπαρέμφατο
	λῦ-σαι

	Μετοχή 
	λύ-σας
λύ-σασα
λῦ-σαν


* Οἱ τύποι τῆς εὐκτικῆς τοῦ ἀορ. σὲ -ειας, ειε(ν), -ειαν λέγονται αἰολικοὶ καὶ εἶναι πιὸ εὔχρηστοι ἀπὸ τοὺς ἄλλους.

	ΠΑΡΑΚΕΙΜΕΝΟΣ (ΜΟΝΟΛΕΚΤΙΚΟΣ)

	
	Ἐνικός
	Πληθυντικός
	Δυϊκός 

	Ὁριστική
	λέ-λυ-κα
λέ-λυ-κας
λέ-λυκε
	λε-λύ-καμεν
λε-λύ-κατε
λε-λύ-κασι(ν)
	-

λε-λύ-κατον
λε-λύ-κατον

	Ὑποτακτική
	λε-λύ-κω
λε-λύ-κῃς
λε-λύ-κῃ
	λε-λύ-κωμεν
λε-λύ-κητε
λε-λύ-κωσι(ν)
	-

λε-λύ-κητον
λε-λύ-κητον

	Εὐκτική
	λε-λύ-κοιμι
λε-λύ-κοις
λε-λύ-κοι
	λε-λύ-κοιμεν
λε-λύ-κοιτε
λε-λύ-κοιεν
	-

λε-λύ-κοιτον
λε-λυ-κοίτην

	Προστακτική 
	εὔχρηστος ὁ περιφραστικός

	Ἀπαρέμφατο
	λε-λυ-κέναι

	Μετοχή 
	λε-λυ-κώς
λε-λυ-κυῖα
λε-λυ-κός

	
	

	
	


	ΠΑΡΑΚΕΙΜΕΝΟΣ (ΠΕΡΙΦΡΑΣΤΙΚΟΣ)

	
	Ἐνικός
	Πληθυντικός
	Δυϊκός 

	Ὁριστική
	-

	Ὑποτακτική
	λε-λυ-κὼς ὦ
λε-λυ-κὼς ᾖς
λε-λυ-κὼς ᾖ
	λε-λυ-κότες ὦμεν
λε-λυ-κότες ἦτε
λε-λυ-κότες ὦσι
	λε-λυ-κότε ἦτον
λε-λυ-κότε ἦτον
λε-λυ-κότε ἦτον

	Εὐκτική
	λελυκὼς εἴην
λελυκὼς εἴης
λελυκὼς εἴη
	λελυκότες εἴημεν (εἶμεν)

λελυκότες εἴητε (εἶτε)

λελυκότες εἴησαν (εἶεν)
	-

λελυκότε εἴητον 

(εἶτον)

λελυκότε εἰήτην 

(εἴτην)

	Προστακτική 
	-

λελυκὼς ἴσθι
λελυκὼς ἔστω
	-

λελυκότες ἔστε
λελυκότες ἔστων
	-

λελυκότε ἔστον
λελυκότε ἔστων

	Ἀπαρέμφατο
	λε-λυ-κέναι

	Μετοχή 
	λε-λυ-κώς
λε-λυ-κυῖα
λε-λυ-κός

	
	


	ΥΠΕΡΣΥΝΤΕΛΙΚΟΣ

	

	
	Ἐνικός
	Πληθυντικός
	Δυϊκός 

	Ὁριστική
	ἐ-λε-λύ-κειν1
ἐ-λε-λύκεις
ἐ-λε-λύ-κει
	ἐ-λε-λύ-κεμεν2
ἐ-λε-λύ-κετε
ἐ-λε-λύ-κεσαν
	-

ἐ-λε-λύ-κετον
ἐ-λε-λυ-κέτην


1 Ἀρχαιότεροι τύποι: ἐλελύκη(ν), ἐλελύκης, ἐλελύκη.

2 Μεταγενέστεροι τύποι: ἐλελύκειμεν, ἐλελύκειτε, ἐλελύκεισαν

	ΣΥΝΤΕΛΕΣΜΕΝΟΣ ΜΕΛΛΟΝΤΑΣ

	
	Ἐνικός
	Πληθυντικός
	Δυϊκός 

	Ὁριστική
	λε-λυ-κὼς ἔσομαι
λελυκὼς ἔσει (-ῃ)
λελυκὼς ἔσται
	λε-λυ-κότες ἐσόμεθα
λελυκότες ἔσεσθε
λελυκότες ἔσονται
	-

λελυκότε ἔσεσθον
λελυκότε ἔσεσθον

	Ὑποτακτική
	-

	Εὐκτική
	λελυκὼς ἐσοίμην
λελυκὼς ἔσοιο
λελυκὼς ἔσοιτο
	λελυκότες ἐσοίμεθα
λελυκότες ἔσοισθε
λελυκότες ἔσοιντο
	-

λελυκότε ἔσοισθον
λελυκότε ἐσοίσθην

	Προστακτική 
	-

	Ἀπαρέμφατο
	λελυκὼς ἔσεσθαι

	Μετοχή 
	λελυκὼς ἐσόμενος
λελυκυῖα ἐσομένη
λελυκὸς ἐσόμενον


ΜΕΣΗ ΦΩΝΗ
(λύ-ομαι = λύνω τὸν ἑαυτό μου)

	ΕΝΕΣΤΩΤΑΣ

	
	Ἐνικός
	Πληθυντικός
	Δυϊκός 

	Ὁριστική
	λύ-ομαι
λύ-ῃ (-ει)
λύ-εται
	λυ-όμεθα
λύ-εσθε
λύ-ονται
	-

λύ-εσθον
λύ-εσθον

	Ὑποτακτική
	λύ-ωμαι
λύ-ῃ
λύ-ηται
	λυ-ώμεθα
λύ-ησθε
λύ-ωνται
	-

λύ-ησθον
λύ-ησθον

	Εὐκτική
	λυ-οίμην
λύ-οιο
λύ-οιτο
	λυ-οίμεθα
λύ-οισθε
λύ-οιντο
	-

λύ-οισθον
λυ-οίσθην

	Προστακτική 
	-

λύ-ου
λυ-έσθω
	-

λύ-εσθε
λυ-έσθων ἤ 

λυ-έσθωσαν
	-

λύ-εσθον
λυ-έσθων

	Ἀπαρέμφατο
	λύ-εσθαι

	Μετοχή 
	λυ-όμενος
λυ-ομένη
λυ-όμενον


	ΠΑΡΑΤΑΤΙΚΟΣ

	
	Ἐνικός
	Πληθυντικός
	Δυϊκός 

	Ὁριστική
	ἐ-λυ-όμην
ἐ-λύ-ου
ἐ-λύ-ετο
	ἐ-λυ-όμεθα
ἐ-λύ-εσθε
ἐ-λύ-οντο 
	-

ἐ-λύ-εσθον
ἐ-λυ-έσθην


	ΜΕΣΟΣ ΜΕΛΛΟΝΤΑΣ

	
	Ἐνικός
	Πληθυντικός
	Δυϊκός 

	Ὁριστική
	λύ-σομαι
λύ-σῃ (-ει)
λύ-σεται 
	λυ-σόμεθα
λύ-σεσθε
λύ-σονται
	-

λύ-σεσθον
λύ-σεσθον

	Ὑποτακτική
	-

	Εὐκτική
	λυ-σοίμην
λύ-σοιο
λύ-σοιτο
	λυ-σοίμεθα
λύ-σοισθε
λύ-σοιντο
	-

λύ-σοισθον
λυ-σοίσθην

	Προστακτική 
	-

	Ἀπαρέμφατο
	λύ-σεσθαι

	Μετοχή 
	λυ-σόμενος
λυ-σομένη
λυ-σόμενον


	ΜΕΣΟΣ ΑΟΡΙΣΤΟΣ Α΄

	
	Ἐνικός
	Πληθυντικός
	Δυϊκός 

	Ὁριστική
	ἐ-λυ-σάμην
ἐ-λύ-σω
ἐ-λύ-σατο
	ἐ-λυ-σάμεθα
ἐ-λύ-σασθε
ἐ-λύ-σαντο
	-

ἐ-λύ-σασθον
ἐ-λυ-σάσθην

	Ὑποτακτική
	λύ-σωμαι
λύ-σῃ
λύ-σηται
	λυ-σώμεθα
λύ-σησθε
λύ-σωνται
	-

λύ-σησθον
λύ-σησθον

	Εὐκτική
	λυ-σαίμην
λύ-σαιο
λύ-σαιτο
	λυ-σαίμεθα
λύ-σαισθε
λύ-σαιντο
	-

λύ-σαισθον
λυ-σαίσθην

	Προστακτική 
	-

λῦ-σαι
λυ-σάσθω
	-

λύσασθε
λυ-σάσθων ἤ

λυ-σάσθωσαν
	-

λύ-σασθον
λυ-σάσθων

	Ἀπαρέμφατο
	λύ-σασθαι

	Μετοχή 
	λυ-σάμενος
λυ-σαμένη
λυ-σάμενον


	ΠΑΡΑΚΕΙΜΕΝΟΣ

	
	Ἐνικός
	Πληθυντικός
	Δυϊκός 

	Ὁριστική
	λέ-λυ-μαι
λέ-λυ-σαι
λέ-λυ-ται
	λε-λύ-μεθα
λέ-λυ-σθε
λέ-λυ-νται
	-

λέ-λυ-σθον
λέ-λυ-σθον

	Ὑποτακτική
	λελυμένος, -η, -ον ὦ
λελυμένος ᾖς
λελυμένος ᾖ
	λελυμένοι, -αι, -α ὦμεν
λελυμένοι ἦτε
λελυμένοι ὦσι(ν)
	-

λελυμένω, 
-α, -ω ἦτον
λελυμένω ἦτον

	Εὐκτική
	λελυμένος, -η, -ον εἴην
λελυμένος εἴης
λελυμένος εἴη
	λελυμένοι, -αι, -α εἴημεν (εἶμεν)
λελυμένοι εἴητε (εἴτε)
λελυμένοι εἴησαν (εἶεν)
	-

λελυμένω, -α, -ω εἴητον (εἶτον) 
λελυμένω εἰήτην (εἴτην)

	Προστακτική 
	-

λέ-λυσο
λε-λύ-σθω
	-

λέ-λυ-σθε
λε-λύ-σθων ἤ λελύσθωσαν
	-

λέ-λυ-σθον
λε-λύ-σθων

	Ἀπαρέμφατο
	λε-λύ-σθαι

	Μετοχή 
	λε-λυ-μένος
λε-λυ-μένη
λε-λυ-μένον


	ΥΠΕΡΣΥΝΤΕΛΙΚΟΣ

	
	Ἐνικός
	Πληθυντικός
	Δυϊκός 

	Ὁριστική
	ἐ-λε-λύ-μην
ἐ-λέ-λυ-σο
ἐ-λέ-λυ-το
	ἐ-λε-λύ-μεθα
ἐ-λέ-λυ-σθε
ἐ-λέ-λυ-ντο
	-

ἐ-λέ-λυ-σθον
ἐ-λε-λύ-σθην


	ΣΥΝΤΕΛΕΣΜΕΝΟΣ ΜΕΛΛΟΝΤΑΣ (ΜΟΝΟΛΕΚΤΙΚΟΣ)

	
	Ἐνικός
	Πληθυντικός
	Δυϊκός 

	Ὁριστική
	λε-λύ-σομαι
λε-λύ-σῃ (-σει)
λε-λύ-σεται
	λε-λυ-σόμεθα
λε-λύ-σεσθε
λε-λύ-σονται
	-

λε-λύ-σεσθον
λε-λύ-σεσθον

	Ὑποτακτική
	-

	Εὐκτική
	λε-λυ-σοίμην
λε-λύ-σοιο
λε-λύ-σοιτο
	λε-λυ-σοίμεθα
λε-λύ-σοισθε
λε-λύ-σοιντο
	-

λε-λύ-σοισθον
λε-λυ-σοίσθην

	Προστακτική 
	-

	Ἀπαρέμφατο
	λε-λύ-σεσθαι

	Μετοχή 
	λε-λυ-σόμενος
λε-λυ-σομένη
λε-λυ-σόμενον


	ΣΥΝΤΕΛΕΣΜΕΝΟΣ ΜΕΛΛΟΝΤΑΣ (ΠΕΡΙΦΡΑΣΤΙΚΟΣ)

	
	Ἐνικός
	Πληθυντικός
	Δυϊκός 

	Ὁριστική
	λελυμένος,-η,-ον ἔσομαι
λελυμένος ἔσει
λελυμένος ἔσται
	λελυμένοι,-αι,-α ἐσόμεθα
λελυμένοι ἔσεσθε
λελυμένοι ἔσονται
	λελυμένω,-α,-ω ἔσεσθον
λελυμένω ἔσεσθον

	Ὑποτακτική
	-

	Εὐκτική
	λελυμένος,-η,-ον ἐσοίμην
λελυμένος ἔσοιο
λελυμένος ἔσοιτο
	λελυμένοι,-αι,-α ἐσοίμεθα
λελυμένοι ἔσοισθε
λελυμένοι ἔσοιντο
	λελυμένω,-α, -ω ἔσοισθον
λελυμένω ἐσοίσθην

	Προστακτική 
	-

	Ἀπαρέμφατο
	λελυμένος ἔσεσθαι

	Μετοχή 
	λελυμένος ἐσόμενος
λελυμένη ἐσομένη
λελυμένον ἐσόμενον


ΠΑΘΗΤΙΚΗ ΦΩΝΗ
	ΕΝΕΣΤΩΤΑΣ

	
	Ἐνικός
	Πληθυντικός
	Δυϊκός 

	Ὁριστική
	λύ-ομαι
λύ-ῃ (-ει)
λύ-εται
	λυ-όμεθα
λύ-εσθε
λύ-ονται
	-

λύ-εσθον
λύ-εσθον

	Ὑποτακτική
	λύ-ωμαι
λύ-ῃ
λύ-ηται
	λυ-ώμεθα
λύ-ησθε
λύ-ωνται
	-

λύ-ησθον
λύ-ησθον

	Εὐκτική
	λυ-οίμην
λύ-οιο
λύ-οιτο
	λυ-οίμεθα
λύ-οισθε
λύ-οιντο
	-

λύ-οισθον
λυ-οίσθην

	Προστακτική 
	-

λύ-ου
λυ-έσθω
	-

λύ-εσθε
λυ-έσθων ἤ 

λυ-έσθωσαν
	-

λύ-εσθον
λυ-έσθων

	Ἀπαρέμφατο
	λύ-εσθαι

	Μετοχή 
	λυ-όμενος
λυ-ομένη
λυ-όμενον


	ΠΑΡΑΤΑΤΙΚΟΣ

	
	Ἐνικός
	Πληθυντικός
	Δυϊκός 

	Ὁριστική
	ἐ-λυ-όμην
ἐ-λύ-ου
ἐ-λύ-ετο
	ἐ-λυ-όμεθα
ἐ-λύ-εσθε
ἐ-λύ-οντο 
	-

ἐ-λύ-εσθον
ἐ-λυ-έσθην


	ΠΑΘΗΤΙΚΟΣ ΜΕΛΛΟΝΤΑΣ Α’

	
	Ἐνικός
	Πληθυντικός
	Δυϊκός 

	Ὁριστική
	λυ-θήσομαι
λυ-θήσῃ (-ει)
λυ-θήσεται
	λυ-θησόμεθα
λυ-θήσεσθε
λυ-θήσονται
	-

λυ-θήσεσθον
λυ-θήσεσθον

	Ὑποτακτική
	-

	Εὐκτική
	λυ-θησοίμην
λυ-θήσοιο
λυ-θήσοιτο
	λυ-θησοίμεθα
λυ-θήσοισθε
λυ-θήσοιντο
	-

λυ-θήσοισθον
λυ-θησοίσθην

	Προστακτική 
	-

	Ἀπαρέμφατο
	λυ-θήσεσθαι

	Μετοχή 
	λυ-θησόμενος
λυ-θησομένη
λυ-θυσόμενον


	ΠΑΘΗΤΙΚΟΣ ΑΟΡΙΣΤΟΣ Α’

	
	Ἐνικός
	Πληθυντικός
	Δυϊκός 

	Ὁριστική
	ἐ-λύ-θην
ἐ-λύ-θης
ἐ-λύ-θη
	ἐ-λύ-θημεν
ἐ-λύ-θητε
ἐ-λύ-θησαν
	-

ἐ-λύ-θητον
ἐ-λυ-θήτην

	Ὑποτακτική
	λυ-θῶ
λυ-θῇς
λυ-θῇ
	λυ-θῶμεν
λυ-θῆτε
λυ-θῶσι(ν)
	-

λυ-θῆτον
λυ-θῆτον

	Εὐκτική
	λυ-θείην
λυ-θείης
λυ-θείη
	λυ-θείημεν 

(-θεῖμεν)
λυ-θείητε (-θεῖτε)
λυ-θείησαν 
(-θεῖεν)
	-

λυ-θεῖτον
λυ-θείτην

	Προστακτική 
	-

λύ-θητι
λυ-θήτω
	-

λύ-θητε
λυ-θέντων ἤ

λυ-θήτωσαν
	-

λύ-θητον
λυ-θήτων

	Ἀπαρέμφατο
	λυ-θῆναι

	Μετοχή 
	λυ-θείς
λυθεῖσα
λυ-θέν


	ΠΑΡΑΚΕΙΜΕΝΟΣ

	
	Ἐνικός
	Πληθυντικός
	Δυϊκός 

	Ὁριστική
	λέ-λυ-μαι
λέ-λυ-σαι
λέ-λυ-ται
	λε-λύ-μεθα
λέ-λυ-σθε
λέ-λυ-νται
	-

λέ-λυ-σθον
λέ-λυ-σθον

	Ὑποτακτική
	λελυμένος, -η, -ον ὦ
λελυμένος ᾖς
λελυμένος ᾖ
	λελυμένοι, -αι, -α ὦμεν
λελυμένοι ἦτε
λελυμένοι ὦσι(ν)
	-

λελυμένω, 
-α, -ω ἦτον
λελυμένω ἦτον

	Εὐκτική
	λελυμένος, -η, -ον εἴην
λελυμένος εἴης
λελυμένος εἴη
	λελυμένοι, -αι, -α εἴημεν (εἶμεν)
λελυμένοι εἴητε (εἴτε)
λελυμένοι εἴησαν (εἶεν)
	-

λελυμένω, -α, -ω εἴητον (εἶτον) 
λελυμένω εἰήτην (εἴτην)

	Προστακτική 
	-

λέ-λυσο
λε-λύ-σθω
	-

λέ-λυ-σθε
λε-λύ-σθων ἤ λελύσθωσαν
	-

λέ-λυ-σθον
λε-λύ-σθων

	Ἀπαρέμφατο
	λε-λύ-σθαι

	Μετοχή 
	λε-λυ-μένος
λε-λυ-μένη
λε-λυ-μένον


	ΥΠΕΡΣΥΝΤΕΛΙΚΟΣ

	
	Ἐνικός
	Πληθυντικός
	Δυϊκός 

	Ὁριστική
	ἐ-λε-λύ-μην
ἐ-λέ-λυ-σο
ἐ-λέ-λυ-το
	ἐ-λε-λύ-μεθα
ἐ-λέ-λυ-σθε
ἐ-λέ-λυ-ντο
	-

ἐ-λέ-λυ-σθον
ἐ-λε-λύ-σθην


	ΣΥΝΤΕΛΕΣΜΕΝΟΣ ΜΕΛΛΟΝΤΑΣ (ΜΟΝΟΛΕΚΤΙΚΟΣ)

	
	Ἐνικός
	Πληθυντικός
	Δυϊκός 

	Ὁριστική
	λε-λύ-σομαι
λε-λύ-σῃ (-σει)
λε-λύ-σεται
	λε-λυ-σόμεθα
λε-λύ-σεσθε
λε-λύ-σονται
	-

λε-λύ-σεσθον
λε-λύ-σεσθον

	Ὑποτακτική
	-

	Εὐκτική
	λε-λυ-σοίμην
λε-λύ-σοιο
λε-λύ-σοιτο
	λε-λυ-σοίμεθα
λε-λύ-σοισθε
λε-λύ-σοιντο
	-

λε-λύ-σοισθον
λε-λυ-σοίσθην

	Προστακτική 
	-

	Ἀπαρέμφατο
	λε-λύ-σεσθαι

	Μετοχή 
	λε-λυ-σόμενος
λε-λυ-σομένη
λε-λυ-σόμενον


	ΑΟΡΙΣΤΟΣ Β΄
 

Ενδεικτικός σχηματισμός αορίστου β΄

 

Οριστική

Υποτακτικ.

Ευκτική

Προστακ.

Απαρέμφ.

Μετοχή

ἔ-βαλ-ον

ἔ-βαλ-ες

ἔ-βαλ-ε

ἐ-βάλ-ομεν

ἐ-βάλ-ετε

ἔ-βαλ-ον

βάλ-ω

βάλ-ῃς

βάλ-ῃ

βάλ-ωμεν

βάλ-ετε

βάλ-ωσι

βάλ-οιμι

βάλ-οις

βάλ-οι

βάλ-οιμεν

βάλ-οιτε

βάλ-οιεν

      ---

βάλ-ε

βαλ-έτω

      ---

βάλ-ετε

βαλ-όντων

 

 

 

βαλ-εῖν

 

βαλ-ών

βαλ-οῦσα

βαλ-όν

 

Οριστική

Υποτακτικ.

Ευκτική

Προστακ.

Απαρέμφ.

Μετοχή

ἐ-βαλ-όμην

ἐ-βάλ-ου

ἐ-βάλ-ετο

ἐ-βαλ-όμεθα

ἐ-βάλ-εσθε

ἐ-βάλ-οντα

βάλ-ωμαι

βάλ-ῃ

βάλ-ηται

βαλ-ώμεθα

βάλ-ησθε

βάλ-ωνται

βαλ-οίμην

βάλ-οιο

βάλ-οιτο

Βαλ-οίμεθα

βάλ-οισθε

βάλ-οιντο

     --

βαλ-οῦ

βαλ-έσθω

     --

βάλ-εσθε

βαλέ-σθων

 

 

βαλ-έσθαι

βαλ-όμενος

βαλ-ομένη

βαλ-όμενον

 

 

ΠΙΝΑΚΑΣ ΡΗΜΑΤΩΝ ΜΕ ΑΟΡΙΣΤΟ Β΄
Ενεστώτας

Αόριστος β΄

ἄγω

ἤγαγον

αἱρῶ

εἷλον

αἱροῦμαι

εἱλόμην

αἰσθάνομαι

ᾐσθόμην

ἁμαρτάνω

ἥμαρτον

βάλλω

ἔβαλον

βάλλομαι

ἐβαλόμην

γίγνομαι

ἐγενόμην

εἰμί

ἐγενόμην

ἕπομαι (ακολουθώ)

ἑσπόμην

ἐρωτῶ

ἠρόμην

εὑρίσκω

ηὗρον/εὗρον

εὑρίσκομαι

ηὑρόμην/εὑρόμην

ἔχω

ἔσχον

ἔχομαι

ἐσχόμην

θέω(τρέχω)

ἔδραμον

θνήσκω (ἀπό)

ἀπέθανον

καίνω

ἔκανον

κάμνω

ἔκαμον

κτείνω (ἀπό)

ἀπέκτανον

λαγχάνω( παίρνω με κλήρο)

ἔλαχον

λαμβάνω

ἔλαβον

λαμβάνομαι

ἐλαβόμην

λανθάνω(διαφεύγω την προσοχή)

ἔλαθον

ἐπιλανθάνομαι

ἐπελαθόμην

λέγω

εἶπον

λείπω

ἔλιπον

λείπομαι

ἐλιπόμην

μανθάνω

ἔμαθον

ὁρῶ

εἶδον

ὁρῶμαι

εἰδόμην

πάσχω

ἔπαθον

πείθω

ἔπιθον

πείθομαι

ἐπιθόμην

πίνω

ἔπιον

πίπτω

ἔπεσον

πυνθάνομαι(πληροφορούμαι)

ἐπυθόμην

τέμνω

ἔτεμον

τέμνομαι

ἐτεμόμην

τίκτω

ἔτεκον

τρέπομαι

ἐτραπόμην

τρέχω

ἔδραμον

ὑπισχνοῦμαι

ὑπεσχόμην

φεύγω

ἔφυγον

φέρω

ἤνεγκον

φέρομαι

ἠνεγκόμην

 




ΣΥΝΗΡΗΜΕΝΑ ΡΗΜΑΤΑ 

ΡΗΜΑΤΑ ΣΥΝΗΡΗΜΕΝΑ Ή ΠΕΡΙΣΠΩΜΕΝΑ ΣΕ -ΑΩ
Α’ ΕΝΕΡΓΗΤΙΚΗ ΦΩΝΗ

	
	Ἐνεστῶτας
	Παρατατικός

	ὁριστική
	(τιμάω) τιμῶ
(τιμάεις) τιμᾷς
(τιμάει) τιμᾷ
(τιμάομεν) τιμῶμεν
(τιμάετε) τιμᾶτε
(τιμάουσι) τιμῶσι(ν)
(τιμάετον) τιμᾶτον
(τιμάετον) τιμᾶτον
	(ἐτίμαον) ἐτίμων
(ἐτίμαες) ἐτίμας
(ἐτίμαε) ἐτίμα
(ἐτιμάομεν) ἐτιμῶμεν
(ἐτιμἀετε) ἐτιμᾶτε
(ἐτίμαον) ἐτίμων
(ἐτιμάετον) ἐτιμᾶτον
(ἐτιμαέτην) ἐτιμάτην

	ὑποτακτική
	(τιμάω) τιμῶ
(τιμάῃς) τιμᾷς
(τιμάῃ) τιμᾷ
(τιμάωμεν) τιμῶμεν
(τιμάητε) τιμᾶτε
(τιμάωσι) τιμῶσι(ν)
(τιμάητον) τιμᾶτον
(τιμάητον) τιμᾶτον
	

	εὐκτική
	α’ τύπος ἐνικοῦ:

(τιμάοιμι) τιμῷμι
(τιμάοις) τιμῷς
(τιμάοι) τιμῷ
ἤ β’ τύπος ἐνικοῦ:

(τιμαοίην) τιμῴην
(τιμαοίης) τιμῴης
(τιμαοίη) τιμῴη
(τιμάοιμεν) τιμῷμεν
(τιμάοιτε) τιμῷτε
(τιμάοιεν) τιμῷεν
(τιμάοιτον) τιμῷτον
(τιμαοίτην) τιμῴτην
	

	προστακτική
	-

(τίμαε) τίμα
(τιμαέτω) τιμάτω
-

(τιμάετε) τιμᾶτε
(τιμαόντων) τιμώντων
ἤ (τιμαέτωσαν) τιμάτωσαν
(τιμάετον) τιμᾶτον
(τιμαέτων) τιμάτων
	

	ἀπαρέμφατο
	(τιμάειν) τιμᾶν
(ἀπὸ τὸ τιμά-εν)
	

	μετοχή
	(τιμάων) τιμῶν
(τιμάουσα) τιμῶσα
(τιμάον) τιμῶν
γενική:

(τιμάοντος) τιμῶντος
(τιμαούσης) τιμώσης
(τιμάοντος) τιμῶντος
	


Β’ ΜΕΣΗ ΦΩΝΗ

	
	Ἐνεστῶτας
	Παρατατικός

	ὁριστική
	(τιμάομαι) τιμῶμαι
(τιμάῃ ἤ -ει) τιμᾷ
(τιμάεται) τιμᾶται
(τιμαόμεθα) τιμώμεθα
(τιμάεσθε) τιμᾶσθε
(τιμάονται) τιμῶνται
(τιμάεσθον) τιμᾶσθον
(τιμάεσθον) τιμᾶσθον
	(ἐτιμαόμην) ἐτιμώμην
(ἐτιμάου) ἐτιμῶ
(ἐτιμάετο) ἐτιμᾶτο
(ἐτιμαόμεθα) ἐτιμώμεθα
(ἐτιμάεσθε) ἐτιμᾶσθε
(ἐτιμάοντο) ἐτιμῶντο
(ἐτιμάεσθον) ἐτιμᾶσθον
(ἐτιμαέσθην) ἐτιμάσθην

	ὑποτακτική
	(τιμάωμαι) τιμῶμαι
(τιμάῃ) τιμᾷ
(τιμάηται) τιμᾶται
(τιμαώμεθα) τιμώμεθα
(τιμάησθε) τιμᾶσθε
(τιμάωνται) τιμῶνται
(τιμάησθον) τιμᾶσθον
(τιμάησθον) τιμᾶσθον
	

	εὐκτική
	(τιμαοίμην) τιμῴμην
(τιμάοιο) τιμῷο
(τιμάοιτο) τιμῷτο
(τιμαοίμεθα) τιμῷμεθα
(τιμάοισθε) τιμῷσθε
(τιμάοισθον) τιμῷντο
(τιμάοισθον) τιμῷσθον
(τιμαοίσθην) τιμῷσθην
	

	προστακτική
	-

(τιμάου) τιμῶ
(τιμαέσθω) τιμάσθω
-

(τιμάεσθε) τιμᾶσθε
(τιμαέσθων) τιμάσθων 

ἤ (τιμαέσθωσαν) τιμάσθωσαν
(τιμάεσθον) τιμᾶσθον
(τιμαέσθων) τιμάσθων
	

	ἀπαρέμφατο
	(τιμάεσθαι) τιμᾶσθαι
	

	μετοχή
	(τιμαόμενος) τιμώμενος
(τιμαομένη) τιμωμένη
(τιμαόμενον) τιμώμενον
	


Παρατηρήσεις
Στὰ συνηρημένα ῥήματα ποὺ ἀνήκουν στὴν α’ τάξη (σὲ -άω) γίνονται οἱ  ἀκόλουθες συναιρέσεις φωνηέντων:

α + ε ἤ α + η = ᾶ: τίμαε = τίμα, τιμάητε = τιμᾶτε΄

α + ει ἤ α + ῃ = ᾳ: τιμάει = τιμᾷ, τιμάῃ = τιμᾷ΄

α + ο ἤ α + ω ἤ α + ου = ω: τιμάομεν = τιμῶμεν, τιμάωσι = τιμῶσι, τιμάουσι = τιμῶσι΄

α +οι = ῳ: τιμάοιμι = τιμῷμι.

Τὰ ῥήματα ζῶ, πεινῶ, διψῶ καὶ χρῶμαι(=μεταχειρίζομαι) ἔχουν χαρακτῆρα η καὶ ὄχι α ( ζή-ω, πεινή-ω, διψή-ω, χρή-ομαι).

Κλίνονται γενικὰ στὸν ἐνεστῶτα καὶ τὸν παρατατικὸ κατὰ τὰ ῥήματα σὲ -άω, ἔχουν ὅμως η (ἤ ῃ), ὅπου τὰ ῥήματα σὲ -άω ἔχουν ᾶ (ἤ ᾳ):

Τὸ ῥῆμα ζῶ: 

ὁριστ. καὶ ὕποτ. ἐνεστ. (ζή-ω) ζῶ, ζῇς, ζῇ, ζῶμεν, ζῆτε, ζῶσι(ν).

ὁριστ. παρατ. (ἔ-ζη-ον) ἔζων, ἔζης, ἔζη, ἐζῶμεν, ἐζῆτε, ἔζων.

εὐκτ. ἐνεστ. (ζη-οίην) ζῴην, ζῴης, ζῴη, ζῷμεν, ζῷτε, ζῷεν.

προστ. ἐνεστ. μόνο β’ ἐν. (ζῆ-ε) ζῆ καὶ γ’ ἐν. (ζη-έτω) ζήτω.

ἀπρμφ. ἐνεστ. (ζῆ-εν) ζῆν, μτχ. ἐνεστ. (ζή-ων) ζῶν, ζῶσα, ζῶν.

Τό ῥῆμα πεινῶ καὶ διψῶ:

ὁριστ. καὶ ὕποτ. ἐνεστ. (πεινή-ω) πεινῶ, πεινῇς, πεινῇ κτλ.

ὁριστ. παρατ. (ἐ-πείνη-ον) ἐπείνων, ἐπείνης, ἐπείνη κτλ.

εὐκτ. ἐνεστ. (πεινη-οίην) πεινῴην, πεινῴης, πεινῴη κτλ.

προστ. ἐνεστ. (πείνη-ε) πείνη, πεινήτω, πεινῆτε, πεινώντων κτλ.

ἀπρμφ. ἐνεστ. (πεινῆ-εν) πεινῆν. μτχ. ἐνεστ. (πεινή-ων) πεινῶν, -ῶσα, -ῶν. 

Ἔτσι καὶ (διψή-ω) διψῶ, διψῇς, διψῇ κτλ.

Τὸ ῥῆμα χρῶμαι:

ὁριστ. ἐνεστ. (χρή-μαι) χρῶμαι, χρῇ, χρῆται, χρώμεθα, χρῆσθε, χρῶνται. 

παρατ. (ἐ-χρη-όμην) ἐχρώμην, ἐχρῶ, ἐχρῆτο, ἐχρώμεθα, ἐχρῆσθε, ἐχρώντο.

ὑποτ. ἐνεστ. (χρή-ωμαι) χρῶμαι, χρῇ, χρῆται κτλ.

εὐκτ. ἐνεστ. (χρη-οίμην) χρῴμην, χρῷο, χρῷτο, χρῴμεθα, χρῷσθε, χρῷντο.

προστ. ἐνεστ. (χρή-ου) χρῶ, χρήσθω, χρῆσθε, χρήσθων ἤ χρήσθωσαν.

ἀπρμφ. ἐνεστ. (χρή-εσθαι) χρῆσθαι, μτχ. (χρη-όμενος) χρώμενος κτλ.

ΟΙ ΑΛΛΟΙ ΧΡΟΝΟΙ
Τὰ συνηρημένα ῥήματα, ὅπως καὶ τὰ λοιπὰ φωνηεντόληκτα, σχηματίζουν τοὺς ἄλλους χρόνους ἐκτὸς ἀπὸ τὸν ἐνεστῶτα καὶ τὸν παρατατικό, ἀφοῦ προστεθούν στὸ ῥηματικὸ θέμα οἱ σχετικὲς (φαινομενικές) καταλήξεις.

Ἀλλὰ στοὺς χρόνους αὐτοὺς ὁ βραχύχρονος χαρακτῆρας τοῦ θέματος κανονικὰ ἐκτείνεται ἐμπρὸς ἀπὸ τὸ σύμφωνο τῶν καταλήξεων, δηλαδή:

Τὸ α ἐκτείνεται σὲ η:

τιμῶ (θ. τιμα-) τιμή-σω, ἐ-τίμη-σα, τε-τίμη-κα, ἐ-τε-τιμή-κειν΄
τιμή-σομαι, ἐ-τιμη-σάμην, τιμη-θήσομαι, ἐ-τιμή-θην, τε-τίμη-μαι, ἐ-τε-τιμή-μην (ἔτσι καὶ στὰ παράγωγα: τιμη-τός, τιμη-τέος, τιμη-τής, τίμη-μα κτλ.).

ΡΗΜΑΤΑ ΣΥΝΗΡΗΜΕΝΑ Ή ΠΕΡΙΣΠΩΜΕΝΑ ΣΕ -ΕΩ
Α’ ΕΝΕΡΓΗΤΙΚΗ ΦΩΝΗ

	
	Ἐνεστῶτας
	Παρατατικός

	ὁριστική
	(ποιέω) ποιῶ
(ποιέεις) ποιεῖς
(ποιέει) ποιεῖ
(ποιέομεν) ποιοῦμεν
(ποιέετε) ποιεῖτε
(ποιέουσι) ποιοῦσι(ν)
(ποιέετον) ποιεῖτον
(ποιέετον) ποιεῖτον
	(ἐποίεον) ἐποίεις
(ἐποίεες) ἐποίει

(ἐποίεε) ἐποίει
(ἐποιέομεν) ἐποιοῦμεν
(ἐποιέετε) ἐποιεῖτε
(ἐποίεον) ἐποίουν
(ἐποιέετον) ἐποιεῖτον
(ἐποιεέτην) ἐποιείτην

	ὑποτακτική
	(ποιέω) ποιῶ
(ποιέῃς) ποιῇς
(ποιέῃ) ποιῇ
(ποιέωμεν) ποιῶμεν
(ποιέητε) ποιῆτε
(ποιέωσι) ποιῶσι(ν)
(ποιέητον) ποιῆτον
(ποιέητον) ποιῆτον
	

	εὐκτική
	α’ τύπος ἐνικοῦ:

(ποιέοιμι) ποιοῖμι
(ποιέοις) ποιοῖς
(ποιέοι) ποιοῖ
ἤ β’ τύπος ἐνικοῦ:

(ποιεοίην) ποιοίην
(ποιεοίης) ποιοίης
(ποιεοίη) ποιοίη
(ποιέοιμεν) ποιοῖμεν
(ποιέοιτε) ποιοῖτε
(ποιέοιεν) ποιοῖεν
(ποιέοιτον) ποιοῖτον
(ποιεοίτην) ποιοίτην
	

	προστακτική
	-

(ποίεε) ποίει
(ποιεέτω) ποιείτω
-

(ποιέετε) ποιεῖτε
(ποιεόντων) ποιούντων
ἤ (ποιεέτωσαν) ποιείτωσαν
(ποιέετον) ποιεῖτον
(ποιεέτων) ποιείτων
	

	ἀπαρέμφατο
	(ποιέεν) ποιεῖν
	

	μετοχή
	(ποιέων) ποιῶν
(ποιέουσα) ποιοῦσα
(ποιέον) ποιοῦν

γενική:

(ποιέοντος) ποιοῦντος
(ποιεούσης) ποιούσης
(ποιέοντος) ποιοῦντος
	


Β’ ΜΕΣΗ ΦΩΝΗ
	
	Ἐνεστῶτας
	Παρατατικός

	ὁριστική
	(ποιέομαι) ποιοῦμαι
(ποιέῃ ἤ -ει) ποιῇ ἤ -εῖ
(ποιέεται) ποιεῖται
(ποιεόμεθα) ποιούμεθα
(ποιέεσθε) ποιεῖσθε
(ποιέονται) ποιοῦνται
(ποιέεσθον) ποιεῖσθον
(ποιέεσθον) ποιεῖσθον
	(ἐποιεόμην) ἐποιούμην
(ἐποιέου) ἐποιοῦ
(ἐποιέετο) ἐποιεῖτο
(ἐποιεόμεθα) ἐποιούμεθα
(ἐποιέεσθε) ἐποιεῖσθε
(ἐποιέοντο) ἐποιοῦντο
(ἐποιέεσθον) ἐποιεῖσθον
(ἐποιεέσθην) ἐποιείσθην

	ὑποτακτική
	(ποιέωμαι) ποιῶμαι
(ποιέῃ) ποιῇ
(ποιέηται) ποιῆται
(ποιεώμεθα) ποιώμεθα
(ποιέησθε) ποιῆσθε
(ποιέωνται) ποιῶνται
(ποιέησθον) ποιῆσθον
(ποιέησθον) ποιῆσθον
	

	εὐκτική
	(ποιεοίμην) ποιοίμην
(ποιέοιο) ποιοῖο
(ποιέοιτο) ποιοῖτο
(ποιεοίμεθα) ποιοίμεθα
(ποιέοισθε) ποιοῖσθε
(ποιέοιντο) ποιοῖντο
(ποιέοισθον) ποιοῖσθον
(ποιεοίσθην) ποιοίσθην
	

	προστακτική
	-

(ποιέου) ποιοῦ
(ποιεέσθω) ποιείσθω
-

(ποιέεσθε) ποιεῖσθε
(ποιεέσθων) ποιείσθων 

ἤ (ποιεέσθωσαν) ποιείσθωσαν
(ποιέεσθον) ποιεῖσθον
(ποιεέσθων) ποιείσθων
	

	ἀπαρέμφατο
	(ποιέεσθαι) ποιεῖσθαι
	

	μετοχή
	(ποιεόμενος) ποιούμενος
(ποιεομένη) ποιουμένη
(ποιεόμενον) ποιούμενον
	


Παρατηρήσεις:
Στὰ συνηρημένα ῥήματα ποὺ ἀνήκουν στὴ β’ τάξη (σὲ -έω) γίνονται οἱ ἀκόλουθες συναιρέσεις φωνηέντων:

1) ε + ε = ει: ποίεε = ποίει, ποιέετε = ποιεῖτε΄

2) ε + ο = ου: ποιέομεν = ποιοῦμεν, ποιέον = ποιοῦν΄

3) τὸ ε μὲ μακρόχρονο φωνῆεν ἤ δίφθογγο συναιρεῖται στὸ ἴδιο μακρόχρονο φωνῆεν ἤ δίφθογγο: ποιέω = ποιῶ, ποιέητε = ποιῆτε, ποιέεις =ποιεῖς, ποιέοιμι = ποιοῖμι, ποιέουσα = ποιοῦσα, ποιέῃς = ποιῇς, ποιέουσι = ποιοῦσι.

Ἔτσι προκύπτουν οἱ φθόγγοι ω, η - ῃ, ει, οι και ου.

Τὰ ῥήματα σὲ -έω μὲ θέμα μονοσύλλαβο συναιρούνται μόνο, ὅπου μετᾶ τὸ χαρακτῆρα ε ἀκολουθεῖ ἄλλο ε ἤ ει.

ΟΙ ΑΛΛΟΙ ΧΡΟΝΟΙ
Τὰ συνηρημένα ῥήματα, ὅπως καὶ τὰ λοιπὰ φωνηεντόληκτα, σχηματίζουν τοὺς ἄλλους χρόνους ἐκτὸς ἀπὸ τὸν ἐνεστῶτα καὶ τὸν παρατατικό, ἀφοῦ προστεθούν στὸ ῥηματικὸ θέμα οἱ σχετικὲς (φαινομενικές) καταλήξεις.

Ἀλλὰ στοὺς χρόνους αὐτοὺς ὁ βραχύχρονος χαρακτῆρας τοῦ θέματος κανονικὰ ἐκτείνεται ἐμπρὸς ἀπὸ τὸ σύμφωνο τῶν καταλήξεων, δηλαδή:

Τὸ ε ἐκτείνεται σὲ η: ποιῶ (θ. ποιε-), ποιή-σω, ἐ-ποίη-σα, πε-ποίη-κα, ἐ-πε-ποιήκειν΄

ποιή-σομαι, ἐ-ποιη-σάμην, ποιη-θήσομαι, ἐ-ποιή-θην, πε-ποίη-μαι, 

ἐ-πε-ποιή-μην (ἔτσι καί: ποιη-τός, ποιη-τέος, ποιη-τής, ποίη-σις, ποίη-μα κτλ.).

ΠΑΡΑΔΕΙΓΜΑ ΣΥΝΗΡΗΜΕΝΟΥ ΡΗΜΑΤΟΣ ΣΕ –οΩ
Α’ ΕΝΕΡΓΗΤΙΚΗ ΦΩΝΗ

	
	Ἐνεστῶτας
	Παρατατικός

	ὁριστική
	(δηλόω) δηλῶ
(δηλόεις) δηλοῖς
(δηλόει) δηλοῖ
(δηλόομεν) δηλοῦμεν
(δηλόετε) δηλοῦτε
(δηλόουσι) δηλοῦσι(ν)
(δηλόετον) δηλοῦτον
(δηλόετον) δηλοῦτον
	(ἐδήλοον) ἐδήλουν
(ἐδήλοες) ἐδήλους
(ἐδήλοε) ἐδήλου
(ἐδηλόομεν) ἐδηλοῦμεν
(ἐδηλόετε) ἐδηλοῦτε
(ἐδήλοον) ἐδήλουν
(ἐδηλόετον) ἐδηλοῦτον
(ἐδηλοέτην) ἐδηλούτην

	ὑποτακτική
	(δηλόω) δηλῶ
(δηλόῃς) δηλοῖς
(δηλόῃ) δηλοῖ
(δηλόωμεν) δηλῶμεν
(δηλόητε) δηλῶτε
(δηλόωσι) δηλῶσι(ν)
(δηλόητον) δηλῶτον
(δηλόητον) δηλῶτον
	

	εὐκτική
	α’ τύπος ἐνικοῦ:

(δηλόοιμι) δηλοῖμι
(δηλόοις) δηλοῖς
(δηλόοι) δηλοῖ
ἤ β’ τύπος ἐνικοῦ:

(δηλοοίην) δηλοίην
(δηλοοίης) δηλοίης
(δηλοοίη) δηλοίη
(δηλόοιμεν) ποιοῖμεν
(ποιέοιτε) δηλοῖτε
(δηλόοιεν) δηλοῖεν
(δηλόοιτον) δηλοῖτον
(δηλοοίτην) δηλοίτην
	

	προστακτική
	-

(δήλοε) δήλου
(δηλοέτω) δηλούτω
-

(δηλόετε) δηλοῦτε
(δηλοόντων) δηλούντων
ἤ (δηλοέτωσαν) δηλούτωσαν
(δηλόετον) δηλοῦτον
(δηλοέτων) δηλούτων
	

	ἀπαρέμφατο
	(δηλό-εν) δηλοῦν
	

	μετοχή
	(δηλόων) δηλῶν
(δηλόουσα) δηλοῦσα
(δηλόον) δηλοῦν
γενική:

(δηλόοντος) δηλοῦντος
(δηλοούσης) δηλούσης
(δηλόοντος) δηλοῦντος
	


Β’ ΜΕΣΗ ΦΩΝΗ
	
	Ἐνεστῶτας
	Παρατατικός

	ὁριστική
	(δηλόομαι) δηλοῦμαι
(δηλόῃ ἤ -ει) δηλοῖ
(δηλόεται) δηλοῦται
(δηλοόμεθα) δηλούμεθα
(δηλόεσθε) δηλοῦσθε
(δηλόονται) δηλοῦνται
(δηλόεσθον) δηλοῦσθον
(δηλόεσθον) δηλοῦσθον
	(ἐδηλοόμην) ἐδηλούμην
(ἐδηλόου) ἐδηλοῦ
(ἐδηλόετο) ἐδηλοῦτο
(ἐδηλοόμεθα) ἐδηλούμεθα
(ἐδηλόεσθε) ἐδηλοῦσθε
(ἐδηλόοντο) ἐδηλοῦντο
(ἐδηλόεσθον) ἐδηλοῦσθον
(ἐδηλοέσθην) ἐδηλούσθην

	ὑποτακτική
	(δηλόωμαι) δηλῶμαι
(δηλόῃ) δηλοῖ
(δηλόηται) δηλῶται
(δηλοώμεθα) δηλώμεθα
(δηλόησθε) δηλῶσθε
(δηλόωνται) δηλῶνται
(δηλόησθον) δηλῶσθον
(δηλόησθον) δηλῶσθον
	

	εὐκτική
	(δηλοοίμην) δηλοίμην
(δηλόοιο) δηλοῖο
(δηλόοιτο) δηλοῖτο
(δηλοοίμεθα) δηλοίμεθα
(δηλόοισθε) δηλοῖσθε
(δηλόοιντο) δηλοῖντο
(δηλόοισθον) δηλοῖσθον
(δηλοοίσθην) δηλοίσθην
	

	προστακτική
	-

(δηλόου) δηλοῦ
(δηλοέσθω) δηλούσθω
-

(δηλόεσθε) δηλοῦσθε
(δηλοέσθων) δηλούσθων 

ἤ (δηλοέσθωσαν) δηλούσθωσαν
(δηλόεσθον) δηλοῦσθον
(δηλοέσθων) δηλούσθων
	

	ἀπαρέμφατο
	(δηλόεσθαι) δηλοῦσθαι
	

	μετοχή
	(δηλοόμενος) δηλούμενος
(δηλοομένη) δηλουμένη
(δηλοόμενον) δηλούμενον
	


Παρατηρήσεις:

Στὰ συνηρημένα ῥήματα ποὺ ἀνήκουν στὴ γ’ τάξη (σὲ -όω) γίνονται οἱ ἀκόλουθες συναιρέσεις φωνηέντων:

1) ο + ε ἤ ο + ο ἤ ο + ου = ου: δήλοε = δήλου, δηλόομεν = δηλοῦμεν΄

2) ο + η ἤ ο + ω = ω: δηλόητε = δηλῶτε, δηλόωσι = δηλῶσι΄

3) ο + ει ἤ ο + ῃ ἤ ο + οι = οι: δηλόει = δηλοῖ, δηλόῃ = δηλοῖ, δηλό-οι = δηλοῖ.

Ἔτσι ἀπὸ τὴ συναίρεση τοῦ χαρακτῆρα ο μὲ τὸ ἑπόμενο φωνῆεν τῶν ὁλικῶν καταλήξεων προκύπτουν οἱ φθόγγοι ω, οι και ου.

ΟΙ ΑΛΛΟΙ ΧΡΟΝΟΙ
Τὰ συνηρημένα ῥήματα, ὅπως καὶ τὰ λοιπὰ φωνηεντόληκτα, σχηματίζουν τοὺς ἄλλους χρόνους ἐκτὸς ἀπὸ τὸν ἐνεστῶτα καὶ τὸν παρατατικό, ἀφοῦ προστεθούν στὸ ῥηματικὸ θέμα οἱ σχετικὲς (φαινομενικές) καταλήξεις.

Ἀλλὰ στοὺς χρόνους αὐτοὺς ὁ βραχύχρονος χαρακτῆρας τοῦ θέματος κανονικὰ ἐκτείνεται ἐμπρὸς ἀπὸ τὸ σύμφωνο τῶν καταλήξεων, δηλαδή:

Τὸ ο ἐκτείνεται σὲ ω:

δηλῶ (θ. δηλο-), δηλώ-σω, ἐ-δήλω-σα, δε-δήλω-κα, ἐ-δε-δηλώ-κειν΄

δηλώ-σομαι, ἐ-δηλω-σάμην, δηλω-θήσομαι, ἐ-δηλῶθην, δε-δήλω-μαι, 

ἐ-δε-δηλώ-μην (ἔτσι καί: δηλω-τός, δηλω-τέος, δήλω-σις κτλ.).

Η ΚΛΙΣΗ ΤΩΝ ΑΟΡΙΣΤΩΝ Β΄: ἔβην, ἔγνων, ἔδραν, ἔφυν, ἐρρύην


ρ. βαίνω (θ.ισχυρό βη-, θ.αδύνατο βα-)

	Οριστική
	Υποτακτική
	Ευκτική
	Προστακτική
	Απαρέμφατο
	Μετοχή

	ἔβην
ἔβης
ἔβη
ἔβημεν
ἔβητε
ἔβησαν 
	βῶ
βῇς
βῇ
βῶμεν
βῆτε
βῶσι(ν) 
	βαίην
βαίης
βαίη
βαίημεν/βαῖμεν
βαίητε/βαῖτε
βαίησαν / βαῖεν
	βῆθι
βήτω
-
βῆτε
βάντων / βήτωσαν 
	βῆναι
	βὰς
βᾶσα
βὰν 




ρ. γιγνώσκω (θ. ισχυρό γνω-, θ.αδύνατο γνο-)

	Οριστική
	Υποτακτική
	Ευκτική
	Προστακτική
	Απαρέμφατο
	Μετοχή

	ἔγνων
ἔγνως
ἔγνω
ἔγνωμεν
ἔγνωτε
ἔγνωσαν 
	γνῶ
γνῷς
γνῷ
γνῶμεν
γνῶτε
γνῶσι(ν) 
	γνοίην
γνοίης
γνοίη
γνοίημεν/γνοῖμεν
γνοίητε/γνοῖτε
γνοίησαν /γνοῖεν 
	-
γνῶθι
γνώτω
-
γνῶτε
γνόντων / γνώτωσαν 
	γνῶναι
	γνοὺς
γνοῦσα
γνὸν 



ρ. (ἀπο) διδράσκω (θ.ισχυρό δρᾱ-, θ.αδύνατο δρᾰ-)

	Οριστική
	Υποτακτική
	Ευκτική
	Προστακτική

	(ἀπ)έδραν
(ἀπ)έδρας
(ἀπ)έδρα
(ἀπ)έδραμεν
(ἀπ)έδρατε
(ἀπ)έδρασαν 
	(ἀπο)δρῶ
(ἀπο)δρᾷς
(ἀπο)δρᾷ
(ἀπο)δρῶμεν
(ἀπο)δρᾶτε
(ἀπο)δρῶσι(ν) 
	(ἀπο)δραίην
(ἀπο)δραίης
(ἀπο)δραίη
(ἀπο)δραίημεν/(ἀπο)δραῖμεν
(ἀπο)δραίητε/(ἀπο)δραῖτε
(ἀπο)δραίησαν/ (ἀπο)δραῖεν
	-
(ἀπό)δραθι
(ἀπο)δράτω
-
(ἀπό)δρατε
(ἀπο)δράντων / (ἀπο)δράτωσαν 


	Απαρέμφατο
	Μετοχή

	(ἀπο)δρᾶναι
	(ἀπο)δρὰς
(ἀπο)δρᾶσα
(ἀπο)δρὰν



ρ. φύομαι (θ.ισχυρό φῡ-, θ.αδύνατο φῠ-)

	Οριστική
	Υποτακτική
	Ευκτική(σπάνια χρησιμοποιείται)
	 Προστακτική
	Απαρέμφατο
	Μετοχή

	ἔφυν
ἔφυς
ἔφυ
ἔφυμεν
ἔφυτε
ἔφυν 
	φύω
φύῃς
φύῃ
φύωμεν
φύητε
φύωσι(ν) 
	φύοιμι
φύοις
φύοι(φύη/φυίη)
φύοιμεν
φύοιτε
φύοιεν 
	-
	φῦναι
	φὺς
φῦσα
φὺν 



ρ. ῥέω (θ.ισχυρό ῥυη-, θ.αδύνατο ῥυε-)

	Οριστική
	Υποτακτική
	Ευκτική(σπάνια χρησιμοποιείται)
	Προστακτική
	Απαρέμφατο
	Μετοχή

	ἐρρύην
ἐρρύης
ἐρρύη
ἐρρύημεν
ἐρρύητε
ἐρρύησαν 
	ῥυῶ
ῥυῇς
ῥυῇ
ῥυῶμεν
ῥυῆτε
ῥυῶσι(ν) 
	ῥυείην
ῥυείης
ῥυείη
ῥυείημεν/ῥυεῖμεν
ῥυείητε/ῥυεῖτε
ῥυείησαν /ῥυεῖεν 
	-
	ῥυῆναι
	ῥυεὶς
ῥυεῖσα
ῥυὲν 



Ενδεικτικός σχηματισμός των σύνθετων ρημάτων: 

ρ.διαβαίνω
	
	Οριστική
	Υποτακτική
	Ευκτική 
	Προστακτική
	Απαρέμφατο
	Μετοχή

	α΄εν.
β΄εν.
	διέβην
διέβης 
	διαβῶ
διαβῇς 
	διαβαίην
διαβαίης 
	-
διάβηθι 
	διαβῆναι
	διαβὰς
διαβᾶσα
διαβὰν 



ρ. καταγιγνώσκω
	
	Οριστική
	Υποτακτική
	Ευκτική 
	Προστακτική
	Απαρέμφατο
	Μετοχή

	α΄εν.
β΄εν.
	κατέγνων
κατέγνως 
	καταγνῶ
κατααγνῷς 
	καταγνοίην
καταγνοίης 
	-
κατάγνωθι 
	καταγνῶναι
	καταγνοὺς
καταγνοῦσα
καταγνὸν 


Παρατηρήσεις σχετικές με τον τονισμό:
Όταν τα ρήματα αυτά είναι σύνθετα, στην προστακτική ενεργητικής και μέσης φωνής, ανεβάζουν τον τόνο εάν το επιτρέπει η λήγουσα.


π.χ.: ρ. ἀποδιδράσκω → ἀπόδραθι, ἀποδράτω, ἀπόδρατε, ἀποδράντων.
ρ. ἀποβαίνω → ἀπόβηθι, ἀποβήτω, ἀπόβητε, ἀποβάντων.

Οι ονοματικοί τύποι όπου τονίζονται απλοί, εκεί τονίζονται και σύνθετοι


π.χ.: ρ. φύομαι → φῦναι, φὺςρ. ἀναφύομαι → ἀναφῦναι, ἀναφὺς


Κατάλογος των ρημάτων που σχηματίζουν αόριστο β΄ κατά τα ρήματα σε -μι:

	Ενεστώτας
	Αόριστος β΄

	ἁλίσκομαι
βαίνω
γηράσκω
γιγνώσκω
(ἀπο)διδράσκω
δύομαι
ζήω,-ῶ
ῥέω
φθάνω
φύομαι 
	ἑάλων / ἥλων
ἔβην
ἐγήραν
ἔγνων
(ἀπ)έδραν
ἔδυν
ἐβίων
ἐρρύην
ἔφθην
ἔφυν 


Παρατηρήσεις: 

Μόνο τα ρήματα βαίνω, γιγνώσκω και διδράσκω σχηματίζουν αόριστο β΄ σε όλες τις εγκλίσεις.

Οι αόριστοι β΄ ἔφθην, ἐρρύην, ἑάλων, ἐβίων και ἔφυν δε σχηματίζουν προστακτική.

Ο αόριστος ἔδυν δε σχηματίζει ευκτική.

Ο αόριστος ἐγήραν σχηματίζει μόνο οριστική και ονοματικούς τύπους.

ΑΝΩΜΑΛΑ ΡΗΜΑΤΑ
Το ρήμα ἔρχομαι και εἶμι
2. Τὸ ῥῆμα ἔρχομαι καὶ εἶμι .

	
	Ενεστώτας
	Παρατατικός
	Μέσος μέλλοντας
	Μέσος αόριστος β’ (με καταλήξεις ενεργητικής φωνής)

	Οριστική
	ἔρχομαι

ἔρχῃ ἤ ἔρχει

ἔρχεται

ἐρχόμεθα

ἔρχεσθε

ἔρχονται
	ᾖα ἤ ᾔειν

ᾔεις ἤ ᾔεισθα

ᾔει

ᾖμεν

ᾖτε

ᾖσαν ἤ ᾔεσαν
	εἶμι

εἶ

εἶσι(ν)

ἴμεν

ἴτε

ἴασι(ν)
	ἦλθον

ἦλθες

ἦλθε(ν)

ἤλθομεν

ἤλθετε

ἦλθον

	Υποτακτική
	ἴω

ἴῃς

ἴῃ

ἴωμεν

ἴητε

ἴωσι(ν)
	
	
	ἔλθω

ἔλθῃς

ἔλθῃ

ἔλθωμεν

ἔλθητε

ἔλθωσι(ν)

	Ευκτική 
	ἴοιμι

ἴοις

ἴοι

ἴοιμεν

ἴοιτε

ἴοιεν
	
	ἴοιμι

ἴοις

ἴοι

ἴοιμεν

ἴοιτε

ἴοιεν
	ἔλθοιμι

ἔλθοις

ἔλθοι

ἔλθοιμεν

ἔλθοιτε

ἔλθοιεν

	Προστακτική 
	-

ἴθι

ἴτω

-

ἴτε

ἰόντων
	
	
	-

ἐλθέ

ἐλθέτω

-

ἔλθετε

ἐλθόντων

	Απαρέμφατο
	ἰέναι
	
	ἰέναι
	ἐλθεῖν

	Μετοχή 
	ἰών

ἰοῦσα

ἰόν
	
	ἰών

ἰοῦσα

ἰόν
	ἐλθών

ἐλθοῦσα

ἐλθόν


To ρήμα δέδοικα ή δέδια
8. Δέδοικα ἤ δέδια(=φοβάμαι). Παρακείμενος τοῦ ἄχρηστου ρ. δείδω μὲ σημασία ἐνεστῶτα.

	
	Ενεστώτας
	Παρατατικός
	Μέλλοντας (μέσος με ενεργητική σημασία)
	Αόριστος 

	Οριστική
	δέδοικα ἤ δέδια

δέδοικας ἤ δέδιας

δέδοικε(ν) ἤ δέδιε(ν)

δεδοίκαμεν ἤ δέδιμεν

δεδοίκατε ἤ δέδιτε

δεδοίκασι(ν) ἤ δεδίασι(ν)
	ἐδεδοίκειν ἤ ἐδεδίειν

ἐδεδοίκεις ἤ ἐδεδίεις

ἐδεδοίκει ἤ ἐδεδίει

-

-

ἐδεδοίκεσαν ἤ ἐδεδίεσαν
	δείσομαι

δείσῃ ἤ δείσει

δείσεται

δεισόμεθα

δείσεσθε

δείσονται
	ἔδεισα

ἔδεισας

ἔδεισε(ν)

ἐδείσαμεν

ἐδείσατε

ἔδεισαν

	Υποτακτική 
	-

-

δεδίῃ

-

-

δεδίωσι(ν)
	
	
	δείσω

δείσῃς

δείσῃ

δείσωμεν

δείσητε

δείσωσι(ν)

	Ευκτική 
	
	
	δεισοίμην

δείσοιο

δείσοιτο

δεισοίμεθα

δείσοισθε

δείσοιντο
	δείσαιμι

δείσαις

δείσαι

δείσαιμεν

δείσαιτε

δείσαιεν

	Προστακτική 
	-

δέδιθι

δεδίτω

-

δέδιτε

δεδίντων
	
	
	-

δεῖσον

δεισάτω

-

δείσατε

δεισάντων

	Απαρέμφατο 
	δεδοικέναι ἤ δεδιέναι
	
	δείσεσθαι
	δεῖσαι

	Μετοχή 
	δεδοικὼς ἤ δεδιώς

δεδοκυῖα ἤ δεδυῖα

δεδοικὸς ἤ δεδιός
	
	δεισόμενος

δεισομένη

δεισόμενον
	δείσας

δείσασα

δεῖσαν


Το ρἠμα εἰμί
Τὸ ῥῆμα εἰμί (=εἶμαι)

	
	Ἐνεστώτας
	Παρατατικός
	Μέλλοντας
	Ἀόριστος β’

	Ὁριστική
	εἰμί

εἶ

ἐστί(ν) ἤ ἔστι(ν)

ἐσμέν

ἐστέ

εἰσί(ν)
	ἦν ἤ ἦ

ἦσθα

ἦν

ἦμεν

ἦτε ἤ ἦστε

ἦσαν
	ἔσομαι

ἔσῃ ἤ ἔσει

ἔσται

ἔσόμεθα

ἔσεσθε

ἔσονται
	ἐγενόμην

ἐγένου

ἐγένετο

ἐγενόμεθα

ἐγένεσθε

ἐγένοντο

	Ὑποτακτική
	ὦ

ᾖς

ᾖ

ὦμεν

ἦτε

ὦσι(ν)
	
	
	γένωμαι

γένῃ

γένηται

γενώμεθα

γένησθε

γένωνται

	Εὐκτική
	εἴην

εἴης

εἴη

εἴημεν ἤ εἶμεν

εἴητε ἤ εἶτε

εἴησαν ἤ εἶεν
	
	ἔσοίμην

ἔσοιο

ἔσοιτο

ἐσοίμεθα

ἔσοισθε

ἔσοιντο
	γενοίμην

γένοιο

γένοιτο

γενοίμεθα

γένοισθε

γένοιντο

	Προστακτική
	-

ἴσθι

ἔστω

- 

ἔστε

ἔστων ἤ ὄντων ἤ ἔστωσαν
	
	
	-

γενοῦ

γενέσθω

-

γένεσθε

γενέσθων

	Ἀπαρέμφατο
	εἶναι
	
	ἔσεσθαι
	γενέσθαι

	Μετοχή
	ὤν

οὖσα

ὄν
	
	ἐσόμενος

ἐσομένη

ἐσόμενον
	γενόμενος

γενομένη

γενόμενον



Το ρήμα οἶδα
-Τὸ ῥῆμα οἶδα (=γνωρίζω). Τὸ οἶδα εἶναι παρακείμενος β’ τοῦ ἄχρηστου ῥ. εἴδω καὶ πῆρε σημασία ἐνεστῶτα.

	
	Ενεστώτας
	Παρατατικός
	Μέλλοντας
	Αόριστος β’ 

	Οριστική
	οἶδα

οἶσθα

οἶδε(ν)

ἴσμεν

ἴστε

ἴσασι(ν)
	ᾔδη ἤ ᾔδειν

ᾔδησθα ἤ ᾔδεις

ᾔδει ἤ ᾔδει

ᾔδεμεν ἤ ᾖσμεν

ᾔδετε ἤ ᾖστε

ᾔδεσαν ἤ ᾖσαν 
	εἴσομαι ἤ εἰδήσω

εἴσει (-ῃ) ἤ εἰδήσεις

εἴσεται ἤ εἰδήσει

εἰσόμεθα ἤ εἰδήσομεν

εἴσεσθε ἤ εἰδήσετε

εἴσονται ἤ εἰδήσουσι(ν)
	ἔγνων

ἔγνως

ἔγνω

ἔγνωμεν

ἔγνωτε

ἔγνωσαν

	Υποτακτική
	εἰδῶ

εἰδῇς

εἰδῇ

εἰδῶμεν

εἰδῆτε

εἰδῶσι(ν)
	
	
	γνῶ

γνῷς

γνῷ

γνῶμεν

γνῶτε

γνῶσι(ν)

	Ευκτική
	εἰδείην

εἰδείης

εἰδείη

εἰδεῖμεν (-είημεν)

εἰδεῖτε (-είητε)

εἰδεῖεν (-είησαν)
	
	εἰσοίμην ἤ εἰδήσοιμι

εἴσοιο ἤ εἰδήσοις

εἴσοιτο ἤ εἰδήσοι

εἰσοίμεθα ἤ εἰδήσοιμεν

εἴσοισθε ἤ εἰδήσοιτε

εἴσοιντο ἤ εἰδήσοιεν 
	γνοίην

γνοίης

γνοίη

γνοῖμεν

γνοῖτε

γνοῖεν

	Προστακτική
	-

ἴσθι

ἴστω

-

ἴστε

ἴστων
	
	
	-

γνῶθι

γνώτω

-

γνῶτε

γνόντων

	Απαρέμφατο
	εἰδέναι
	
	εἴσεσθαι ἤ εἰδήσειν
	γνῶναι

	Μετοχή 
	εἰδώς

εἰδυῖα

εἰδός
	
	εἰσόμενος ἤ εἰδήσων

εἰσομένη ἤ εἰδήσουσα

εἰσόμενον ἤ εἰδῆσον
	γνούς

γνοῦσα

γνόν


- Τὸ ῥῆμα φημί (= λέω, συμφωνῶ, ἰσχυρίζομαι)

	
	Ενεστώτας
	Παρατατικός

	Οριστική
	φημί

φής ἤ φῄς

φησί(ν)

φαμέν

φατέ

φασί(ν)
	ἔφην

ἔφησθα ἤ ἔφης

ἔφη

ἔφαμεν

ἔφατε

ἔφασαν

	Υποτακτική
	φῶ

φῇς

φῇ

φῶμεν

φῆτε

φῶσι(ν)
	

	Ευκτική
	φαίην

φαίης

φαίη

φαῖμεν (-αίημεν)

φαῖτε (-αίητε)

φαῖεν (-αίησαν)
	

	Προστακτική 
	-

φάθι

φάτω

-

φάτε

φάντων
	

	Απαρέμφατο
	φάναι
	

	Μετοχή 
	φάσκων

φάσκουσα

φάσκον
	


Το ρήμα ἔοικα
Ἄλλα ῥήματα ποὺ κλίνονται ὁλικὰ ἤ μερικὰ κατὰ τὰ ῥήματα σὲ -μι μὲ διάφορες ἀνωμαλίες εἶναι:

- Τὸ τέθνηκα(=ἔχω πεθάνει, εἶμαι νεκρός), πρκ. τοῦ ρ. ἀποθνῄσκω (ρ. θαν-, θνη-, θνε-). 

- Τὸ βέβηκα(=ἔχω βαδίσει), πρκ. τοῦ ρ. βαίνω.

- Τὸ ἔοικα(=μοιάζω), πρκ. τοῦ ἄχρ. ρ. εἴκω μὲ σημ. ἐνεστῶτα.

	
	Ενεστώτας
	Παρατατικός
	Μέλλοντας(παθ.β’)
	Αόριστος (παθ. β’)

	Οριστική 
	ἔοικα

ἔοικας

ἔοικε(ν)

ἐοίκαμεν

ἐοίκατε

ἐοίκασι(ν) ἤ εἴξασι(ν)
	ἐῴκειν

ἐῴκεις

ἐῴκει

ἐῴκεμεν

ἐῴκετε

ἐῴκεσαν
	φανήσομαι

φανήσῃ ἤ φανήσει

φανήσεται

φανησόμεθα

φανήσεσθε

φανήσονται
	ἐφάνην

ἐφάνης

ἐφάνη

ἐφάνημεν

ἐφάνητε

ἐφάνησαν

	Υποτακτική 
	ἐοίκω

ἐοίκῃς

ἐοίκῃ

ἐοίκωμεν

ἐοίκητε

ἐοίκωσι(ν)
	
	
	φανῶ

φανῇς

φανῇ

φανῶμεν

φανῆτε

φανῶσι(ν)

	Ευκτική 
	ἐοίκοιμι

ἐοίκοις

ἐοίκοι

ἐοίκοιμεν

ἐοίκοιτε

ἐοίκοιεν
	
	φανησοίμην

φανήσοιο

φανήσοιτο

φανησοίμεθα

φανήσοισθε

φανήσοιντο
	φανείην

φανείης

φανείη

φανείημεν ἤ φανεῖμεν

φανείητε ἤ φανεῖτε

φανείησαν ἤ φανεῖεν

	Προστακτική 
	
	
	
	-

φάνηθι

φανήτω

-

φάνητε

φανέντων ἤ φανήτωσαν

	Απαρέμφατο 
	εἰκέναι ἤ ἐοικέναι
	
	φανήσεσθαι
	φανῆναι

	Μετοχή 
	εἰκώς ἤ ἐοικώς

εἰκυῖα ἤ ἐοικυῖα

εἰκός ἤ ἐοικός
	
	φανησόμενος

φανησομένη

φανησόμενον
	φανείς

φανεῖσα

φανέν


ΤΑ ΡΗΜΑΤΑ ΕΙΣ –ΜΙ
Α’ ΕΝΕΡΓΗΤΙΚΗ ΦΩΝΗ

	
	Ἐνεστῶτας
	Παρατατικός

	ὁριστική
	δείκ-νυ-μι

δείκ-νυ-ς

δείκ-νυ-σι(ν)

δείκ-νυ-μεν

δείκ-νυ-τε

δεικ-νύ-ασι(ν)

δείκ-νυ-τον

δείκ-νυ-τον
	ἐ-δείκ-νυ-ν

ἐ-δείκ-νυ-ς

ἐ-δείκ-νυ

ἐ-δείκ-νυ-μεν

ἐ-δείκ-νυ-τε

ἐ-δείκ-νυ-σαν

ἐ-δείκ-νυ-τον

ἐ-δεικ-νύ-την

	ὑποτακτική
	δεικ-νύ-ω

δεικ-νύ-ῃς

δεικ-νύ-ῃ

δεικ-νύ-ωμεν

δεικ-νύ-ητε

δεικ-νύ-ωσι(ν)
	

	εὐκτική
	δεικ-νύ-οιμι

δεικ-νύ-οις

δεικ-νύ-οι

δεικ-νύ-οιμεν

δεικ-νύ-οιτε

δεικ-νύ-οιεν
	

	προστακτική
	δείκ-νυ

δεικ-νύ-τω

δείκ-νυ-τε

δεικ-νύ-ντων ἤ

δεικ-νύ-τωσαν

δείκ-νυ-τον

δεικ-νύ-των
	

	ἀπαρέμφατο
	δεικ-νύ-ναι
	

	μετοχή
	δεικ-νύ-ς (γεν. δεικ-νύ-ντος)

δεικ-νῦ-σα (γεν. δεικ-νύ-σης)

δεικ-νὺ-ν (γεν. δεικ-νύ-ντος)
	


Μέλλοντας: δείξω

Άόριστος: ἔ-δειξα

Παρακείμενος: δέ-δειχ-α

Β’ ΜΕΣΗ ΦΩΝΗ

	
	Ἐνεστῶτας
	Παρατατικός

	ὁριστική
	δείκ-νυ-μαι

δείκ-νυ-σαι

δείκ-νυ-ται

δεικ-νύ-μεθα

δείκ-νυ-σθε

δείκ-νυ-νται

δείκ-νυ-σθον

δείκ-νυ-σθον
	ἐ-δεικ-νύ-μην

ἐ-δείκ-νυ-σο

ἐ-δείκ-νυ-το

ἐ-δεικ-νύ-μεθα

ἐ-δείκ-νυ-σθε

ἐ-δείκ-νυ-ντο

ἐ-δείκ-νυ-σθον

ἐ-δεικ-νύ-σθην

	ὑποτακτική
	δεικ-νύ-ωμαι

δεικ-νύ-ῃ

δεικ-νύ-ηται

δεικ-νυ-ώμεθα

δεικ-νύ-ησθε

δεικ-νύ-ωνται
	

	εὐκτική
	δεικ-νυ-οίμην

δεικ-νύ-οιο

δεικ-νύ-οιτο

δεικ-νυ-οίμεθα

δεικ-νύ-οισθε

δεικ-νύ-οιντο
	

	προστακτική
	δείκ-νυ-σο

δεικ-νύ-σθω

δείκ-νυ-σθε

δεικ-νύ-σθων ἤ 

δεικ-νύ-σθωσαν

δείκ-νυ-σθον

δεικ-νύ-σθων
	

	ἀπαρέμφατο
	δείκ-νυ-σθαι
	

	μετοχή
	δεικ-νύ-μενος

δεικ-νυ-μένη

δεικ-νύ-μενον
	


Μέσος μέλλοντας: δείξομαι

Μέσος ἀόριστος: ἐ-δειξάμην

Παθητικὸς μέλλοντας: δειχ-θήσομαι

Παθητικὸς ἀόριστος: ἐ-δείχ-θην

Παρακείμενος: δέ-δειγ-μια

Ὑπερσυντέλικος: ἐ-δε-δείγ-μην

Συντελεσμένος μέλλοντας: δεδειγμένος ἔσομαι

ΦΩΝΗΕΝΤΟΛΗΚΤΑ ΡΗΜΑΤΑ ΤΗΣ Β΄ ΣΥΖΥΓΙΑΣ (ΣΕ –ΜΙ)
Παραδείγματα φωνηεντόληκτων ῥημάτων σὲ -μι (ἵστημι, θ. στη-, στα-΄ τίθημι, θ. θη-, θε-΄ ἵημι, θ. ἡ-, ἑ-΄ δίδωμι, θ. δω-, δο-)

Α’ ΕΝΕΡΓΗΤΙΚΗ ΦΩΝΗ

	
	Ἐνεστῶτας
	Παρατατικός
	Ἀόριστος β’ 

	ὁριστική
	ἵ-στη-μι
ἵ-στη-ς
ἵ-στη-σι(ν)
ἵ-στα-μεν
ἵ-στα-τε
ἱ-στᾶσι(ν)
ἵ-στα-τον
ἵ-στα-τον

τί-θη-μι
τί-θη-ς 
(τι-θεῖς)

τί-θη-σι(ν)
τί-θε-μεν
τί-θε-τε
τι-θέ-ασι(ν)
τί-θε-τον
τί-θε-τον
ἵ-η-μι
ἵ-η-ς (ἱ-εῖς)

ἵ-η-σι(ν)
ἵ-ε-μεν
ἵ-ε-τε
ἱ-ᾶσι(ν)
ἵ-ε-τον
ἵ-ε-τον

δί-δω-μι
δί-δω-ς
δί-δω-σι(ν)
δί-δο-μεν
δί-δο-τε
δι-δό-ασι(ν)
δί-δο-τον
δί-δο-τον

	ἵ-στη-ν
ἵ-στη-ς
ἵ-στη

ἵ-στα-μεν
ἵ-στα-τε
ἵ-στα-σαν
ἵ-στα-τον
ἱ-στά-την

ἐ-τί-θη-ν
ἐ-τί-θεις
ἐ-τί-θει
ἐ-τί-θε-μεν
ἐ-τί-θε-τε
ἐ-τί-θε-σαν
ἐ-τί-θε-τον
ἐ-τι-θέ-την

ἵη-ν
ἵ-εις
ἵ-ει
ἵ-ε-μεν
ἵ-ε-τε
ἵ-ε-σαν
ἵ-ε-τον
ἱ-έ-την

ἐ-δί-δουν
ἐ-δί-δους
ἐ-δί-δυο
ἐ-δί-δο-μεν
ἐ-δί-δο-τε
ἐ-δί-δο-σαν
ἐ-δί-δο-τον
ἐ-δι-δό-την

	ἔ-στη-ν
ἔ-στη-ς
ἔ-στη

ἔ-στη-μεν
ἔ-στη-τε
ἔ-στη-σαν
ἔ-στη-τον
ἐ-στή-την

ἔ-θη-κα
ἔ-θη-κας
ἔ-θη-κε
ἔ-θε-μεν
ἔ-θε-τε
ἔ-θε-σαν
ἔ-θε-τον
ἐ-θέ-την

ἧ-κα
ἧ-κας
ἧ-κε
εἷ-μεν
(ἑ-jε-μεν)

εἷ-τε
εἷ-σαν
εἷ-τον
εἵ-την
ἔ-δω-κα
ἔ-δω-κας
ἔ-δω-κε
ἔ-δο-μεν
ἔ-δο-τε
ἔ-δο-σαν
ἔ-δο-τον
ἐ-δό-την


	ὑποτακτική
	ἱ-στῶ
ἱ-στῇς
ἱ-στῇ
ἱ-στῶμεν
ἱ-στῆτε
ἱ-στῶσι(ν)
ἱ-στῆ-τον
ἱ-στῆ-τον

τι-θῶ
τι-θῇς
τι-θῇ
τι-θῶμεν
τι-θῆτε
τι-θῶσι(ν)
τι-θῆ-τον
τι-θῆ-τον
ἱ-ῶ
ἱ-ῇς
ἱ-ῇ
ἱ-ῶμεν
ἱ-ῆτε
ἱ-ῶσι(ν)
ἱ-ῆ-τον
ἱ-ῆ-τον

δι-δῶ
δι-δῷς
δι-δῷ
δι-δῶμεν
δι-δῶτε
δι-δῶσι(ν)
δι-δῶ-τον
δι-δῶ-τον


	
	στῶ
στῇς
στῇ
στῶμεν
στῆτε
στῶσι(ν)
στῆτον
στῆτον

θῶ
θῇς
θῇ
θῶμεν
θῆτε
θῶσι(ν)
θῆτον
θῆτον
ὧ
ἧς
ἧ
ὧμεν
ἧτε
ὧσι(ν)
ἧτον
ἧτον

δῶ
δῷς
δῷ
δῶμεν
δῶτε
δῶσι(ν)
δῶτον
δῶτον


	εὐκτική
	ἱ-σταίη-ν
ἱ-σταίη-ς
ἱ-σταίη
ἱ-σταίη-μεν
ἱ-σταίη-τε
ἱ-σταίη-σαν
ἱ-σταῖ-τον
ἱ-σταί-την

τι-θείη-ν
τι-θείη-ς
τι-θείη
τι-θείη-μεν
τι-θείη-τε
τι-θείη-σαν
τι-θεῖ-τον
τι-θεῖ-την

ἱ-είη-ν
ἱ-είη-ς
ἱ-είη
ἱ-είη-μεν
ἱ-είη-τε
ἱ-είη-σαν
ἱ-εῖ-τον
ἱ-εί-την

δι-δοίη-ν
δι-δοίη-ς
δι-δοίη
δι-δοίη-μεν
δι-δοίη-τε
δι-δοίη-σαν
δι-δοῖ-τον
δι-δοί-την


	
	σταίη-ν
σταίη-ς
σταίη
σταίη-μεν (σταῖμεν)

σταίη-τε (σταῖτε)

σταίη-σαν (σταῖεν)

σταῖ-τον
σταί-την

θείη-ν
θείη-ς
θείη
θείη-μεν (θεῖμεν)

θείη-τε (θεῖτε)

θείη-σαν (θεῖεν)

θεῖ-τον
θεί-την

εἵη-ν
εἵη-ς
εἵη
εἵη-μεν (εἷμεν)

εἵη-τε (εἷτε)

εἵη-σαν (εἷεν)

εἵ-τον
εἵ-την

δοίη-ν
δοίη-ς
δοίη
δοίη-μεν (δοῖμεν)

δοίη-τε (δοῖτε)

δοίη-σαν (δοῖεν)

δοῖ-τον
δοί-την


	προστακτική
	- 

ἵ-στη
ἱ-στά-τω
-

ἵ-στα-τε
ἱ-στά-ντων 

(ἱ-στά-τωσαν)

ἵ-στα-τον
ἱ-στά-των

-

τί-θει
τι-θέ-τω
-

τί-θε-τε
τι-θέ-ντων
(τιθέτωσαν)

τί-θε-τον
τι-θέ-των

-

ἵ-ει
ἱ-έ-τω
-

ἵ-ε-τε
ἱ-έ-ντων
(ἱέτωσαν)

ἵ-ε-τον
ἱ-έ-των

-

δί-δου
δι-δό-τω
-

δί-δο-τε
δι-δό-ντων
(διδότωσαν)

δί-δο-τον
δι-δό-των


	
	στῆ-θι
στή-τω
στῆ-τε
στάν-των (στή-τωσαν)

στῆ-τον
στή-των

θέ-ς
θέ-τω
θέ-τε
θέ-ντων (θέτωσαν)

θέ-τον
θέ-των

ἕ-ς
ἕ-τω
ἕ-τε
ἕ-ντων (ἕ-τωσαν)

ἕ-τον
ἕ-των

δό-ς
δό-τω
δό-τε
δό-ντων (δότωσαν)

δό-των
δό-των


	ἀπαρέμφατο
	ἱ-στά-ναι
τι-θέ-ναι
ἱ-έ-ναι
δι-δό-ναι


	
	στῆναι
θεῖναι
εἷναι
δοῦναι


	μετοχή
	ἱ-στάς (γεν. ἱστάντος)

ἱ-στᾶ-σα (γεν. ἱστάσης)

ἱ-στά-ν (γεν. ἱστάντος)

τι-θείς (τιθέντος)

τι-θεῖσα (τιθείσης)

τι-θέν (τιθέντος)

ἱ-είς (ἱέντος)

ἱ-εῖσα (ἱείσης)

ἱ-έν (ἱέντος)

δι-δούς (διδόντος)

δι-δοῦσα (διδούσης)

δι-δόν (διδόντος)


	
	στάς (στάντος)

στᾶσα (στάσης)

στάν (στάντος)

θείς (θέντος)

θεῖσα (θείσης)

θέν (θέντος)

εἵς (ἕντος)

εἷσα (εἵσης)

ἕν (ἕντος)

δούς (δόντος)

δοῦσα (δούσης)

δόν (δόντος)




Β’ ΜΕΣΗ ΦΩΝΗ
	
	Ἐνεστῶτας
	Παρατατικός
	Ἀόριστος β’ 

	ὁριστική
	ἵ-στα-μαι
ἵ-στα-σαι
ἵ-στα-ται
ἱ-στά-μεθα
ἵ-στα-σθε
ἱ-στα-νται
ἵ-στα-σθον
ἵ-στα-σθον

τί-θε-μαι
τί-θε-σαι 

τί-θε-ται
τί-θε-μεθα
τί-θε-σθε
τί-θε-νται
τί-θε-σθον
τί-θε-σθον

ἵ-ε-μαι
ἵ-ε-σαι
ἵ-ε-ται
ἱ-έ-μεθα
ἵ-ε-σθε
ἱ-ε-νται
ἵ-ε-σθον
ἵ-ε-σθον

δί-δο-μαι
δί-δο-σαι
δί-δο-ται
δι-δό-μεθα
δί-δο-σθε
δί-δο-νται
δί-δο-σθον
δί-δο-σθον


	ἱ-στά-μην
ἵ-στα-σο
ἵ-στα-το
ἱ-στά-μεθα
ἵ-στα-σθε
ἵ-στα-ντο
ἵ-στα-σθον
ἱ-στά-σθην

ἐ-τι-θέ-μην
ἐ-τί-θε-σο
ἐ-τί-θε-το
ἐ-τι-θέ-μεθα
ἐ-τί-θε-σθε
ἐ-τί-θε-ντο
ἐ-τί-θε-σθον
ἐ-τι-θέ-σθην

ἱ-έ-μην
ἵ-ε-σο
ἵ-ε-το
ἱ-έ-μεθα
ἵ-ε-σθε
ἵ-ε-ντο
ἵ-ε-σθον
ἱ-έ-σθην

ἐ-δι-δό-μην
ἐ-δί-δο-σο
ἐ-δί-δο-το
ἐ-δι-δό-μεθα
ἐ-δί-δο-σθε
ἐ-δί-δο-ντο
ἐ-δί-δο-σθον
ἐ-δι-δό-σθην

	ἔ-θέ-μην
ἔ-θου
ἔ-θε-το
ἐ-θέ-μεθα
ἔ-θε-σθε
ἔ-θε-ντο
ἔ-θε-σθον
ἐ-θέ-σθην

εἴ-μην
εἷ-σο
εἷ-το
εἵ-μεθα
εἷ-σθε
εἷ-ντο
εἷ-σθον
εἵ-σθην

ἐ-δό-μην
ἔ-δου
ἔ-δο-το
ἐ-δό-μεθα
ἔ-δο-σθε
ἔ-δο-ντο
ἔ-δο-σθον
ἐ-δό-σθην


	ὑποτακτική
	ἱ-στῶ-μαι
ἱ-στῇ
ἱ-στῆ-ται
ἱ-στώμεθα
ἱ-στῆσθε
ἱ-στῶνται
ἱ-στῆσθον
ἱ-στῆσθον

τι-θῶμαι
τι-θῇ
τι-θῆται
τι-θώμεθα
τι-θῆσθε
τι-θῶνται
τι-θῆσθον
τι-θῆσθον

ἱ-ῶμαι
ἱ-ῇ
ἱ-ῆται
ἱ-ώμεθα
ἱ-ῆσθε
ἱ-ῶνται
ἱ-ῆσθον
ἱ-ῆσθον

δι-δῶμαι
δι-δῷ
δι-δῶται
δι-δώμεθα
δι-δῶσθε
δι-δῶνται
δι-δῶσθον
δι-δῶσθον


	
	θῶμαι
θῇ
θῇται
θώμεθα
θῆσθε
θῶνται
θῆσθον
θῆσθον

ὧμαι
ἧ
ἧται
ὥμεθα
ἧσθε
ὧνται
ἧσθον
ἧσθον

δῶμαι
δῷ
δῶται
δώμεθα
δῶσθε
δῶνται
δῶσθον
δῶσθον



	εὐκτική
	ἱ-σταί-μην
ἱ-σταί-ο
ἱ-σταί-το
ἱ-σταί-μεθα
ἱ-σταῖ-σθε
ἱ-σταῖ-ντο
ἱ-σταῖ-σθον
ἱ-σταί-σθην

τι-θεί-μην
τι-θεῖ-ο
τι-θεῖ-το
τι-θεί-μεθα
τι-θεῖσθε
τι-θεῖ-ντο
τι-θεῖ-σθον
τι-θεί-σθην

ἱ-εί-μην
ἱ-εῖ-ο
ἱ-εῖ-το
ἱ-εί-μεθα
ἱ-εῖσθε
ἱ-εῖ-ντο
ἱ-εῖ-σθον
ἱ-εί-σθην

δι-δοί-μην
δι-δοῖ-ο
δι-δοῖ-το
δι-δοί-μεθα
δι-δοῖ-σθε
δι-δοῖ-ντο
δι-δοῖ-σθον
δι-δοί-σθην

	
	θεί-μην
θεῖ-ο
θεῖ-το
θεί-μεθα
θεῖ-σθε
θεῖ-ντο
θεῖ-σθον
θεῖ-σθον

εἵ-μην
εἷ-ο
εἷ-το
εἷ-μεθα
εἷ-σθε
εἷ-ντο
εἵ-σθον
εἵ-σθην

δοί-μην
δοῖ-ο
δοῖ-το
δοί-μεθα
δοῖ-σθε
δοῖ-ντο
δοῖ-σθον
δοί-σθην


	προστακτική
	-

ἵ-στά-σο (ἵστω)

ἱ-στά-σθω
-

ἵ-στα-σθε
ἱ-στά-σθων 

(-σθωσαν)

ἵ-στα-σθον
ἱ-στά-σθων

-

τί-θε-σο
τι-θέ-σθω
-

τί-θε-σθε
τι-θέ-σθων
(-σθωσαν)

τί-θε-σθον
τι-θέ-σθων
-

ἵ-ε-σο
ἱ-έ-σθω
-

ἵ-ε-σθε
ἱ-έ-σθων
(-σθωσαν)

ἵ-ε-σθον
ἱ-έ-σθων

-

δί-δο-σο
δι-δό-σθω
-

δί-δο-σθε
δι-δό-σθων
(-σθωσαν)

δί-δο-σθον
δι-δό-σθων

	
	θοῦ
θέ-σθω
θέ-σθε
θέ-σθων (θέσθωσαν)

θέ-σθον
θέ-σθων

οὗ
ἕ-σθω
ἕ-σθε
ἕ-σθων (ἕσθωσαν)

ἕ-σθον
ἕ-σθων

δοῦ
δό-σθω
δό-σθε
δό-σθων (δόσθωσαν)

δό-σθον
δό-σθων


	ἀπαρέμφατο
	ἵ-στα-σθαι
τί-θε-σθαι
ἵ-ε-σθαι
δί-δο-σθαι

	
	θέ-σθαι
ἕ-σθαι
δό-σθαι


	μετοχή
	ἱ-στά-μενος 

ἱ-στα-μένη 

ἱ-στά-μενον 

τι-θέ-μενος
τι-θε-μένη
τι-θέ-μενον

ἱ-έ-μενος 

ἱ-ε-μένη
ἱ-ε-μένον

δι-δόμενος
δι-δο-μένη
δι-δό-μενον 


	
	θέ-μενος
θε-μένη
θέ-μενον

ἕ-μενος
ἑ-μένη
ἕ-μενον

δόμενος
δομένη
δόμενον



ΟΙ ΑΛΛΟΙ ΧΡΟΝΟΙ 

ΤΩΝ ΦΩΝΗΕΝΤΟΛΗΚΤΩΝ ΡΗΜΑΤΩΝ ΣΕ –ΜΙ

Οἱ ἄλλοι χρόνοι, ἐκτὸς ἀπὸ τὸν ἐνεστώτα, παρατατικό καὶ ἀόριστο β’, τῶν φωνηεντόληκτων ῥημάτων ἵστημι, τίθημι, ἵημι καὶ δίδωμι σχηματίζονται κανονικὰ ὅπως καὶ τῶν φωνηεντόληκτων ῥημάτων σὲ -ω, δηλ. ἀπὸ τὸ ἱσχυρὸ ἤ ἀδύνατο θέμα καὶ μὲ τὶς ἀντίστοιχες καταλήξεις, ἀλλὰ καὶ μὲ κάποιες ἀνωμαλίες, ὅπως φαίνεται στὸν παρακάτω συνολικὸ πίνακα:

α) ἵ-στη-μι (=στήνω) (ῥ. θ. στη- καὶ στα-),

παρατ. ἵ-στη-ν,

μέλλ. στήσω, 

ἀόρ. α’ ἔ-στη-σα,

ἀόρ. β’ ἔ-στη-ν, 

παρακ. ἕ-στη-κα, 

ὑπερσ. εἱ-στή-κειν καὶ ἑ-στή-κειν,

συντ. μέλλ. ἑ-στή-ξω,

μέσ. καὶ παθ. ἵ-στα-μαι, 

παρατ. ἱστά-μην, 

μέσ. μέλλ. στή–σομαι, 

μέσ. ἀόρ. α’ ἐ-στη-σάμην, 

παθ. μέλλ. στα-θήσομαι, 

παθ. ἀόρ. ἐ-στά-θην, 

ῥημ. ἐπίθ. ἀνά-στα-τος, ἀν-υπό-στατος, ἀπο-στα-τέον. 

Παράγ. στά-σις, ἐπι-στά-της, στα-θμός, στή-λη, στή-μων κτλ.

β) τί-θη-μι (=θέτω) (ῥ. θ. θη- καὶ θε-),

παρατ. ἐ-τί-θην,

μελλ. θή-σω,

ἀόρ. ἔ-θη-κα, 

παρακ. τέ-θη-κα ἤ τέ-θει-κα.

Μεσ. καὶ παθ. τί-θε-μαι,

παρατ. ἐ-τι-θέ-μην, 

μέσ. μέλλ. θή-σομαι,

μέσ. ἀόρ. β’ ἐ-θέ-μην,

παθ. μέλλ. τε-θή-σομαι,

παθ. ἀόρ. ἐ-τέ-θην,

παρακ. μέσ. τέ-θει-μαι,

παρακ. παθ. κεῖμαι (=εἶμαι τοποθετημένος ἀπὸ κάποιον),

ὑπερσ. παθ. ἐ-κεί-μην.

Ῥημ. ἐπίθ. θετός, πρόσθε-τος ἤ προσθε-τός, σύν-θε-τος, θε-τέον κτλ. 

Παράγ. θῆ-μα, ἀ-νά-θη-μα(=ἀφιέρωμα), θέ-σις κτλ.

γ) ἵ-η-μι (=ῥίχνω) (ῥ. θ. jη- = ἡ- καὶ je- = ἑ-),

παρατ. ἵ-η-ν, 

μέλλ. ἤ-σω, 

ἀόρ. ἧ-κα,

παρακ. εἷ-κα.

Μέσ. καὶ παθ. ἵ-ε-μαι,

παρατ. ἱ-έ-μην,

μέσ. μέλλ. -ή-σο-μαι (ἀφ-ή-σο-μαι),

μέσ. ἀόρ. α’ –η-κά-μην (προ-η-κά-μην), 

μέσ. ἀόρ. β’ –εί-μην (ἀφ-εί-μην, ἀφ-εῖσο, άφ-εῖτο κτλ.),

παθ. μέλλ. –ε-θήσομαι (ἀφ-ε-θήσομαι),

παθ. ἀόρ. –εί-θην (ἀφ-εί-θην, ὑποτ. ἀφ-ε-θῶ κτλ.),

παρακ. –εῖ-μαι (ἀφ-εῖ-μαι),

ὑπερσ. –εί-μην (ἀφ-εί-μην, ἀφ-εῖ-σο, ἀφ-εῖ-το κτλ.).

Ῥημ. ἐπίθ. (ἑ-τός) κάθ-ετος, ἄφ-ε-τος, συν-ε-τός.

Παράγ. ἄν-ε-σις, ἄφ-ε-σις, ἔν-ε-σις, σύν-ε-σις κτλ., ἀφ-έ-της κτλ. 

δ) δί-δω-μι (=δίνω) (ῥ. θ. δω- καὶ δο-),

παρατ. ἐ-δί-δουν (-ους, -ου),

μέλλ. δώ-σω,

ἀόρ. ἔ-δω-κα, 

παρακ. δέ-δω-κα, 

ὑπερσ. ἐ-δε-δώ-κειν,

συντελ. μέλλ. δεδωκὼς ἔσομαι.

Μέσ. καὶ παθ. δί-δο-μαι,

παρατ. ἐ-δι-δό-μην,

μέσ. μέλλ. δώ-σομαι, 

μέσ. ἀόρ. β’ ἐ-δό-μην,

παθ. μέλλ. δο-θήσομαι, 

παθ. ἀόρ. ἐ-δό-θην,

παρακ. δέ-δο-μαι,

ὑπερσ. ἐ-δε-δό-μην. 

Ῥημ. ἐπίθ. δο-τός, δο-τέος.

Παράγ. δό-σις, δο-τήρ, δῶ-ρον κτλ.

ΑΡΧΙΚΟΙ ΧΡΟΝΟΙ ΑΝΩΜΑΛΩΝ ΡΗΜΑΤΩΝ
1. ἀγγέλλω, ἤγγελλον, ἀγγελῶ, ἤγγειλα, ἤγγελκα, ἠγγέλκειν· ἀγγέλλομαι, ἠγγελλόμην, ἀγγελοῦμαι & ἀγγελθήσομαι, ἠγγειλάμην & ἠγγέλθην, ἤγγελμαι, ἠγγέλμην

2. ἄγω, ἦγον, ἄξω, (ἦξα &) ἤγαγον (ἀγάγ‑), ἦχα & ἀγήοχα, ἤχειν & ἀγηόχειν· ἄγομαι, ἠγόμην ἄξομαι & ἀχθήσομαι, ἠγαγόμην & ἤχθην, ἦγμαι, ἤγμην

3. αἰνῶ, ᾔνουν, αἰνέσομαι & αἰνέσω, ᾔνεσα, ᾔνεκα, ᾐνέκειν· αἰνοῦμαι, ᾐνούμην, αἰνεθήσομαι, ᾐνέθην, ᾔνημαι, ᾐνήμην

4. αἴρω, ᾖρον, ἀρῶ, ἦρα, ἦρκα, ἤρκειν· αἴρομαι, ᾐρόμην, ἀροῦμαι & ἀρθήσομαι, ἠράμην & ἤρθην, ἦρμαι, ἤρμην

5. αἱρέω-ῶ, ᾕρουν, αἱρήσω, εἷλον (ἑλ-), ᾕρηκα, ᾑρήκειν· αἱροῦμαι, ᾑρούμην, αἱρήσομαι & αἱρεθήσομαι, εἱλόμην & ᾑρέθην, ᾕρημαι, ᾑρήμην [παθητικό του αἱρῶ είναι το ἁλίσκομαι)

6. αἰσθάνομαι, ᾐσθανόμην, αἰσθήσομαι, ᾐσθόμην, ᾔσθημαι, ᾐσθήμην

7. αἰτιάομαι-ῶμαι, ᾐτιώμην, αἰτάσομαι, ᾐτιασάμην & ᾐτιάθην, ᾐτίαμαι, ᾐτιάμην

8. ἀκούω, ἤκουον, ἀκούσομαι, ἤκουσα, ἀκήκοα, ἠκηκόειν· ἀκούομαι, ἠκουόμην, ἀκουσθήσομαι, ἠκουσάμην & ἠκούσθην, ἤκουσμαι, ἠκούσμην

9. ἁλίσκομαι, ἡλισκόμην, ἁλώσομαι, ἑάλων & ἥλων, ἑάλωκα & ἥλωκα, ἡλώκειν

10. ἅπτω, ἧπτον, ἅψω, ἧψα· ἅπτομαι, ἡπτόμην, ἅψομαι & ἁφθήσομαι, ἡψάμην & ἥφθην, ἧμμαι, ἥμμην

11. ἄρχω, ἦρχον, ἄρξω, ἦρξα, ἦρχα, ἤρχειν· ἄρχομαι, ἠρχόμην, ἄρξομαι & ἀρχθήσομαι, ἠρξάμην & ἤρχθην, ἦργμαι, ἤργμην

12. βαίνω, ἔβαινον, βήσομαι, ἔβην, βέβηκα, ἐβεβήκειν· βαίνομαι, ἐβαινόμην, -, ἐβάθην, βέβαμαι, -

13. βάλλω, ἔβαλλον, βαλῶ, ἔβαλον, βέβληκα, ἐβεβλήκειν· βάλλομαι, ἐβαλλόμην, βαλοῦμαι & βληθήσομαι, ἐβαλόμην & ἐβλήθην, βέβλημαι, ἐβεβλήμην

14. βιβάζω, ἐβίβαζον, βιβῶ (=βιβάω), ἐβίβασα· βιβάζομαι, ἐβιβαζόμην, βιβῶμαι, ἐβιβασάμην & ἐβιβάσθην, βεβίβασμαι, ἐβεβιβάσμην

15. βούλομαι, ἐβουλόμην & ἠβουλόμην, βουλήσομαι & βουληθήσομαι, ἐβουλήθην & ἠβουλήθην, βεβούλημαι, ἐβεβουλήμην

16. γηράσκω, ἐγήρασκον, γηράσω & γηράσομαι, ἐγήρασα & ἐγήραν, γεγήρακα, ἐγεγηράκειν

17. γίγνομαι, ἐγιγνόμην, γενήσομαι & γενηθήσομαι, ἐγενόμην & ἐγενήθην, γέγονα & γεγένημαι, ἐγεγόνειν & ἐγεγενήμην

18. γιγνώσκω, ἐγίγνωσκον, γνώσομαι, ἔγνων, ἔγνωκα, ἐγνώκειν· γιγνώσκομαι, ἐγιγνωσκόμην, γνωσθήσομαι, ἐγνώσθην, ἔγνωσμαι, ἐγνώσμην

19. (δείδω), -, δείσομαι, ἔδεισα, δέδοικα & δέδια, ἐδεδοίκειν (& ἐδεδίειν)

20. δεῖ, ἔδει, δεήσει, ἐδέησε

21. διδράσκω, ἐδίδρασκον, δράσομαι, ἔδραν, δέδρακα, ἐδεδράκειν

22. δίδωμι, ἐδίδουν, δώσω, ἔδωκα, δέδωκα, ἐδεδώκειν· δίδομαι, ἐδιδόμην, δώσομαι & δοθήσομαι, ἐδόμην & ἐδόθην, δέδομαι, ἐδεδόμην

23. δύναμαι, ἐδυνάμην, δυνήσομαι & δυνηθήσομαι, ἐδυνησάμην & ἐδυνήθην, δεδύνημαι, ἐδεδυνήμην

24. δύω, ἔδυον, δύσω, ἔδυσα· δύομαι, ἐδυόμην, δύσομαι, ἐδυσάμην & ἔδυν
25. δοκέω-ῶ, ἐδόκουν, δόξω & δοκήσω, ἔδοξα & ἐδόκησα, δεδόκηκα· δοκοῦμαι, ἐδοκούμην, -, ἐδόχθην & ἐδοκήθην, δέδογμαι & δεδόκημαι. Δοκεῖ, ἐδόκει, δόξει, ἔδοξε, δέδοκται, ἐδέδοκτο

26. δράω‑ῶ, ἔδρων, δράσω, ἔδρασα, δέδρακα, ἐδεδράκειν

27. ἐάω-ῶ, εἴων, ἐάσω, εἴασα, εἴακα, εἰάκειν· ἐῶμαι, εἰώμην, ἐάσομαι, εἰάθην, εἴαμαι, εἰάμην

28. ἐγείρω, ἤγειρον, ἐγερῶ, ἤγειρα, ἐγήγερκα· ἐγείρομαι, ἠγειρόμην, -, ἠγρόμην & ἠγέρθην, ἐγήγερμαι & ἐγρήγορα

29. ἔθω (συνηθίζω), -, -, -, εἴωθα (πρκ. με σημασία ενστ.), εἰώθειν (υπρσ. με σημασία πρτ.)

30. εἰμί, ἦν, ἔσομαι, ἐγενόμην & ἐγενήθην, γέγονα & γεγένημαι, ἐγεγόνειν & ἐγεγενήμην

31. εἶμι & ἔρχομαι, ᾖα & ᾔειν, εἶμι, ἦλθον, ἐλήλυθα, ἐληλύθειν

32. ἐλαύνω, ἤλαυνον, ἐλῶ (-ᾶς, -ᾶ...) & ἐλάσω, ἤλασα, ἐλήλακα, ἐληλάκειν· ἐλαύνομαι, ἠλαυνόμην, ἐλάσομαι & ἐλαθήσομαι, ἠλασάμην & ἠλάθην, ἐλήλαμαι, ἐληλάμην.

33. ἕπομαι, εἱπόμην, ἕψομαι, ἑσπόμην, ἠκολούθηκα, ἠκολουθήκειν

34. ἐρά-ῶ, ἤρων, ἐρασθήσομαι, ἠράσμην & ἠράσθην, ἤρασμαι, ἠράσμην

35. ἐργάζομαι, εἰργαζόμην, ἐργάσομαι & ἐργασθήσομαι, εἰργασάμην & εἰργάσθην, εἴργασμαι, εἰργάσμην

36. ἐρωτάω-ῶ, ἠρώτων, ἐρωτήσω & ἐρήσομαι, ἠρώτησα & ἠρόμην (ἐρ‑), ἠρώτηκα, ἠρωτήκειν· ἐρωτῶμαι, ἠρωτώμην, ἐρωτηθήσομαι, ἠρωτήθην, ἠρώτημαι, ἠρωτήμην

37. ἐσθίω, ἤσθιον, ἔδομαι, ἔφαγον, ἐδήδοκα, ἐδηδόκειν· ἐσθίομαι, ἠσθιόμην, -, ἐδεσάμην & ἠδέσθην, ἐδήδεσμαι, ἐδηδέσμην

38. εὕδω, ηὗδον, εὑδήσω, ηὕδησα, εὕδηκα, ηὑδήκειν

39. ἐχθαίρω, ἤχθαιρον, ἐχθαρῶ, ἤχθηρα· ἐχθαίρομαι, ἠχθαιρόμην, ἐχθαροῦμαι, ἠχθηράμην

40. ἔχω*, εἶχον, ἕξω & σχήσω, ἔσχον (σχ‑), ἔσχηκα, ἐσχήκειν· ἔχομαι, εἰχόμην, ἕξομαι & σχήσομαι (& σχεθήσομαι), ἐσχόμην (& ἐσχέθην), ἔσχημαι, ἐσχήμην

41. ζήω-ῶ, ἔζων, βιώσομαι (& ζήσω & ζήσομαι), ἐβίωσα & ἐβίων (& ἔζησα), βεβίωκα (& ἔζηκα), ἐβεβιώκειν

42. ἡγέομαι-οῦμαι, ἡγούμην, ἡγήσομαι, ἡγησάμην & ἡγήθην, ἥγημαι, ἡγήμην

43. ἥκω, ἧκον, ἥξω, ἧξα

44. θνῄσκω, ἔθνησκον, θανοῦμαι, ἔθανον, τέθνηκα, ἐτεθνήκην

45. ἵημι, ἵην, ἥσω, ἧκα, εἷκα, εἵκειν· ἵεμαι, ἱέμην, ἥσομαι & ἑθήσομαι, ἡκάμην & εἵμην & εἵθην, εἷμαι, εἵμην

46. ἱκνέομαι-οῦμαι, ἱκνούμην, ἵξομαι, ἱκόμην, ἷγμαι, ἵγμην

47. ἵστημι, ἵστην, στήσω, ἔστησα, στήσας ἔχω, στήσας εἶχον· ἵσταμαι, ἱστάμην, στήσομαι & σταθήσομαι, ἐστησάμην & ἔστην & ἐστάθην, ἕστηκα, ἑστήκειν & εἱστήκειν

48. ἴσχω, ἶσχον· ἴσχομαι, ἰσχόμην. (Οι υπόλοιποι χρόνοι όπως το ἔχω)

49. καλέω-ῶ, ἐκάλουν, καλῶ (& καλέσω), ἐκάλεσα, κέκληκα, ἐκεκλήκειν· καλοῦμαι, ἐκαλούμην, καλοῦμαι (& καλέσομαι) & κληθήσομαι, ἐκαλεσάμην & ἐκλήθην, κέκλημαι, ἐκεκλήμην, κεκλήσομαι.

50. κεῖμαι, ἐκείμην, κείσομαι

51. κόπτω, ἔκοπτον, κόψω, ἔκοψα, κέκοφα, ἐκεκόφειν· κόπτομαι, ἐκοπτόμην, κόψομαι & κοπήσομαι, ἐκοψάμην & ἐκόπην, κέκομμαι, ἐκεκόμμην

52. κτάομαι-ῶμαι, ἐκτώμην, κτήσομαι & κτηθήσομαι, ἐκτησάμην & ἐκτήθην, κέκτημαι, ἐκεκτήμην, κεκτήσομαι

53. κτείνω, ἔκτεινον, κτενῶ, ἔκτεινα & ἔκτανον, ἔκτονα, ἐκτόνειν. Παθητικό: ἀποθνῄκω
54. λαγχάνω, ἐλάγχανον, λήξομαι, ἔλαχον, εἴληχα (& λέλοχα), εἰλήχειν (& ἐλελόγχειν)· λαγχάνομαι, ἐλαγχανόμην, -, ἐλήχθην, εἴληγμαι, εἰλήγμην

55. λαμβάνω, ἐλάμβανον, λήψομαι, ἔλαβον, εἴληφα, εἰλήφειν· λαμβάνομαι, ἐλαμβανόμην, ληφθήσομαι, ἐλαβόμην & ἐλήφθην, εἴλημμαι, εἰλήμμην

56. λανθάνω, ἐλάνθανον, λήσω, ἔλαθον, λέληθα, ἐλελήθειν· λανθάνομαι, ἐλανθανόμην, λήσομαι & λησθήσομαι, ἐλαθόμην & ἐλήσθην, λέλησμαι, ἐλελήσμην

57. λέγω, ἔλεγον, λέξω & ἐρῶ, ἔλεξα & εἶπα & εἶπον, εἴρηκα, εἰρήκειν· λέγομαι, ἐλεγόμην, λέξομαι & λεχθήσομαι & ῥηθήσομαι, (ἐλεξάμην &) ἐλέχθην & ἐρρήθην & εἰπόμην, εἴρημαι, εἰρήμην

58. λείπω, ἔλειπον, λείψω, ἔλιπον, λέλοιπα, ἐλελοίπειν· λείπομαι, ἐλειπόμην, λείψομαι & λειφθήσομαι, ἐλιπόμην & ἐλείφθην, λέλειμμαι, ἐλελείμμην

59. μάχομαι, ἐμαχόμην, μαχοῦμαι, ἐμαχεσάμην, μεμάχημαι, ἐμεμαχήμην

60. μένω, ἔμενον, μενῶ, ἔμεινα, μεμενηκα, ἐμεμενήκειν

61. μ(ε)ίγνυμι, ἐμ(ε)ίγνυν, μ(ε)ίξω, ἔμ(ε)ιξα· μ(ε)ίγνυμαι, ἐμ(ε)ιγνύμην, μ(ε)ίξομαι & μ(ε)ιχθήσομαι & μιγήσομαι, ἐμ(ε)ιξάμην & ἐμ(ε)ίχθην & ἐμίγην, μέμ(ε)ιγμαι.

62. μιμνῄσκω, ἐμίμνῃσκον, μνήσω, ἔμνησα· μιμνῄσκομαι, ἐμιμνῃσκόμην, μνήσομαι & μνησθήσομαι, ἐμνησάμην & ἐμνήσθην, μέμνημαι, ἐμεμνήμην.

63. οἶδα, ᾔδειν & ᾔδη, εἴσομαι & εἰδήσω, ἔγνων, ἔγνωκα, ἐγνώκειν

64. οἴομαι (& οἶμαι), ᾠόμην (& ᾤμην), οἰήσομαι, ᾠήθην, -, -

65. οἴχομαι, ᾠχόμην, οἰχήσομαι, -, (οἴχωκα & ᾤχηκα & ᾤχημαι & οἴχημαι), (οἰχώκειν & ᾠχήκειν & ᾠχήμην)

66. ὄλλυμι, ὤλλυν, ὀλῶ & ὀλέσω, ὤλεσα, ὀλώλεκα, ὠλωλέκειν· ὄλλυμαι, ὠλλύμην, ὀλοῦμαι, ὠλόμην, ὄλωλα, ὠλώλειν

67. ὄμνυμι & ὀμνύω, ὤμνυν & ὤμνυον, ὀμοῦμαι & ὀμώσω, ὤμοσα, ὀμώμοκα, ὀμωμόκειν· ὄμνυμαι, -, -, ὠμνύσθην & ὠμόθην, ὀμώμοσμαι, -

68. ὁράω-ῶ, ἑώρων, ὄψομαι, εἶδον, ἑώρακα & ἑόρακα & ὄπωπα, ἑωράκειν & ὠπώπειν· ὁρῶμαι, ἑωρώμην, ὀφθήσομαι, (ὠψάμην &) εἰδόμην & ὤφθην, ἑώραμαι & ὦμμαι, ἑωράμην & ὤμμην

69. ὁρμάω-ῶ, ὥρμων, ὁρμήσω, ὥρμησα, ὥρμηκα, ὡρμήκειν

70. ὁρμέω-ῶ, ὥρμουν, ὁρμήσω, ὥρμησα, ὥρμηκα, ὡρμήκειν

71. παρανομέω-ῶ, παρενόμουν, παρανομήσω, παρενόμησα, παρανενόμηκα, παρενενομήκειν· παρανομοῦμαι, παρενομούμην, -, παρενομήθην, παρανενόμημαι, παρενενομήμην. 

72. πάσχω, ἔπασχον, πείσομαι, ἔπαθον, πέπονθα, ἐπεπόνθειν

73. πειράω-ῶ, ἐπείρων, πειράσω, ἐπείρασα, πεπείρακα, ἐπεπειράκειν· πειρῶμαι, ἐπειρώμην, πειράσομαι & πειραθήσομαι, ἐπειρασάμην & ἐπειράθην, πεπείραμαι, ἐπεπειράμην

74. πείθω, ἔπειθον, πείσω, ἔπεισα & ἔπιθον, πέπεικα, -· πείθομαι, ἐπειθόμην, πείσομαι & πεισθήσομαι, ἐπιθόμην & ἐπείσθην, πέπεισμαι & πέποιθα, -

75. πέμπω, ἔπεμπον, πέμψω, ἔπεμψα, πέπομφα, ἐπεπόμφην· πέμπομαι, ἐπεμπόμην, πέμψομαι & πεμφθήσομαι, ἐπεμψάμην & ἐπέμφθην, πέπεμμαι, ἐπεπέμμην

76. πίπτω, ἔπιπτον, πεσοῦμαι, ἔπεσον, πέπτωκα, ἐπεπτώκειν

77. πλέω, ἔπλεον, πλεύσομαι & πλευσοῦμαι, ἔπλευσα, πέπλευκα, ἐπεπλεύκειν· πλέομαι, ἐπλεόμην, πλευσθήσομαι, ἐπλεύσθην, πέπλευσμαι, ἐπεπλεύσμην

78. ποιέω-ῶ, ἐποίουν, ποιήσω, ἐποίησα, πεποίηκα, ἐπεποιήκειν· ποιοῦμαι, ἐποιούμην, ποιήσομαι & ποιηθήσομαι, ἐποιησάμην & ἐποιήθην, πεποίημαι, ἐπεποιήμην

79. πράττω, ἔπραττον, πράξω, ἔπραξα, πέπραχα, ἐπεπράχειν· πράττομαι, ἐπραττόμην, πράξομαι & πραχθήσομαι, ἐπραξάμην & ἐπράχθην, πέπραγμαι, ἐπεπράγμην

80. πυνθάνομαι (πληροφορούμαι, εξετάζω, ζητώ να μάθω), ἐπυνθανόμην, πεύσομαι & πευσοῦμαι, ἐπυθόμην, πέπυσμαι, ἐπεπύσμην

81. ῥέω, ἔρρεον, ῥεύσομαι & ῥυήσομαι, ἐρρύην

82. σβέννυμι & σβεννύω, ἐσβένυν & ἐσβέννυον, σβέσω, ἔσβεσα, ἔσβηκα· σβέννυμαι, ἐσβεννύμην, σβήσομαι & σβεσθήσομαι, ἐσβέσθην & ἔσβην, ἔσβεσμαι

83. σημαίνω, ἐσήμαινον, σημανῶ, ἐσήμηνα, σεσήμαγκα· σημαίνομαι, ἐσημαινόμην, σημανοῦμαι & σημανθήσομαι, ἐσημηνάμην & ἐσημάνθην, σεσήμασμαι, ἐσεσημάσμην

84. σκεδάννυμι, ἐσκεδάννυν & ἐσκεδάννυον, σκεδῶ & σκεδάσω, ἐσκέδασα· σκεδάννυμαι, ἐσκεδαννύμην, σκεδασθήσομαι, ἐσκεδασάμην & ἐσκεδάσθην, ἐσκέδασμαι, ἐσκεδάσμην

85. σκοπέω-ῶ, ἐσκόπουν, σκοπήσω, ἐσκόπησα· σκοποῦμαι, ἐσκοπούμην, σκέψομαι, ἐσκεψάμην & ἐσκέφθην, ἔσκεμμαι, ἐσκέμμην

86. σπένδω, ἔσπενδον, σπείσω, ἔσπεισα· σπένδομαι, ἐσπενδόμην, σπείσομαι, ἐσπεισάμην, ἔσπεισμαι, ἐσπείσμην

87. συλλέγω, συνέλεγον, συλλέξω, συνέλεξα, συνείλοχα, συνειλόχειν· συλλέγομαι, συνελεγόμην, συλλέξομαι & συλλεχθήσομαι, συνελεξάμην & συνελέχθην & συνελέγην, συνείλεγμαι, συνειλέγμην

88. τάσσω, ἔτασσον, τάξω, ἔταξα, τέταχα, ἐτετάχειν· τάσσομαι, ἐτασσόμην, τάξομαι & ταχθήσομαι, ἐταξάμην & ἐτάχθην, τέταγμαι, ἐτετάγμην

89. τελέω-ῶ, ἐτέλουν, τελῶ, ἐτέλεσα, τετέλεκα, ἐτετελέκειν· τελοῦμαι, ἐτελούμην, τελοῦμαι & τελεσθήσομαι, ἐτελεσάμην & ἐτελέσθην, τετέλεσμαι, ἐτετελέσμην

90. τίθημι, ἐτίθην, θήσω, ἔθηκα, τέθηκα, ἐτεθήκειν· τίθεμαι, ἐτιθέμην, θήσομαι & τεθήσομαι, ἐθέμην & ἐτέθην, τέθημαι & κεῖμαι, ἐτεθήμην & ἐκείμην

91. τρέπω, ἔτρεπον, τρέψω, ἔτρεψα & ἔτραπον, τέτροφα & τέτραφα, ἐτετρόφειν & ἐτετράφειν· τρέπομαι, ἐτρεπόμην, τρέψομαι & τρεφθήσομαι & τραπήσομαι, ἐτρεψάμην & ἐτραπόμην & ἐτρέφθην & ἐτράπην, τέτραμμαι, ἐτετράμμην

92. τρέχω & θέω, ἔτρεχον, δραμοῦμαι, ἔδραμον, δεδράμηκα

93. φαίνω, ἔφαινον, φανῶ, ἔφηνα, πέφαγκα, (ἐπεφάγκειν)· φαίνομαι, ἐφαινόμην, φανοῦμαι & φανήσομαι & φανθήσομαι, ἐφηνάμην & ἐφάνην & ἐφάνθην, πέφασμαι & πέφηνα, (ἐπεφάσμην & ἐπεφήνην)

94. φέρω, ἔφερον, οἴσω, ἤνεγκον, ἐνήνοχα, ἐνηνόχειν· φέρομαι, ἐφερόμην, οἴσομαι & ἐνεχθήσομαι, (ἠνεγκάμην &) ἠνεγκόμην & ἠνέχθην, ἐνήνεγμαι, ἐνηνέγμην

95. φεύγω, ἔφευγον, φεύξομαι & φευξοῦμαι, ἔφυγον, πέφευγα, ἐπεφεύγειν

96. φημί, ἔφην, φήσω, ἔφησα, εἴρηκα, εἰρήκειν

97. φθάνω, ἔφθανον, φθήσομαι & φθάσω, ἔφθασα & ἔφθην, ἔφθακα, ἐφθάκειν

98. φθείρω, ἔφθειρον, φθερῶ, ἔφθειρα, ἔφθαρκα, ἐφθάρκειν· φθείρομαι, ἐφθειρόμην, φθεροῦμαι & φθαρήσομαι, ἐφθάρην, ἔφθαρμαι & ἔφθορα, ἐφθάρμην & ἐφθόρειν

99. φύω, ἔφυον, φύσω, ἔφυσα· φύομαι, ἐφυόμην, φύσομαι, ἔφυν, πέφυκα, ἐπεφύκειν

100. χρή, (ἐ)χρῆν, χρῆσται

101. χρήομαι-ῶμαι, ἐχρώμην, χρήσομαι, ἐχρησάμην & ἐχρήσθην, κέχρημαι, ἐκεχρήμην, κεχρήσομαι

102. ψηφίζω, ἐψήφιζον, ψηφιῶ, ἐψήφισα, ἐψήφικα, ἐψηφίκειν· ψηφίζομαι, ἐψηφιζόμην, ψηφιοῦμαι & ψηφισθήσομαι, ἐψηφισάμην & ἐψηφίσθην, ἐψήφισμαι, ἐψηφίσμην

103. ὠνοῦμαι, ἐωνούμην, ὠνήσομαι & ὠνηθήσομαι, ἐπριάμην & ἐωνήθην, ἐώνημαι, ἐωνήμην
*Χρησιμοποιήθηκαν πίνακες από το http://omilias.blogspot.com/
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